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سنا[
]عطیه جویره/ای

بازدید وزیر امورخارجه  جمهوری چک از اصفهان

در برابر اصفهان تعظیم می کنم

معاون توسعه مديريت و  منابع انساني استاندار اصفهان تاکید کرد:

اصفهان ظرفیت  توسعه 
در صنعت و کشاورزی را ندارد
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116 هزار دستگاه خودروی شخصی
در اصفهان فرسوده است

خودروهای فرس��وده بخش مهمی ازعوامل آلوده س��از هوا درکلانشهرهاست و 
فرسودگی خودرو استانداردهای مش��خصی دارد و با اختصاص سوخت مناسب 
آلودگی ها نیز به حداقل می رسند. خروج خودروهای فرسوده باید درکناراستفاده 
ازخودروهایی با سلامت فنی مورد توجه قرار بگیرد تا درآینده مشکلی برای هوای 
سالم به وجود نیاید. حمل و نقل دغدغه اول همه شهروندان است وکاهش آلودگی 
هوا، بهبود حمل و نقل عمومی، ارتقا فرهنگ شهروندی وآموزش فرهنگ ترافیک، 
حمل ونقل هوشمند و غیرموتوری از ضروریات کلانشهرهاست.نقش خودروهای 
فرسوده در آلودگی هوای شهر غیرقابل انکاراس��ت و درحال حاضر درکشورهای 
پیشرفته که معضل آلودگی هوا هم ندارند، اطلاع رس��انی دراین زمینه  دغدغه 

مسوولان است. متاس��فانه از۳۵۰ هزار خودرو سنگین فرسوده درکشور که سهم 
قابل توجهی از آن در اصفهان اس��ت درس��ال ۹۳ تنها یک درصد آن از رده خارج 
ش��ده  اس��ت.معاون حمل و نقل و ترافیک ش��هرداری اصفهان با بیان اینکه 7۰ 
 درصد آلودگی هوای شهر از وسایل نقلیه ناشی می شود، گفت: طبق آمارسازمان 
محیط زیست 7۰ درصد ازآلودگی هوای شهرمربوط به وسایل نقلیه است،بنابراین 
اهش سفر با خودروهای شخصی و درکنار آن ارتقای کیفیت ودروهای شخصی از 
اهمیت بر خوردار است. علیرضا صلواتی گفت: درچند سال اخیرموضوع آلودگی 
هوا دغدغه مهمی در اصفهان بوده و براین اساس در سال های گذشته طرحی برای 

کاهش آلودگی هوا درمدیریت شهرداری اصفهان تصویب شد که معاینه فنی...

وسايل نقلیه فاقد استانداردهای روز تهديد جدی برای سلامت شهروندان؛ 

پیشگیری از اعتیاد دانش آموزان در ایستگاه بودجه

10کمی�ن غ�ول اعتی�اد پش�ت دي�وار م�دارس اصفهان
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مراس��م تودیع مهن��دس اصغ��ری و معارف��ه مهندس ش��اهمرادی، 
س��ردبیر س��ابق و جدید روزنامه اصفهان زیبا، صبح دی��روز با حضور 
مع��اون فرهنگی اجتماع��ی ش��هرداری اصفهان و جمع��ی از دبیران 
س��رویس و اعضای روزنامه اصفهان زیبا در دفتر ای��ن روزنامه برگزار 
ش��د.معاون فرهنگی اجتماعی ش��هرداری اصفهان در این مراس��م با 
اش��اره به اینکه هر پدیده ای در ذات خ��ود اس��تعدادی دارد که اگر 
محیط و ش��رایط مهیا ش��ود به فعلیت و ش��کوفایی می رس��د گفت: 
باید به س��مت شکس��تن س��قف ها و محدودیت های کاذب حرکت 
کنیم. علی قاس��م افزود: اگر نگاه ما به مس��ائل به خص��وص در حوزه 

فرهن��گ اصلاح ش��ود ش��اهد تحولات ب��زگ خواهی��م بود...

به گزارش ایمنا، نگوین هونگ تک، سفیر ویتنام در دیدار با شهردار اصفهان 
گفت:4۰ سال رابطه  بین اصفهان و ویتنام فاصله افتاده است و خوشحالم این 

فاصله از لحاظ اقتصادي و فرهنگي در حال پر شدن است.
وي با تاکید ب��ر اینکه باید  فرودگاه دو کش��ور مي تواند ب��راي تقویت روابط 
اقتص��ادي برق��رار ش��ود پیش��نهاد داد:خواهرخواندگ��ي بی��ن اصفهان و 
 ش��هر هایفون ویتنام منعقد شود.س��فیر ویتنام با بیان اینک��ه اگر اصفهان 

نص��ف جه��ان محس��وب م��ي ش��ود اذع��ان داش��ت: چرا ب��ا این ش��هر 
 ارتب��اط نداش��ته باش��یم و از برگ��زاري جش��نواره فرهنگي بین دو ش��هر

 استقبال مي کنیم. 

مقدمه ارتباطات توسعه گردشگري است
  ش��هردار اصفه��ان در ادام��ه این دی��دار گف��ت: اصفه��ان از نظ��ر اقلیم 

 منطقه  ای منحصر به فرد در کشور است؛اصفهان سال هاست عضو سازمان 
پایخت ها و شهرهاي تاریخي جهان اس��ت.دکتر مهدي جمالي نژاد افزود: 
اخیرا دبیرخانه معنوي در اصفهان ش��کل گرفته و این ش��هر اولین کریدور 
علم است.ش��هردار اصفهان با بیان اینکه اصفهان عضو ش��هرهاي خلاق  از 
لحاظ صنایع دستي است اذعان داش��ت: ویژگي جمهوري اسلامي ایران و 
ویتنام از نظر اجتماعي شبیه به هم اس��ت.اما دو کشور شناخت عمیقي از 
یکدیگر ندارند.وي با اشاره به اینکه دو کشور زمینه هاي تاریخي و ایدئولوژي 
نزدیک به هم دارند،ولي ارتباطات دو کش��ور کم بوده اس��ت عنوان کرد: به 
خصوص در روابط اقتصادي و بازرگاني با توجه به اینکه اصفهان از راه ابریشم 
با جنوب شرقي آسیا ارتباط خوبي داشته است. ش��هردار اصفهان ادامه داد: 
اخیرا جش��ن این ارتباط بازرگاني در کره برگزار ش��ده اس��ت به طوري که 
چندین سال اس��ت برنامه مش��ترکي با کره برگزار کردیم. وي اضافه کرد: 
اتاق بازرگاني دو ش��هر اصفه��ان و ویتنام تلاش مي کنند نمایش��گاه هاي 
 بازرگاني بین دو ش��هر برگزار کنند.دکترجمالي نژاد تاکید کرد: لازم است 
قابلیت هاي دو کش��ور را احس��اس کنیم و دیپلماس��ي قوي در حوزه هاي 
مختل��ف در راس کار قرار گیرد؛ چراکه  مي تواند دیپلماس��ي گردش��گري 
 دیپلماس��ي هاي دیگ��ر را تقویت کن��د.وي اظه��ار امیدواري ک��رد: این 
صحبت ه��ا در حد تفاهم باق��ي نماند و پروژه هاي مش��ترکي اجرا ش��ود.

شهرداراصفهان مقدمه ارتباطات را توسعه گردشگري دانست و اذعان داشت: 
برگزاري هفته هاي فرهنگي مي تواند به توسعه گردشگري کمک کند.

طی یک سال رویایی را پشت سر گذاش��ت که در تاریخ نسبتا طولانی 
لیگ باش��گاهی فوتبال ایران تیم ه��ای زیادی از این دی��ار در رقابت 
های لیگ و باشگاهی کشور شرکت داش��ته اند، اما در شرایط کنونی 
از برخی از این تیم ها تنها یک نام در حافظه تاریخی ورزش دوس��تان 
 اصفهانی مانده است.فوتبال دیار زاینده رود در طول دوران حیات خود 
تیم های زیادی داش��ته اس��ت که هر کدام در مقطعی برای خود اسم 
و رس��می داش��ته اند، اما امروز به عکس��ی بر روی طاقچ��ه یا خاطره 
ای ناگفت��ه  در دل موس��پیدهای ورزش تبدیل ش��ده ان��د.در فاصله 
تعطیلی موق��ت لیگ برت��ر پانزده��م، تصمی��م گرفتی��م در پرونده 
ای نگاهی به مه��م ترین تی��م های فوتبال اس��تان اصفهان داش��ته 
 باش��یم که روزی روزگاری برای خود نامی بودند و تیم��ی، اما برخی 

رفته اند و برخی دیگر مانده اند. گفتنی است؛ تیم های دیگری...
 وزی��ر ام��ور خارجه چ��ک اظهارداش��ت: صنایع دس��تي 
ای��ران و چک م��ي تواند عام��ل اتح��اد تعامل دو کش��ور 
ش��ود و ب��ا برداش��ته ش��دن تحریم ه��ا ش��رایط افزایش 
ارتباط��ات تج��اري و بازرگان��ي رون��ق م��ي یاب��د.

به گ��زارش ایمن��ا، لویرمیرزائورالک در دیدار با ش��هردار 
اصفهان ضمن تبریک انتخ��اب دکترجمالي نژاد به عنوان 
 ش��هردار اصفهان گفت:  اصفهان از ش��هرهاي زیباست که 
مجموع��ه  ای از زیبای��ي ه��اي تاریخ��ي و هن��ري 
را در خ��ود ج��اي داده؛از دی��دن اماکن تاریخ��ي و هنري 
اصفه��ان بس��یار خوش��حال ش��دم.وي اف��زود: صنای��ع 
دس��تي ای��ران و چک م��ي توان��د عام��ل اتح��اد تعامل 
دو کش��ور ش��ود و با برداش��ته ش��دن تحریم ها ش��رایط 
افزای��ش ارتباطات تج��اري و بازرگان��ي رونق م��ي یابد.

وزیر ام��ور خارجه چ��ک با بیان اینکه با برداش��ته ش��دن 
تحری��م ه��ا ش��روع هم��کاري ه��اي بلن��د م��دت ایران 
و چ��ک انجام مي ش��ود  تصریح ک��رد: در زمینه ماش��ین 
آلات، داروس��ازي، راه و ترابري، توس��عه قطارهاي برقي، 
تولی��د اتوب��وس م��ي توانی��م همکاري داش��ته باش��یم.

وي اضافه ک��رد: در زمینه جهانگردي و گس��ترش هتل و 
توسعه زیرساخت هاي توریستي مي توانیم فعالیت کنیم.

لویرمیرزائورال��ک تاکی��د ک��رد: لازم اس��ت عملیات��ي 
و اجرای��ي ش��دن تفاه��م نام��ه ه��ا ب��ه ص��ورت جدي 
و مس��تمر ادام��ه یاب��د چراک��ه علاق��ه بازرگان��ان 
چ��ک ب��راي داد و س��تد ب��ا ای��ران وج��ود دارد.

وي تاکی��د ک��رد: علاق��ه من��د هس��تیم ب��ا اصفه��ان 
خواهرخوان��ده ش��ویم و از برگ��زاري جش��نواره ه��اي 
فرهنگي چ��ک در اصفهان و بالعکس اس��تقبال مي کنیم.

وزی��ر ام��ور خارج��ه چ��ک بی��ان ک��رد: در براب��ر آث��ار 
تاریخ��ي اصفه��ان تعظی��م م��ي کن��م ام��ا چ��ک نی��ز 
انعق��اد   آث��ار فرهنگ��ي خوب��ي ب��راي نمای��ش دارد.
تفاهم نام��ه اي بین ش��هرداري اصفهان وچک ب��راي راه 
ان��دازي ترام��وا ش��هردار اصفهان در دی��دار با وزی��ر امور 

خارج��ه چ��ک و هیات هم��راه گف��ت: اصفهان س��ومین 
کلانش��هر کش��ور اس��ت به طوري که وقتي وارد اصفهان 
م��ي ش��ویم گوی��ا ادوار تاریخي را مش��اهده م��ي کنیم.

وي ب��ا اش��اره ب��ه ای��ن همانگون��ه ک��ه چ��ک قل��ب 
اروپاس��ت اصفه��ان نیز قل��ب کش��ور و خاورمیانه اس��ت 
اف��زود: اصفه��ان تم��ام زیبای��ي ه��ا از جمله  پ��ل هاي 
تاریخي،س��اختمان هاي قدیم��ي  و آثار معم��اري دارد .

 شهردار اصفهان با بیان این که اصفهان داراي مکتب است 
عنوان کرد: مکتب و س��بک اصفهان از سبک هاي معروف 
جهان است.وي ادامه داد: میراث فرهنگي اصفهان منحصر 
به میراث ملموس نیس��ت و میراث فرهنگي ناملموس آن 
منحصر به فرد اس��ت.دکترجمالي نژاد به انعقاد تفاهم نامه 
اي بین ش��هرداري اصفهان وچک براي راه ان��دازي تراموا 
اش��اره کرد و  اذعان داشت: در مورد قطار س��بک تراموا با 
یکي از ش��رکت هاي چک به نام اینیک��ون تفاهم نامه اي 
در حال انعقاد اس��ت که امید اس��ت با نظ��ر مثبت هیات 
چک و تعامل س��ازنده دو طرف این قرارداد در کوتاه ترین 
زمان ممکن به نتیجه برسد.وي با اش��اره به اینکه شباهت 
هاي زیادي ما بین اصفهان و پ��راگ چک وجود دارد ادامه 
داد:پیش��نهاد مي ش��ود در دوران پس��ا تحریم ارتباطات 
خوبي بین دو ش��هر برقرار شود. ش��هردار اصفهان با تاکید 
بر اینکه لازمه ارتباط بین دوش��هر اصفه��ان و پراگ چک 
عقد ق��رارداد خواهرخواندگي اس��ت افزود:اصفهان با 1۳ 
 ش��هر خواهرخوانده ارتباط دارد و ش��هر اصفه��ان و پراگ 
مي تواند زمینه ارتباطات اقتصادي و تجاري را تقویت کنند.

وي با بیان ای��ن مطلب ک��ه اصفهان اع��لام آمادگي براي 
اجراي پروژه هاي عمران��ي دارد تصریح کرد: امید اس��ت 
این مباحث در اوراق باقي نماند و ب��ه تفاهم نامه بینجامد.

 دکترجمال��ي ن��ژاد با اش��اره ب��ه برگ��زاري هفت��ه هاي 
فرهنگ��ي اصفه��ان در کش��ورهاي مختل��ف ادام��ه داد: 
امیدواری��م ب��ا هم��کاري ای��ن دو ش��هر این هفت��ه هاي 
فرهنگ��ي در دو ش��هر اصفه��ان و پ��راگ برگ��زار ش��ود.
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معاون فرهنگی اجتماعی شهرداری اصفهان:

 یک روزنامه حرفه ای بهتر 
می تواند خدمات مدیریت 

شهری را به مردم معرفی کند

يادش بخیر؛ تام داشتیم و پلی اکريل و شاهین و تربیت

روزی روزگاری فوتبال
 اصفهان

گزارشی از  برنامه های جنبی نمايشگاه کتاب

آنجا که فرهنگ  مطالعه را  
ارتقا   می بخشند

ريیس شورای اسلامی شهر اصفهان:

گلوگاه ها در مناطق شهر اصفهان 
شناسايی و آزاد سازی شوند 

 جَو  بی اعتمادی 
در شبکه های اجتماعی

تا  6 ماه آينده  بازار 
کامپیوترتکان   می خورد

10ج���ام���ع���ه

11اق���ت���ص���اد

هنر و  9فرهنگ 

3ش���������ورا

وي���������ژه ن���ام���ه
ح���������م���������ل���������ه

2اي��������ران

نیروی انتظامی اقتدارش را  فدای 
جانبداری از افراد  در انتخابات نمی کند 

ريیس سازمان نظام صنفی رايانه ای استان اصفهان:

سرعتی باور نکردنی
پاسخی به نیاز اینترنت پر سرعت شما
حتی اگر خط تلفن نداشته باشید
یا مشکل مخابراتی داشته باشید
اینترنت پر سرعت بی سیم شبکیه
با کمترین تعرفه،کیفیت بالاو نصب سریع
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تلفن تماس : 36205196
www.shabakieh.com

لطفا کمربند های ایمنی خود را ببندید

پیشنهادات و مشکلات خود را با ما در میان بگذارید
3000483088

سفیر ویتنام در دیدار با شهردار اصفهان پیشنهاد داد:

قرارداد خواهرخواندگي اصفهان و ویتنام منعقد شود

رحمانی فضلی در گردهمايی سراسری فرماندهان و مديران ناجا:
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حضرت آیت الله خامنه ای، رهبر معظم انقلاب 
اسلامی در حکمی اعضای جدید شورای عالی 
فضای مجازی را ب��رای یک دوره چهار س��اله 
منصوب کردند. حضرت آی��ت الله خامنه ای در 
این حکم، با اشاره به اهمیت شورای عالی فضای 
مجازی در »مواجهه هوشمندانه و مقتدرانه با تحولات 
این عرصه«، و همچنین وظیفه اصلی این تشکیلات؛ 
یعنی »سیاس��تگذاری، مدیریت کلان و برنامه ریزی 
و تصمیم گیری های لازم و به هن��گام و نظارت و رصد 
کارآمد و روزآمد در فضای مج��ازی«، ۱۰ محور مهم 
وظایف و ماموریت های ش��ورای عالی فضای مجازی 

را ابلاغ کردند.
متن حکم رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است:

بسم الله الرحمن الرحیم
پیدایش فضای مج��ازی در چند دهه  اخی��ر یکی از 
بزرگ ترین نمادهای تحول جهانی است. رخدادی که 
تاثیرات شگرف آن هر روز در ابعاد فرهنگی، اجتماعی، 
اقتصادی، سیاس��ی، امنیتی و دفاعی در عرصه  ملی و 
بین المللی نمود بیشتری پیدا می کند.اکنون  بیش از 
سه سال از تشکیل شورای عالی فضای مجازی می گذرد: 
شورایی که با مرکز ملی فضای مجازی وابسته به آن، به 
عنوان نقطه کانونی مواجهه ی هوشمندانه و مقتدرانه با 
تحولات پرشتاب این عرصه، برای استفاده از فرصت ها 
و ظرفیت ها و مقابله با آسیب ها و تهدیدات آن شناخته 
شده است. وظیفه اصلی این تشکیلات سیاستگذاری، 
مدیریت کلان و برنامه ریزی و تصمیم گیری های لازم و 
به هنگام و همچنین نظارت و رصد کارآمد و روزآمد در 
این عرصه است. لذا لازم است با توجه به تحولات سریع 
و پیچیده در این میدان از یک طرف و نیازهای واقعی و 
متراکم کشور از طرف دیگر، خود را برای انجام رسالتی 

سنگین در یک دوره چهار ساله آماده کند.
اینجانب ضمن تاکید بر مفاد حکم اولیه تشکیل شورا و 
پیوست آن، ضروری می دانم که نکات و موارد زیر، مورد 
اهتمام و توجه جدی رییس و اعضای محترم شورای 

عالی فضای مجازی قرار گیرد.

۱- انحلال شوراهای عالی مصوب در گذشته که موازی 
این شورا هس��تند، به منظور تحکیم جایگاه فراقوه ای 
و موقعیت محوری و کانونی شورای عالی و نیز انتقال 

وظایف آن شوراها به شورای عالی فضای مجازی
۲- تثبیت و تقویت جایگاه مرکز ملی فضای مجازی 
به عنوان بازوی شورای عالی فضای مجازی در جهت 
تحقق تصمیمات آن ش��ورا با وظایف؛ )رصد وضعیت 
جاری فضای مجازی و پیش بینی و آینده نگری تحولات 
دراین فضا در سطح ملی و بین المللی،  ایجاد هماهنگی 
و هم افزایی میان وزارتخانه ها، س��ازمان ها و نهادهای 
مختلف ذی رب��ط در ابع��اد علمی، فن��ی،  اقتصادی، 
 بازرگانی،  حقوقی، انتظامی،  امنیتی و دفاعی مرتبط با 
فضای مجازی و نظارت مستمر بر عملکرد دستگاه ها و 

بخش های ذی ربط در چارچوب مصوبات شورای عالی(
۳- ارتقای جمهوری اسلامی ایران به قدرت سایبری 
در طراز قدرت های تاثیرگذار جهانی و برخورداری از 
ابتکار عمل و قدرت تعامل با دیگر کش��ورها در جهت 
شکل دهی به قواعد و قوانین مرتبط با فضای مجازی در 

عرصه جهانی با رویکرد اخلاق مدار و عادلانه
۴- اهتم��ام مل��ی و همه جانب��ه و س��رمایه گذاری 
جدی در امر ایجاد و توس��عه انواع فناوری ها و صنایع 
کاملاپیش��رفته و رقابتی خصوصا با اس��تفاده و ایجاد 
رشته های نوین دانشگاهی و تربیت سرمایه های انسانی 
متعهد،  متخصص و کارآمد مورد نی��از در بخش های 
سخت افزاری و نرم افزاری، محتوایی و خدماتی در تمامی 
ابعاد فضای مجازی به ویژه در برنامه شش��م توسعه و 

برنامه ریزی سالیانه کشور
۵- تسریع در راه اندازی ش��بکه ملی اطلاعات پس از 
تصویب طرح آن در ش��ورای عالی و نظارت مستمر و 

موثر مرکز ملی بر مراحل راه اندازی و بهره برداری از آن
۶-  اهتمام ویژه به سالم سازی و حفظ امنیت همه جانبه 
فضای مجازی کشور و نیز حفظ حریم خصوصی آحاد 
جامعه و مقابله موثر با نفوذ و دس��ت اندازی بیگانگان 

دراین عرصه
۷-  ترویج هنجارها،  ارزش ها و سبک زندگی اسلامی 
ایرانی و ممانعت از رخنه ها و آس��یب های فرهنگی و 
اجتماعی در این عرصه و مقابله موثر با تهاجم همه جانبه 
فرهنگی و نیز ارتقای فرهنگ کاربری و س��واد فضای 

مجازی جامعه

۸-  اح��راز جایگاه و س��هم مناس��ب ب��رای اقتصاد 
دانش بنیان در فضای مجازی در چارچوب سیاست های 
اقتصاد مقاومتی کشور و برنامه ریزی همه جانبه برای 
بهبود شرایط کسب وکار مرتبط با فناوری های مجازی و 
بهره گیری از فرصت های اشتغال زایی ونیز رونق محتوا، 

خدمات و تجارت در این عرصه
۹- توسعه محتوا و خدمات کارآمد و رقابتی منطبق بر 
ارزش ها و فرهنگ اسلامی– ایرانی در تمامی قلمروهای 
مورد نی��از جامعه و جلب مش��ارکت های مردمی و به 

کارگیری ظرفیت های بخش خصوصی در این زمینه
۱۰- تدوین و تصویب نظام های امنیتی، حقوقی، قضایی 

و انتظامی مورد نیاز در فضای مجازی
ترکیب اعضای حقوقی و حقیقی شورای عالی فضای 

مجازی برای دوره جدید به شرح زیر اعلام می شود:
اعضای حقوقی این ش��ورا عبارتن��د از: رییس جمهور 
)رییس ش��ورای عال��ی(، ریی��س مجلس ش��ورای 
اس��لامی، رییس قوه قضاییه، رییس س��ازمان صدا و 
سیمای جمهوری اس��لامی ایران، دبیر شورای عالی 
و رییس مرکز، دادستان کل کش��ور، وزیر ارتباطات و 
فناوری اطلاعات، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، وزیر 
علوم،تحقیقات و فناوری، وزیر اطلاعات، وزیر آموزش 
و پرورش، وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح کشور، 
معاون علمی و فناوری رییس جمهور، رییس کمیسیون 
فرهنگی مجلس  ش��ورای اس��لامی، رییس سازمان 
تبلیغات اسلامی، فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب 
اس��لامی، فرمانده نیروی انتظامی جمهوری اسلامی 
ایران و همچنین اعضای حقیقی:  حجج اسلام و آقایان 
دکتر سیدس��عیدرضا عاملی، دکتر حمید شهریاری، 
دکتر رضاتقی پور، دکتر مهدی اخوان بهابادی، مهندس 
مس��عود ابوطالبی، دکتر کامیار ثقفی، دکتر رس��ول 

جلیلی و مهندس سیدعزت الله ضرغامی
از خداوند متعال توفیق خدمتگ��زاری روزافزون برای 

همه  حضرات مسالت می کنم.
سید علی خامنه ای
۱۴/ شهریور/ ۱۳۹۴

حجت الاسلام والمس��لمین دکترحس��ن روحانی و آلماس بیگ آتامبایف پیش از ظهر 
دیروز ش��نبه پس از مذاکرات هیات های عالی رتبه ایران و قرقیزستان و امضای 8 سند 
 همکاری میان دو کشور در نشست مطبوعاتی به تشریح دستاوردهای مذاکرات پرداختند. 
دکتر روحانی با بیان اینکه در شرایط فعلی منطقه  و به ویژه پس از توافق برجام می توانیم 
با کشورهای جهان و به خصوص کش��ورهای منطقه همکاری های گسترده تری از لحاظ 
اقتصادی و تجاری داشته باشیم، گفت: امروز ظرفیت بسیار مناسبی برای توسعه روابط 

تجاری و اقتصادی میان ایران و قرقیزستان وجود دارد که باید از آنها بهره برداری کنیم. 
رییس جمهور با اشاره به اینکه شرایط اقلیمی قرقیزس��تان به گونه ای است که با ایجاد 
تاسیسات برق - آبی می توان به تامین برق مورد نیاز این کشور و برخی از کشورهای منطقه 
کمک کرد، اظهار داشت: جمهوری اسلامی ایران توانایی انجام این خدمات فنی و مهندسی 
را دارد و آمادگی داریم نیازمندی های قرقیزستان در ایجاد و توسعه راه آهن را تامین کنیم. 
دکتر روحانی یکی از راه های توسعه اقتصاد قرقیزستان را دسترسی به آب های آزاد دانست 

و تصریح کرد: در این راستا بندرهای جنوبی ایران از جمله بندر چابهار و بندرعباس قادرند تا 
کشورهای آسیای مرکزی از جمله قرقیزستان را به آب های آزاد متصل کند. رییس جمهور 
با اشاره به قرابت های فرهنگی میان ایران و قرقیزس��تان افزود: جمهوری اسلامی ایران 
آماده همکاری بیشتر در زمینه علمی، فناوری های نوین، هنری، پزشکی و داروسازی و 
همکاری در جهت نزدیکی  ارتباط دو ملت به یکدیگر  است. دکتر روحانی همچنین با تاکید 
بر تسهیل روادید و گشوده شدن راه های هوایی میان ایران و قرقیزستان، اظهار امیدواری 

کرد تا هرچه زودتر شاهد توسعه روابط گردشگری،  علمی و فرهنگی میان دو کشور باشیم.
رییس جمهور با بیان اینکه باید در زمینه مسائل بین المللی و منطقه ای همکاری های دو 
کشور گسترش یابد، گفت: با توجه به رویکرد استقلال طلبانه دولت قرقیزستان می توانیم 
همکاری های خود را در این بخش افزایش دهیم. دکتر روحانی خاطرنشان کرد: با توجه به 
موارد امنیتی موجود در منطقه امیدواریم بتوانیم شاهد همکاری نزدیک تری جهت مبارزه 

با خشونت، افراط و تروریسم باشیم.

بخشنامه ۵ بندی رییس قوه قضاییه 
درباره انتخابات های ۹۴ 

رییس قوه قضاییه درخصوص برگزاری دهمین دوره انتخابات 
مجلس ش��ورای اس��لامی و پنجمی��ن دوره انتخابات مجلس 
خبرگان رهبری بخش��نامه ای صادر کرد. متن کامل بخشنامه 

رییس قوه قضاییه به شرح زیر است: 
با توجه به نتایج موثر عملکرد س��تاد پیش��گیری و رس��یدگی 
به جرای��م انتخاباتی در دوره های گذش��ته و نظ��ر به برگزاری 
دهمین دوره انتخابات مجلس شورای اسلامی و پنجمین دوره 
انتخابات مجلس خبرگان رهبری در اس��فندماه س��ال ۱394 
و در اجرای ماده 67 قانون انتخابات مجلس ش��ورای اسلامی 
مصوب 7/ 9/ ۱378 با اصلاحات بعدی، که »تشکیلات قضایی 
در ح��وزه انتخابیه به منظور پیش��گیری از وق��وع جرم، ضمن 
هماهنگی با ناظرین ش��ورای نگهبان و هیات اجرایی اقدامات 
لازم را در مح��دوده مقررات معمول می دارد« و س��ایر موادی 
که مشتمل بر جرایم انتخابات مجلس ش��ورای اسلامی است 
از قبی��ل م��واد 55، 57، 58، 59، 6۱، 65 و 66 قان��ون مذکور 
و فصل هش��تم قانون مجازات اس��لامی، در س��ه مرحله قبل، 
حین و پس از برگزاری انتخابات، ضروری اس��ت با هماهنگی 
 و برنامه ری��زی مناس��ب، منس��جم و اثربخ��ش اقدامات ذیل 

صورت پذیرد: 
۱-  در مراکز استان ستاد ویژه ای جهت پیشگیری و رسیدگی 
به جرای��م انتخاباتی به مس��وولیت رییس کل دادگس��تری با 
حضور دادستان، مس��وولان و نمایندگان نهادها، سازمان ها و 
دستگاه های ذی ربط قضایی تش��کیل می شود و ضمن رصد و 
پایش مستمر امور و فعالیت و استفاده از ظرفیت سایر نهادهای 
مسوول، تدابیر و تمهیدات لازم را نسبت به اجرا و اعمال دقیق 
قانون و نیز پیش بینی و پیش��گیری از وق��وع جرایم انتخاباتی 

معمول دارند. 
۲- در تمام شهرستان های اس��تان ستاد مشابهی با مسوولیت 
 رییس دادگستری شهرس��تان و با ترکیب رده متناظر استانی، 

زیرنظر ستاد ویژه استان وظایف محوله را انجام دهند. 
۳- ستاد ویژه در مرکز و با ترکیب نمایندگان دستگاه ها، نهادها 
و ارگان های قضایی مرتبط با انتخابات به مسوولیت دادستان 
کل کش��ور و دبیری معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم 
تشکیل، ضمن هدایت و هماهنگی ستادهای استانی و استفاده 
از ظرفیت سایر نهادهای مرتبط تدابیر و تمهیدات پیشگیرانه 
و اقدامات لازم و ضروری را در حدود قوانین و مقررات اتخاذ و 
اقدامات مقتضی معمول نموده و از نتایج حاصله مستمرا حوزه 

ریاست را مطلع کنند. 
۴- روسای کل دادگستری های سراسر کشور موظفند شعبی 
از دادگاه ها و دادسراهای حوزه قضایی تحت تصدی خود را به 
منظور رس��یدگی خارج از نوبت به جرایم انتخاباتی اختصاص 

دهند. 
۵- آگاه سازی عمومی و توجیه، ارشاد و اقناع اشخاص حقیقی 
و حقوقی، مدیران دس��تگاه های اجرایی، تشکل ها، کاندیداها 
و روس��ای س��تادهای انتخاباتی آنان با هدف همسوس��ازی، 
بازدارندگی و ترویج قانون مداری از طریق تشریح و توضیح مفاد 
قانون جرایم انتخاباتی و مجازات های تعیین شده که از جمله 
وظایف اساسی و مهم ستادها محسوب می شود، نقش موثری 
در اجرای منویات مقام معظم رهبری )مدظله العالی( و کاهش 
و پیشگیری از بروز جرایم انتخاباتی داشته و ان شاءالله موجب 
افزایش مش��ارکت حداکثری و ارتقای امنیت و س��الم سازی 

فضای انتخابات خواهد شد. 
صادق آملی لاریجانی،  رییس قوه قضاییه 

 اطلاعات جزئیات پهپادهای خود را 
به هیچ کشوری نمی دهیم 

فرمانده قرارگاه پدافند هوای��ی خاتم الانبیای ارتش جمهوری 
اسلامی ایران خبر س��قوط یک پرنده دشمن در شرق کشور را 

تکذیب کرد. 
 امیرسرتیپ فرزاد اسماعیلی صبح روز شنبه در حاشیه جشنواره 
مالک اشتر در جمع خبرنگاران با بیان اینکه»سقوط پرنده های 
دشمن در کشور حق دشمن است« اظهار کرد: با وجود این من 
خبر سقوط پرنده های دشمن در شرق کشور را تکذیب می کنم. 
وی در ادامه درباره  تبادل انتقال تکنول��وژی پهپادهای ایرانی 
به روس��یه گفت: پدافند در اختیار ملت ب��وده و گنجینه  ملت 
است و اولین سیلی خش��م ملت ایران را پدافند هوایی می زند؛ 
بنابراین تمامی س��امانه های پدافند هوایی باید حفظ ش��ده و 
از آن مراقبت ش��ود. ما جزئیات تکنولوژی پهپادها را به کسی 
نداده و فقط کلیات آن را در اختیار سایرین قرار می دهیم؛ زیرا 
امکان شناسایی تکنولوژی این سامانه ها و بنابراین امکان ضربه 
زدن به این سامانه ها وجود دارد. ماجزئیات اطلاعات سامانه های 

خود را به هیچ کشوری نمی دهیم. 
وی درباره مش��ارکت پدافند هوایی در رزمایش نیروی هوایی 
ارتش نیز گفت: ه��ر پرنده ای که از روی زمین بلند می ش��ود، 

پدافند هوایی نیز فعال شده و نقش خود را ایفا می کند. 
فرمانده  قرارگاه پدافن��د هوایی خاتم الانبی��ا همچنین درباره  
قابلیت های شناسایی اهداف پرنده توسط پدافند هوایی افزود: 
ما این توانایی را داشته ایم که یک هواپیمای مسافربری که افراد 
نظامی را حمل می کرد شناسایی کنیم. قابلیت های پدافند در 
این زمینه بالاست. اگر احتمالا پهپادی زیر هواپیمایی مخفی 
شود ما قادر به شناسایی آن پهپاد هستیم. اکنون هواپیماهای 
پنهان کار فرامنطقه ای بی��رون ازمرزها از ما اخطار می گیرند و 

دور می شوند. 

اخبار کوتاه
رهبر معظم انقلاب اسلامی در حکمی اعضای جدید شورای عالی فضای مجازی را منصوب کردندگروه ایران

۱۰ وظیفه و ماموریت شورای عالی فضای مجازی در دوره جدید

بنادر جنوبی ایران می تواند آسیای مرکزی را به آب های بین المللی متصل کند
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دکتر روحانی در نشست مطبوعاتی با رییس جمهور  قرقیزستان:

وزیر کش��ور گفت: نیروی انتظام��ی ضمن حفظ 
امنیت کامل انتخابات مجلس ش��ورای اسلامی و 
مجلس خبرگان رهبری، اقتدار، سلامت و صلابت 
خود را فدای جانبداری از افراد، احزاب و گروه های 

سیاسی در انتخابات نخواهد کرد.
  عبدالرض��ا رحمانی فضلی،جانش��ین فرماندهی 
معظم کل ق��وا در نیروی انتظامی و وزیر کش��ور 
صبح دیروز درگردهمایی سراس��ری فرماندهان 
و مدی��ران ناجا درته��ران با تاکید ب��ر نقش مهم 
نیروی انتظام��ی در برگزاری انتخابات باش��کوه 
در کشور گفت: نیروی انتظامی با آمادگی کامل، 
برنامه ریزی و اتخاذ تدابیر مناس��ب نظم وامنیت 
انتخابات امسال را حفظ خواهد کرد تا انتخاباتی 

 باشکوه، قانونی، س��الم و با نش��اط در کشورمان 
رقم بخورد.

وزیر کشورخطاب به فرماندهان ناجا گفت: برای 
پیش��برد فعالیت ها و انجام موفق ماموریت خود 
همواره باید بر اصول مهم��ی همچون آموزه های 
مکتب اس��لام، تبعی��ت از مقام معظ��م رهبری، 
اجرای کام��ل قانون و اس��تفاده از ظرفیت عظیم 

مردم تکیه کنیم.
جانش��ین فرماندهی معظ��م کل ق��وا در نیروی 
انتظامی و وزیر کشور، خدمت در نیروی انتظامی 
را افتخاری بزرگ برشمرد و از اقدامات فرماندهان 
 وکارکنان خ��دوم نی��روی انتظام��ی در کاهش 
آسیب های اجتماعی از جمله کاهش آمار سرقت، 

کاهش تلفات ناشی از حوادث رانندگی و برقراری 
نظم و امنیت در سراسر کش��ور و به ویژه حفظ و 

صیانت از مرزها قدردانی کرد.
رحمانی فضلی با تاکید بر رعایت سلس��له مراتب 
فرماندهی در نیروی انتظامی، دلسوزی، صداقت، 
وقت گذاری و رعای��ت اخ��لاق را از ویژگی های 
س��ردار اش��تری فرمانده ناجا بر ش��مرد و گفت: 
آمیخت��ن روابط کاری با حس سرش��ار از مودت، 
دوس��تی و ارتباط قلبی، از نق��اط مثبت فعالیت 
نیروی انتظام��ی برای خدم��ت به م��ردم و گام 

برداشتن در مسیر رفع کاستی هاست.
جانش��ین فرماندهی معظ��م کل ق��وا در نیروی 
انتظامی با اش��اره به محورهای مص��رح در حکم 

انتصاب فرمانده ناجا از سوی مقام معظم رهبری 
و از جمله ارتقای فضای اسلامی وانقلابی در ناجا، 
صیانت از کارکنان خدوم و توجه به معیشت آنان، 
تقویت مرزبانی، بهبود خدمات انتظامی وبرقراری 
امنیت و آرامش اخلاقی و اجتماعی گفت: اولویت 
نخست خود را توجه به معیشت کارکنان فعال و 
صدیق ناجا قرار دهید تا نیروی های زحمت کش 
و پر تلاش ناجا با عزت نفس و اقتدار کامل بتوانند 

به مردم عزیز کشورمان خدمات رسانی کنند.
وزیر کش��ور همچنین ضرورت توجه به مس��ائل 
فرهنگی در ماموریت ناج��ا را از دغدعه های مهم 
مقام معظم رهبری نام برد و افزود: همه باید تلاش 
کنیم با اقدام��ات موثر فرهنگ��ی و رعایت اصول 

مبتنی بر دین و اخلاق، بهترین عملکرد را درحوزه 
مباحث فرهنگی جامعه داشته باشیم.

وزیر کش��ور، مبارزه با مواد مخدر را از مهم ترین 
ماموریت های نیروی انتظامی برش��مرد و افزود: 
با اختصاص تجهیزات و امکانات مورد نیاز مبارزه 
با مواد مخ��در به مناطق مورد نظ��ر و اولویت دار، 
تلاش ش��ود مقابله با ورود و عرضه م��واد مخدر 
 به کش��ور در مرزها صورت گیرد که س��هل تر و 

کم هزینه تر است.
رحمانی فضلی دربخش دیگری از سخنان خود با 
تشریح آخرین تحولات منطقه ای، نقش کشورمان 
در تصمیم گیری های بی��ن المللی ومنطقه ای را 

بسیار مهم و بی بدیل توصیف کرد.

رحمانی فضلی در گردهمایی سراسری فرماندهان و مدیران ناجا:

نیروی انتظامی اقتدارش را فدای جانبداری از افراد در انتخابات نمی کند 
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حضرت آیت الله خامنه ای، رهبر معظم انقلاب 
اسلللامی در دیدار رییس و نمایندگان مجلس 
خبرگان، این مجلس را مظهر کامل مردم سالاری 
اسلامی و مایه سکینه و آرامش در جامعه خواندند 
و با توصیه موکد به همه مسوولان برای حرکت و 
تلاش در چارچوب منظومه فکری اسلللامی و مراقبت 
برای همرنگ نشللدن با ادبیات و کلیشلله هللای نظام 
سلللطه، تاکید کردند: امروز مهم ترین وظیفه علمای 
دینی، روشنفکران دانشگاهی و مسوولان، حساسیت 
نسللبت به طراحی دشللمن و شللناخت آن و تشریح 
 آینده امیدبخش و روبه پیشللرفت کشور در چارچوب 
 شللاخص های منظومه فکری اسلللام و با اسللتفاده از 
قابلیت ها و توانایی های جوانان و ظرفیت های گسترده 
کشور است. رهبر انقلاب اسلامی همچنین نکات مهمی 

را درخصوص برجام و شرایط بعد از برجام بیان کردند.
حضرت آیت الله خامنه ای در ابتدای سللخنان خود با 
اشللاره به برخی از آیات قرآن کریللم درخصوص انزال 
سللکینه الهی در قلب های مومنین، به واسطه تسلیم 
بودن در برابر خدا و داشللتن حسللن ظن به وعده های 
الهی، مجلس خبرگان را زمینه ساز سکینه و آرامش در 
جامعه خواندند و در تبیین علت این موضوع، افزودند: 
مجلس خبرگان تنها مجلسی اسللت که دو انتخاب در 
آن انجام می گیرد؛ یکی انتخللاب نمایندگان مجلس 
خبرگان که به وسللیله مردم انجام می شود و دیگری 
انتخاب رهبری که به وسللیله مجلس خبرگان صورت 
می گیرد. ایشان خاطرنشللان کردند: براساس این دو 
 انتخاب، مجلس خبللرگان از یک جهللت مظهر کامل 
مردم سللالاری دینی و مردم سللالاری اسلللامی است 
و از طللرف دیگر، مظهللر حاکمیت ارزش هللا و احکام 
اسلامی اسللت. رهبر انقلاب اسلللامی افزودند: وقتی 
مجلس خبرگان با چنین ویژگی های منحصر به فردی 

تشللکیل می شللود، نمایندگان این مجلس استقلال 
 فکری و آگاهی خود را نشللان می دهنللد، این موضوع 
زمینه ساز سللکینه و آرامش در جامعه می شود. رهبر 
انقلاب اسلامی با تاکید بر اینکه باید در هر دو انتخاب 
مجلس خبرگان دقت لازم و استقلال فکری رعایت شود، 
گفتند: استقلال فکری به معنای آن است که نمایندگان 
این مجلس اسیر کلیشه ها و ادبیات نظام سلطه نباشند. 
حضرت آیت الله خامنه ای خاطرنشان کردند: البته این 
توصیه فقط برای نمایندگان مجلس خبرگان نیست، 
بلکه همه مسوولان و ارکان نظام و همه صاحب نظران 
سیاسی و اجتماعی و دینی باید مراقب باشند تا همرنگ 

ادبیات و کلیشه های نظام سلطه نشوند.

   افق موردنظر نظام اسلامی، ایرانی پیشرفته 
از لحاظ علم و صنعت است

ایشان با اشللاره به تلاش گسللترده و تبلیغات پرحجم 
جبهه اسللتکبار برای تحمیل ادبیات و واژه های جعلی 
خود به مسللوولان و تصمیم گیران و تصمیم سللازان 
کشللورها، افزودند: در ادبیات نظام سلللطه، مفاهیمی 
همچون تروریسللم و حقوق بشللر معانی خاصی دارند 
و در این ادبیات حملات بی وقفه شللش ماهه به مردم 
یمن و کشللتن مردم بی گناه غزه، تروریسللم نیست و 

سرکوب مردم بحرین به دلیل درخواست برای داشتن 
حق رای، نقض حقوق بشر محسللوب نمی شود! رهبر 
انقلاب اسلللامی گفتند: در ادبیات نظام سلللطه، دفاع 
مشروع نیروهای مقاومت در لبنان و فلسطین تروریسم 
به حسللاب می آید، ولی اقدامات کشورهای مستبد و 
نزدیک به آمریکا در منطقه، برخلاف حقوق بشر نیست! 
حضرت آیت الله خامنه ای خاطرنشللان کردند: در این 
 ادبیات ترور دانشمندان هسته ای نیز که صهیونیست ها

تقریبا به صراحللت به آن اعتللراف کرده انللد و برخی 
کشللورهای اروپایی هم بلله نقش خود در پشللتیبانی 
 از ایللن اقدام اذعان داشللته اند، تروریسللم محسللوب

نمی شود! ایشان با تاکید بر اینکه جعل چنین مفاهیمی 
و انتظار اینکه همه در چارچوب این ادبیات سخن بگویند 
یکی از نشانه های بارز سلطه و استکبار است، گفتند: در 
مقابل، نظام جمهوری اسلامی دارای یک منظومه فکری 
اسلامی است که بعد از گذشت سال ها همچنان در دنیا، 
دارای جذابیت و طراوت و تازگی است. حضرت آیت الله 
خامنه ای در تشللریح اجزای منظومه فکری اسلامی، 
نفی ظلم و استکبار و اسللتبداد، عزت ملی و اسلامی و 
اسللتقلال فکری، سیاسللی و اقتصادی را از اجزای این 
منظومه فکری برشمردند و درخصوص اهمیت استقلال 
و نقش آن در خودباوری و پیشرفت یک ملت، افزودند: 
استقلال، بخشی از آزادی اسللت، بنابراین کسانی که 
استقلال را نفی می کنند، در واقع مخالف آزادی هستند. 
 ایشان، شعار »استقلال، آزادی و جمهوری اسلامی« را 
در بردارنده ارتباط منطقی این سلله مفهوم دانستند و 
گفتند: استقلال همه جانبه و آزادی فکری و عملی، هر 
دو در منظومه فکری اسلامی و نظام جمهوری اسلامی 
قرار دارند و چنین نظام فکری زمینه سللاز خودباوری 
و حرکت بالنده و رو به جلو برای هر ملتی خواهد شللد. 
رهبر انقلاب اسلامی سبک زندگی اسلامی، نوآوری و 
هم افزایی و اتحاد ملی را از دیگر اجزای منظومه فکری 
اسلامی دانستند و خاطرنشللان کردند: ملت ایران در 
طول 36 سال گذشته به واسللطه حرکت در چارچوب 
این منظومه فکری، توانسللته اسللت با وجللود موانع 
 فراوان، پیشللرفت های زیادی را داشته باشد. حضرت 
آیت الله خامنه ای افق مورد نظر نظام اسلامی را ایرانی 
پیشرفته از لحاظ علم و صنعت، با جمعیتی 150 تا 200 
میلیونی و برخوردار از معنویت و به دور از سلطه گری اما در 
مقابل زورگویان و سلطه گران توصیف کردند و گفتند: 
دستیابی جمهوری اسلامی ایران به این جایگاه، برای 
جبهه استکبار بسیار سنگین است و علت همه توطئه ها 

خطیللب موقت نماز جمعلله تهران گفللت: نظارت اسللتصوابی شللورای نگهبان 
 یللک قانون اسللت، بنابرایللن مقابللله با ایللن قانون، حاشیه سللازی بللی حاصل

 به شمار می رود.
 به گزارش اصفهان زیبا بلله نقل خبرگزاری فارس، آیت الله سللید احمد خاتمی، 
خطیب موقت نمللاز جمعه تهللران در خطبه های دیروز خود به جایگاه شللورای 
نگهبان اشاره کرد و اظهار داشت: مساله قانون مداری یک امر کاملا پذیرفته شده 
برای ملت، دولت و همه نهادهاست. وی افزود: هیچ کسی نیست که دلسوز انقلاب 
باشللد، اما در عین حال قانون مداری را نپذیرد. طبق قانون اساسی در اصل 99، 
شورای نگهبان مسللوولیت نظارت بر انتخابات مجلس خبرگان، مجلس شورای 
اسلامی و مراجعه به آرای عمومی را بر عهده دارد. خطیب موقت نماز جمعه تهران 

با اشاره به دو نوع نظارت استصوابی و استطلاعی، گفت: نظارت استطلاعی،یعنی 
اینکه شورای نگهبان فقط نظاره گر باشللد و به هیات های اجرایی گزارش دهند و 

آنها اگر دلشان بخواهد اجرا کنند.
آیت الله خاتمی ادامه داد: شللورای نگهبان در نظارت استصوابی در تمام مراحل؛ 
یعنی هم نظارت و هم رد و یا صلاحیت کاندیدا باید دخالت کند و این در تاریخ یکم 

خردادماه سال1370 در نظریه تفسیری 1234 تفسیر شده است. وی خاطرنشان 
کرد: طبق اصل91، تفسللیر قانون اساسللی به عهده شللورای نگهبان است که با 
تصویب سلله چهارم صورت می گیرد، پس قانون این اجللازه را داده که هرجا در 
مورد قانون اساسی اختلاف نظری به وجود آمد، تفسیر آن با شورای نگهبان باشد.

خطیب موقت نماز جمعه تهران با تاکید بر اینکه نظارت استصوابی شورای نگهبان 

قانونی اسللت و مجریان قانون باید به آن احترام بگذارند، گفت: ایستادن و مقابله 
با این قانون )نظارت استصوابی شورای نگهبان( حاشیه سازی بی حاصل است.

آیت الله خاتمی در بخش دیگری از سللخنان خود در مللورد برجام و هجدهمین 
اجلاسللیه دور چهارم مجلس خبرگان رهبری نیز اظهار داشت: در این اجلاسیه 
یک ابتکاری که صورت گرفت و باید الگو باشللد، دعوت از دو شللخصیت موافق و 
مخالف برجام بود. وی اضافه کرد: با در اختیار گذاشللتن وقت مناسللب به موافق 
و مخالف برجام تمام حرف ها شللنیده شللد. من کاری به محتوا ندارم و قضاوتی 
نمی کنللم، اما این منطق قرآن اسللت کلله اگر می خواهللی قضاوت واقللع بینانه 
 داشته باشللی، باید همه حرف ها را شللنید، چه در عرصه سیاسللی، اجتماعی و 

حتی خانوادگی.

آغاز ثبت نام زائران اربعین از یکشنبه 

مدیللرکل عتبللات عالیات سللازمان حج و زیللارت از آغللاز ثبت 
 نام زائللران بللرای اعزام بلله کربلللا در اربعیللن از روز یکشللنبه 
15 شللهریور خبللر داد و گفللت: گذرنامه زائللران باید تللا پایان 
 سللال 94 اعتبار داشته باشللد. محسللن نظافتی افزود: براساس

برنامه ریزی های انجام شللده برای اعزام زائللران عتبات عالیات 
که از ماه های قبل در کمیته های ویژه سللتاد اربعین انجام شده، 
 در سال جاری زائران باید برای اعزام در سللامانه سماح به نشانی 

www.samah.haj.ir ثبت نام کنند.
وی با اشاره به اینکه هیچ اعزامی خارج از این سایت صورت نمی 
گیرد، گفت: پس از ثبت نام در این سللامانه، دسته بندی و گروه 
بندی هللای زائران انجام می شللود و بعللد از آن تمامی اطلاعات 
لازم در خصوص اعزام زائران در اختیار متقاضیان قرار می گیرد. 
مدیرکل عتبات عالیات سللازمان حج و زیارت تاکید کرد: در ایام 
اربعین تمامی زائرانی که قصد زیارت دارند، باید گذرنامه به همراه 
داشته باشند، البته گذرنامه آنها باید تا پایان سال 94 اعتبار داشته 
باشللدکه برای تمامی آنها نیز روادید صادر می شود. به گفته وی، 
این موضوع به دلیل جلوگیری از بی نظمی و ارائه خدمات اسکان، 
تغذیه، حمل و نقللل و... بهتر به زائللران و با هماهنگللی با دولت 
عراق انجام خواهد شللد. نظافتی در مورد هزینه های سفر عتبات 
 در اربعین نیز گفت: قیمت سللفر به زودی مشللخص و به زائران 

اعلام می شود.

واکنش افخم به اظهارات کری
سخنگوی وزارت خارجه کشورمان گفت: این دیپلماسی جمهوری 
اسلللامی ایران بود که ناکارآمدی تحریم ها را به اثبات رسللانده 
و آمریکا را ناگزیر از حضور بر سللر میز مذاکرات کرد. سللخنگوی 
وزارت خارجه جمهوری اسلللامی ایران در خصوص اظهارات روز 
چهارشللنبه جان کری، وزیر خارجه آمریکا در دانشگاه فیلادلفیا 
اظهار داشت: مقامات آمریکایی تحت فشار لابی های صهیونیستی 
عادت دارنللد گاه و بیگاه اظهللارات بی پایه و اغللراق آمیزی را در 

خصوص برنامه هسته ای ایران به زبان آورند. 
مرضیه افخم فزود: اینکه گفته شللده ایران در آستانه دستیابی به 
بمب اتمی بوده، یک دروغ بزرگ اسللت. جمهوری اسلامی ایران 
بر اسللاس فتوای مقام معظم رهبری و دکترین دفاعی خود هرگز 
درصدد دستیابی به بمب هسته ای نبوده و نخواهد بود. سخنگوی 
وزارت امورخارجه در ادامه تصریح کرد: این دیپلماسی جمهوری 
اسلللامی ایران بود که ناکارآمدی تحریم ها را به اثبات رسانده و 
آمریکا را ناگزیر از حضور بر سللر میز مذاکرات کللرد. وی اعتراف 
مقامات آمریکایی را مبنی بر اینکه سللخت تریللن تحریم ها هم 
نتوانست جمهوری اسلامی را به زانو درآورد، یکی از دستاوردهای 

دیپلماتیک جمهوری اسلامی ایران اعلام کرد.

امیر اسماعیلی:
پدافند هوایی برای نواختن اولین 
سیلی به گوش تهدیدات در 3700 

نقطه مستقر است 
فرمانده قرارگاه پدافند هوایی خاتم الانبیللا گفت: قرارگاه پدافند 
هوایی با اختیارات فرانیرویی در 3700 نقطه به عنوان خط مقدم 
دفاعی برای نواختن اولین سللیلی خشللم ملت عزیزمان به گوش 
تهدیدات مستقر است. امیر فرزاد اسماعیلی، فرمانده قرارگاه پدافند 
هوایی خاتم الانبیا ارتش در سخنان پیش از خطبه های نماز جمعه 
این دیروز تهران با اشاره به دهم شللهریور سالروز تشکیل قرارگاه 
پدافند هوایی خاتم الانبیا به فرمان مقام معظم رهبری، اظهار کرد: 
تجربیات 8 سال دفاع مقدس و بویژه عملیات والفجر 8 نشان داد که 
دفاع هوایی کشور باید از تحرک و چابکی بالایی برخوردار باشد. وی 
با تاکید بر لزوم توجه به دفاع هوایی، اظهار کرد: مشللاهدات علمی 
و عملی در جنگ هللای اخیر دنیا از جمله عراق، سللوریه و یمن به 
خوبی نشان می دهد که عمده تهدیدات و حملات و شروع تجاوزات 
از راه هوا و از طریق هواپیماها و موشللک های دور برد بوده اسللت. 
اسماعیلی با بیان اینکه خط دفاعی کشور فقط مرزهای جغرافیایی 
نیسللت، تاکید کرد: با توجه بلله افزایش برد و سللرعت و نیز تنوع 
سلاح های هوایی دشمن و میل متخاصم به تخریب زیرساخت ها 
و دستاوردهای ملی کشور مدافع، تمام نقاط کشور هدف می تواند 
لجمن دفاعی باشد.  فرمانده قرارگاه پدافند هوایی خاتم الانبیاء با 
اشاره به گسترش پایگاه نیروهای فرامنطقه ای پیرامون کشورمان 
گفت:  برای حفظ و حراست 24 ساعته و بدون تعطیلی از جزایر و 
سکوهای نفتی، میادین گاز و مراکز پتروشیمی، اماکن صلح آمیز 
هسته ای،  حیاتی و حساس و همچنین ارمغان حس آرامش برای 
ملت شللهید پرورمان، قرارگاه پدافند هوایی خاتم الانبیا به اختیار 
فرانیرویی و با عنوان دستاورد دفاع ملی و یک پارچه در سطح ارتش، 
سپاه و بسیج مردمی در 3 هزار و 700 نقطه اعم از کوه ها، دشت ها 
و دریا ها به عنوان خط مقدم دفاعی برای نواختن اولین سیلی خط 

مقدم به گوش تهدیدات مستقر شده است. 

اخبار کوتاه
رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار رییس و اعضای مجلس خبرگان رهبری:گروه ایران

مسوولان به اظهارات بسیار  بد مقامات آمریکا رسما پاسخ دهند

مقابله با نظارت استصوابی شورای نگهبان، حاشیه سازی بی حاصل است
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آیت الله خاتمی در خطبه های نماز جمعه تهران:

ان
للر

ه ای
رو

گلل

سازمان آرامستان های شهرداری اصفهان )باغ رضوان( در نظر دارد سنگ مزار مصرفی خود را از طریق مناقصه خریداری نماید. لذا از کلیه 
اشخاص حقیقی و حقوقی که توانایی تامین سنگ مزار را دارند دعوت بعمل می آید در این مناقصه به شرح زیر شرکت نمایند.

آگهی مناقصه 

سازمان آرامستان های شهرداری اصفهان) باغ رضوان(

شماره 
مناقصه

مدت زمان نوبتشرح مناقصه
تحویل

مقدار 
)تخته(

سپرده شرکت در مناقصه 
)ریال(

سنگ هرات سوپر94/8
 4 سانتی 60*120

3700157/500/000 ماهاول 

سنگ برزیلی سوپر94/9
 3 سانتی 60*120

3800148/000/000 ماهاول 

سنگ نطنز سوپر 3 سانتی 94/10
120*60

380044/000/000 ماهاول 

سنگ نطنز سوپر 3 سانتی 94/11
100*50

380034/000/000 ماهاول 

سنگ کریستال 3 سانتی 94/12
100*50

350012/500/000 ماهاول 

تذکرات
 شرکت کنندگان در مناقصه می بایستی توانایی تامین سپرده 
ش��رکت در مناقصه را به صورت نقد یا ضمانتنامه بانکی داش��ته 

باشد. 
 واجدین ش��رایط می توانند از تاریخ نش��ر این آگه��ی تا تاریخ 
94/6/25 س��ال جاری همه روزه به جز روزهای تعطیل به امور 
اداری سازمان واقع در کیلومتر 12 جاده اصفهان – نایین مراجعه 

و با ارایه مدارک لازم نسبت به تهیه اسناد مناقصه اقدام نمایند.
 آخرین مهلت ارسال پیشنهاد قیمت س��اعت 12 روز پنجشنبه 

مورخ 94/06/26 ماه سال 94 می باشد. 
 سازمان آرامستان های شهرداری اصفهان در قبول یا رد هریک 

از پیشنهادات مختار است.
 هزینه چاپ آگهی بعهده برنده مناقصه می باشد. 

 آدرس پایگاه اینترنتی )www.isfahan.ir/farakhan( می باشد. 
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پارک ها و فضای سبز  اصفهان حفظ شود 
عضو شورای اسلامی ش��هر اصفهان در یکصد و دومین جلسه علنی 
شورای اسلامی ش��هر اصفهان گفت: با توجه به اهمیت ورودی شهر 
اصفهان  از خیابان سلمان فارسی تا سه راهی پینارت، میدان پینارت و 
ابتدای خیابان ارغوانیه و با توجه به اینکه  این مسیر  ورودی شهروندان 
به سمت باغ رضوان، میدان تره بار و دانشگاه آزاد اسلامی خوراسگان 
است و در روزهای تعطیل تردد در این مسیر افزایش می یابد، آزادسازی 

و تعریض این مسیر باید در او لویت قرار گیرد. 
کریم داوودی گفت: با توجه به  ترافیک حاد شمال اصفهان در سه راهی 
خیابان بعثت و خیابان عاشق اصفهانی و تردد کامیون ها و آلودگی هوای 
ناشی از سوخت گازوئیل و مشکلات ایمنی، احداث قسمتی از رینگ 
چهارم ادامه فرزانگان تا شهید اردستانی با توجه به بودجه مصوب برای 
سال 94 سرعت گیرد.  وی با تاکید بر اینکه حفظ و نگهداری از پارک ها 
و فضای سبز موجود با این هزینه گزاف و در شرایط بی آبی از اهمیت بر 
خوردار است، عنوان کرد: متاسفانه شاهد آسیب دیدن درختان موجود 

در فضای سبز به علت پرآبی و یا بی آبی و عدم حفاظت آنها هستیم.

 کمیته ای   برای  پیگیری تذکرات
 شورای   شهر  تشکیل شود

عضو شورای اسلامی ش��هر اصفهان در یکصد و دومین جلسه علنی 
شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: متاسفانه تذکرات اعضای  شورا 
در حد گفتن و ارائه در جلسه شورا و چاپ در رسانه ها یا نهایتا در حد 
مکاتبه با مدیریت مربوطه مطرح می شود. محمد رضا فلاح با بیان اینکه 
اعضای شورا موضوعات و مشکلات حاد و مهم را در جلسه علنی مطرح 
می کنند، عنوان کرد: کمیته ای برای  پیگیری این تذکرات تشکیل شود 
تا ضمن بررسی، نتیجه تذکرات  در جلسه شورا یا حداقل به اعضای شورا 
اعلام  شود و صرفا رونوشت نامه شهرداری به مدیریت مربوطه ارسال 

نشود؛ زیرا  نتیجه تذکر  برای اعضا مهم است.

رونق بخشي به  جهان نما 
در  او لویت قرار گیرد 

 عضو شورای اسلامی ش��هر اصفهان در یکصد و دومین جلسه علنی 
شورای اسلامی ش��هر اصفهان گفت:  مدیریت ش��هري این واقعیت 
را پذیرفته که س��اختمان ارگ جهان نما با وج��ود همه تلاش هایي 
که صورت گرفته و حواش��ي هایي که داش��ته، هنوز نتوانسته است 
نقش خ��ود را در اقتص��اد، فضاي ش��هري و مرکز رفاه��ي تفریحي 
به خوبي ایفا کند و رش��د و توس��عه آن با کندي مواجه ش��ده است. 
علیرضا نصراصفهاني عنوان ک��رد:  چنانچه این روند اس��تمرار یابد 
هم ش��هر و هم ش��هروندان و هم کس��اني که در این مکان سرمایه 
گذاري کرده اند، متض��رر خواهند ش��د. وی تاکید ک��رد: اگر اقدام 
موثري برای  رونق بخشي و نجات جهان نما از رکود انجام نشود، این 
مجموعه از مصادیق اتلاف منابع و س��رمایه مدیریت شهري خواهد 
بود و بدون تردید ش��هروندان و آیندگان دس��ت ان��درکاران امروز را 
نخواهند بخشید. نصر اصفهاني ش��هر رویاها  را از دیگر سرمایه هاي 
این ش��هر دانس��ت که نیازمند بازنگري و تجدید نظر در برنامه ها  و 
 تصمیمات است.  به گفته وی شهر رویاها شروع خوبي داشت، ولي ادامه

 فعالیت هاي آن با چالش هاي بسیار جدي مواجه شده  که استمرار آن 
نگران کننده است. عضو شوراي اسلامي شهر اصفهان گفت: بر اساس  
اخبار رسیده ، آمار استقبال شهروندان از این مکان تفریحي و بزرگ  در 
برخی  از روزها به زیر50 نفر مي رسد و  لازم است مدیریت شهري در 

این زمینه اقدام موثری انجام دهد.

 به  مشکلات   محله   دهنو   
رسیدگی شود 

عضو شورای اسلامی ش��هر اصفهان در یکصد و دومین جلسه علنی 
شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: همجواری مناطق 2و9 اصفهان  
با خمینی شهر و وجود قوانین و مقررات متفاوت برای شهروندان  این 
منطقه که تنها یک عرض خیابان بین آنها فاصله اس��ت، مشکلات را 
برای شهروندان ساکن خیابان نبوی منش و دهنو ایجاد کرده است. 
ابو الفضل قربانی عنوان کرد:  در یک طرف خیابان شهروندان باید برای 
گرفتن پروانه از هزار و یک خان بگذرند و در طرف دیگر خیابان به راحتی 
ساخت و ساز خلاف صورت می گیرد و احکام متفاوت کمیسیون ماده 
صد و مبالغ پرداختی به شهرداری های اصفهان و خمینی شهر سبب 
نارضایتی و سردرگمی شده اس��ت.  به گفته وی محله دهنو  به دلیل 
اینکه نیمی از آن در محدوده خمینی شهر و نیمی دیگر در محدوده 
اصفهان می باشد  با مشکلات بسیار ی مواجه  شده است که باید هرچه 
سریع تر به مشکلات رسیدگی شود.  عضو شورای شهر اصفهان تاکید 

کرد:  شهرها موظف به رعایت محدوده بین شهرها شوند.

 نظافت مناطق حاشیه ای شهر 
مورد توجه قرار گیرد

عضو شورای اسلامی ش��هر اصفهان در یکصد و دومین جلسه علنی 
شورای اسلامی شهر اصفهان  با تش��کر از اقدامات صورت گرفته در 
نظافت شهر عنوان کرد: متاسفانه شاهد وضعیت مناسبی در بعضی 
از مناطق خصوصا مناطق حاشیه ای نیستیم و در یکی از محله های 
حاشیه ای افراد ساکن آن محل عنوان می کردند که بیشتر از 10 روز 
است که رفته گر در محل آنها حضور نداشته است. غلامحسین صادقیان 
گفت:  نظافت  شهر از وظایف ذاتی شهرداری است و از خدمات شهر 
انتظار داریم مرتب به صورت میدانی برعملکرد پیمانکاران نظارت کنند 

تا شاهد شهر تمیز و سالم باشد. 

 سبد خبر
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رییس شورای اسلامی ش��هر اصفهان تاکید 
ک��رد: گلوگاه ه��ا در مناطق ش��هری یکی از 
معضلات توسعه شهری هستند که برای رفع 
آنها بر نامه جامع وجود ن��دارد، در حالی که  
شناس��ایی گلوگاه ها در مناطق و ارائه برنامه 
زمان بندی برای آزاد سازی آنها درکاهش معضلات 
ترافیکی و به عنوان محرک های توسعه در محلات از 

اهمیت بر خوردار است. 
رییس شورای اس��لامی ش��هر اصفهان در یکصد و 
دومین جلسه علنی شورای اسلامی شهر اصفهان به 
 سالروز شهادت آیت الله قدوسی اشاره کرد و گفت:

ش��هید آیت الله علی قدوس��ی که بر اثر انفجار یک 
بمب آتش زا در دادس��تاني انقلاب توسط منافقان، 
ناجوانمردانه به ش��هادت رس��ید، در میدان مبارزه 
علیه رژیم شاهنش��اهي همیشه از پیش��گامان بود 
 و س��ابقه مبارزات وي به پی��ش از 15خرداد1342 

بر مي گردد. 
مهندس رضا امینی به س��الروز ش��هادت س��رتیپ 
وحید دس��تجردی اش��اره کرد و افزود: این شهید 
 بزرگ��وار از طرفداران نهضت اس��لامی ب��ه رهبری

 امام خمینی)ره( به شمار می رفت و در واقعه انفجار 
دفتر نخس��ت وزیری در هشتم ش��هریور1360 به 
شدت زخمی ش��د و ش��ش روز بعد بر اثر جراحات 

وارده، به شهادت رسید.
وی با اشاره به سالروز قیام 17 شهریور 1357 گفت: 
بی تردید، قیام 17شهریور را می توان به عنوان یکی 
از نقاط عطف مبارزات ملت مسلمان ایران علیه رژیم 

پهلوی دانست.
به گفته رییس شورای اسلامی ش��هر اصفهان ابعاد 
عظیم کشتار و س��رکوب مردم بی گناه در این روز 

سبب شد تا انقلابیون و رهبران آنها در حرکت خود 
مصمم تر شوند.

 امینی به س��الروز ش��هادت دومین ش��هید محراب 
 آیت الله س��ید اس��دالله مدنی اش��اره کرد و افزود: 
آیت الله مدنی مبارزی بی امان و سازش ناپذیر بودکه 
پس از ده ها س��ال مبارزه بی امان ب��ا ظلم طاغوت، 
در بیستم شهریور ماه س��ال1360، در محراب نماز 
جمعه تبریز پس از اقامه نماز جمعه و پیش از اقامه 
نماز عصر، به دست منافقان کوردل به شهادت رسید.

 وی به سخنان مهم رهبر معظم انقلاب اسلامی در 
پایان هفدهمین اجلاس خبرگان رهبری اشاره کرد 

و گفت: ایش��ان تاکید کردند ک��ه مجلس خبرگان 
مظهر حضور مردم و مظه��ر مردمی بودن و دخالت 
آرای مردم و سلایق مردم است و هیچ نهاد دیگری را 
ما به این شکل نداریم که دو انتخاب در دل آن وجود 
داشته باشد که این  نشان دهنده اراده ها و نیت های 

مستقل باشد.
عضو شورای اسلامی شهر اصفهان عنوان کرد: مقام 
رهبری فرمودند،مجلس خبرگان بایستی استقلال 
فکری داشته باشد و اسیر کلیشه های تحمیلی نظام 

سلطه نشود. 
وی گفت: رهبر انقلاب فرمودند مجلس نمایندگان 

مردم هس��تند و بایس��تی با در نظر گرفتن مصالح 
کشور در مورد تایید یا رد برجام تصمیم بگیرند.

امینی گفت:  رهبر انقلاب ب��ا تاکید بر اینکه ادبیات 
دش��من؛ یعنی آمریکا بای��د تغییرکن��د، فرمودند: 
از جمله حرف های��ی که می زنند این اس��ت که ما 
انتظ��ار داریم که مس��وولان جمهوری اس��لامی یا 
دولت جمهوری اسلامی، کاری متفاوت انجام بدهد! 
متفاوت یعنی چه؟ متفاوت از چه؟ متفاوت از گذشته 
 جمهوری اس��لامی؟ نخی��ر، چنین چی��زی اتفاق 
نمی افتد؛ متفاوت، یعنی از ارزش های اسلامی عبور 
کردن، یعنی پایبندی به احکام اس��لامی را از دست 

دادن؛ معنای متفاوت از نظر آنها این اس��ت؛ چنین 
اتفاقی نمی افتد. نه دولت، نه مجلس، نه مس��وولان 
مطلقا چنی��ن کاری را نمی کنند و اگر کس��ی هم 
 بخواه��د چنی��ن کاری را بکن��د، م��ردم از او قبول 
نمی کنند، نظام جمهوری اسلامی قبول نمی کند و 

چنین چیزی معنی ندارد.
رییس شورای اس��لامی ش��هر اصفهان تاکید کرد: 
برنامه سه ماه کنترل پروژه های عمرانی شهرداری به 
شورا ارائه شود تا عوامل عدم تحقق پروژه ها یا دلایل 

تاخیر در اجرای آنها بررسی شود. 
امینی گفت که بررسی س��ه ماه کنترل پروژه های 
عمرانی شهرداری سبب می شود پروژه ها به صورت 
حد اکثری تحقق یابد و رضایت شهروندان افزایش 
یابد. رییس شورای اسلامی شهر اصفهان تاکید کرد 
که گلوگاه ها در مناطق ش��هری یک��ی از معضلات 
توسعه شهری هستند که برای رفع آنها برنامه جامع 

وجود ندارد.
امین��ی گف��ت: در منطق��ه 7 اصفهان گل��وگاه ها 
 شناسایی ش��ده و روی نقشه پیاده ش��ده و هر سال 

بر اساس اولویت ها آزاد سازی می شود. 
رییس شورای اس��لامی ش��هر اصفهان تاکید کرد: 
شناسایی گلوگاه ها در مناطق و ارائه برنامه زمان بندی 
برای آزاد سازی آنها درکاهش معضلات ترافیکی و 
به عنوان محرک های توس��عه در محلات از اهمیت 

بر خوردار است. 
امینی از معاون��ت حمل و نقل ش��هرداری اصفهان 
خواس��ت اتوبوس های خریداری ش��ده را تا زمان 
بازگشایی مدارس به ناوگان اتوبوس��رانی  اصفهان 
 وارد کند تا با افزایش س��فرهای ش��هری در مهر ماه، 

حمل و نقل شهری با مشکل مواجه نشود.

رییس شورای اسلامی شهر اصفهان:

گلوگاه ها در مناطق شهر اصفهان شناسایی و آزاد سازی شوند 
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عضو شوراي اسلامي شهر اصفهان تاکید کرد: 
در شهرداري باید بودجه و امکانات مناسبي براي 
گروه سني کودک  و نوجوان در نظرگرفته شود؛ 
زیرا آموزه هاي شهروندي، قانون گرایي، شهر 
آرایي و همه آن چیزي که ما به دنبال گسترش 
آن در جامعه هستیم، اگر در کودک و نوجوان نهادینه 
شود، دائمي و بدون نقصان است. عضو شوراي اسلامي 
شهر اصفهان در نطق پیش از دستورصد و دومین جلسه 
علني شوراي اسلامي شهر اصفهان با اشاره به فرمایشات 
حضرت امام خمیني)ره( گفت: امام خمیني)ره( به همه 
مسوولان سفارش کردند که به هر شکل ممکن، وسایل 
ارتقاي اخلاق��ي، اعتقادي، علمي و هن��ري جوانان را 
 فراهم سازند و آنها را تا مرز رسیدن به بهترین ارزش ها

 و نوآوري ها همراهي کنند و روح استقلال و خود کفایي 
را در آنها زنده کنند. مهدي باقربیگي گفت: با توجه به 
فرمایش این بزرگوار اخلاق، علم، اعتقاد و هنر در کنار 
هم قرار می گیرد و به  همه مسوولان و دست اندرکاران  

سفارش شده است. عضو شوراي اسلامي شهر اصفهان 
با تاکید بر اینکه همه ما در پیش��رفت جامعه مسوول 
هستیم، عنوان کرد: در واقع وقتي اداره متولي هنر یا 
علم یا اخلاق به هر علتي در اجراي وظیفه اش ناتوان 
است  من به واس��طه درآمد، امکانات و یا هوش ذاتي 
مي توانم ضعف آن دستگاه را پوشش دهم، دیگر نباید 
درنگ کرده و با آخرین سرعت باید ضعف یک عضو از 
پیکره نظام را پوشش دهم. باقربیگي تاکید کرد که  اگر 
همه دس��تگاه هاي اجرایي خود را اعضاي یک پیکر 
واحد بدانند، دیگر نمي گذارند ضعف یکي دیده شود. 
به گفته وي جامعه ما زمانی آرماني مي شود که همه 
خود را عضو یک پیکر بدانیم و ب��ه جاي عیب جویي 

و عیب یابي از یکدیگر در  بهتر زیس��تن کمک کنیم. 
عضو شوراي اسلامي شهر اصفهان عنوان کرد: بسیاري 
 از پدران و م��ادران، تربیت را پند و ان��درز و امر و نهي 
مي دانند و م��ي پندارند فقط هنگامي ک��ه با بچه ها 
صحبت و ام��ر و نهي مي کنند، مش��غول تربیت آنان 
هس��تند و در غی��ر این ص��ورت، ک��ودک از پرورش 
یافتن و شکل گرفتن دس��ت برداشته، منتظر دستور 
ثانوي اس��ت. باقربیگي با بیان اینکه پ��دران و مادران 
تربیت را از زماني آغاز مي کنند که بچه به س��ن رشد  
و تمیز رسیده باش��د در صورتي که این عقیده کاملا 
اشتباه اس��ت، گفت: کودک وجود بي ش��کل خود را 
با رفتار ه��اي پدر و مادر تطبیق مي کند و مي س��ازد 

و او کاملا مقلد اس��ت و به کردار مي نگ��رد و به گفتار 
و پند و اندرزه��ا چندان توجهي ندارد. عضو ش��وراي 
اس��لامي ش��هر اصفهان گفت که  پدر و مادر مسوول 
و آگاه لازم اس��ت که ابتدا خود را اص��لاح کنند و اگر 
در اعمال و رفتار و اخلاقش��ان عیبي وجود دارد آن را 
برطرف سازند. باقربیگي تاکید کرد: در شهرداري باید 
بودجه و امکانات مناس��بي براي گروه سني کودک و 
 نوجوان در نظرگرفته شود، زیرا آموزه هاي شهروندي،

قانون گرایي، شهر آرایي و همه آن چیزي که ما به دنبال 
گسترش آن در جامعه هستیم، اگر در کودک و نوجوان 

نهادینه شود، دائمي و بدون نقصان است.
وي گفت:  ما با صرف نیرو و انرژي و هزینه اي بس��یار 

 کم مي توانیم کودک و نوجوان شهرمان را شهروندي
 ایده آل تربیت کنیم. عضو شوراي اسلامي شهر اصفهان 
در زمینه  قیرزدگي آسفالت معابر گفت : لازم است در 
مورد قیرزدگي یا لیز بودن آسفالت خیابان هاي شهر 
که سبب تصادفات بي شمار ش��ده، اقدامات مناسب 
و سریعي انجام شود. باقربیگي تاکید کرد: باید  اقدام 
علمي و عملي در احداث پارکین��گ هاي طبقاتي در 
حاشیه رودخانه زاینده رود انجام شود؛ زیرا بیشترین 
فضاي سبز و تفریحي شهر ما در حاشیه رودخانه قرار 
دارد و شهروندان در پیدا کردن محل پارک خودرو با 
مشکل مواجه هس��تند. وي با تاکید بر اینکه بازرسي 
و اس��تاندارد کردن مراکز بازي کودکان در همه نقاط 
شهر، ضروری است، عنوان کرد:  حمایت از برنامه هایي 
که سبب شادي شهروندان مي ش��ود، ضروري است 
و  امیدواریم در پایان دوره چهار س��اله ش��وراي شهر، 
اصفهان  از نظر تحقق شهری شاد در رتبه اول جهان یا 

حداقل ایران قرار گیرد .

عضو شوراي اسلامي شهر اصفهان:

فرهنگ شهروندی در کودکان نهادینه شود

 عضو شورای اسلامی شهر اصفهان عنوان کرد: 
بودجه سال آینده شهرداری بر اساس بازنگری 
جدید از برنام��ه اصفهان 95 تدوین ش��ود تا 
امسال و سال آینده برنامه اصفهان 1400 بدون 
تعجیل و با تکیه بر مطالعات پشتیبان و اسناد 

موضوعی مناسب تدوین  شود. 
 عضو شورای اسلامی شهر اصفهان  در یکصد و دومین 
جلسه علنی ش��ورای اسلامی ش��هر اصفهان گفت:  
شهرداری اصفهان با داشتن برنامه هایی چون برنامه 
اصفهان 22، اصفه��ان۸5، اصفهان90و اصفهان 95 
باسابقه ترین شهرداری کشور در زمینه  برنامه ریزی 
شهری اس��ت و اکنون نیز ش��هرداری تدوین برنامه 

اصفهان 1400  را در دستورکار قرار داده است.
احمد عاملی با تاکید بر اینک��ه  انتظار می رود برنامه 
اصفه��ان 1400 که قرار اس��ت تاپنج س��ال آینده 
هدایت گر رش��د همه جانبه و توس��عه ش��هر باشد، 
مش��کلات و نواق��ص برنامه ه��ای قبلی را نداش��ته 
باش��د،گفت: بر اس��اس مطالعه  انجام گرفته توسط 
مدیریت مطالع��ات و پژوهش ش��هرداری با  عنوان 
»آسیب شناس��ی برنامه راهبردی اصفه��ان 95« و 
بررسی  مشکلات این برنامه توسط کارشناسان گروه 
برنامه ریزی و ارزیابی عملکرد شهرداری، ضعف های 

کلیدی برنامه اصفهان 95 شناسایی شده است.
نداشتن غنای محتوایی، نبودن ساز   و کار مناسب برای 
ارزیابی و رصد برنامه و نداشتن شاخص های مناسب 
برای سنجش آثار و پیامدهای اجرای برنامه بر محیط 

شهر از ضعف های برنامه اصفهان 95هستند که وی 
به آنها  اشاره کرد.

به گفته عضو ش��ورای اس��لامی ش��هر تهیه اسناد 
موضوعی؛ گردش��گری، محیط زیس��ت و اقتصاد و 
طراح��ی نظام ارزیابی برنامه ش��امل ش��اخص هاي 
پیامدي و عملیاتی و اهداف کمي دقیق از راهکارهایی 

هستند که اشکالات را بر طرف می کند.
 وی نداشتن توصیف و شناخت دقیق از شهر و نداشتن 
تحلیل و آینده نگری درباره آینده شهر را دو مشکل 

کلیدی و اساسی  برنامه اصفهان 95ذکر کرد.
عاملی گفت که  بر خلاف تصور رایج، سند برنامه تنها 
ش��امل چش��م انداز و اهداف کلان و پروژه ها نیست، 
بلکه اطلاعات مربوط به مراحل توصیف و تحلیل را 

نیز در بر دارد.
به گفته وی  برنامه اصفهان 95 به دلیل کمبود زمان 
در فرایند تدوین آن، فاقد توصیف و تحلیل منطقی و 

علمی است.
عضو شورای اسلامی شهر تاکید کرد: شناخت از شهر 
ناقص بوده و پیش بینی درستی نیز از آینده انجام نشده  
و به همین دلیل تحقق برنامه با  مشکل مواجه  شده و 
اساسا امکان ارزیابی پیامدهای مورد انتظار از اجرای 

آن میسر نبوده است.
عاملی گفت: در دوره گذشته شهرداری تقریبا اقدام 
مثبتی در راستای غنا بخش��یدن به محتوای برنامه 
انجام نشده و در حال حاضر داده ها و اطلاعات کافی 
برای توصیف و تحلیل ش��هر، یا گردآوری نشده و یا 

مورد استفاده قرار نگرفته است.
به گفته وی دوره جدید شهرداری اصفهان در حالی 
 می��راث دار این ارثیه ش��ده که باید در س��ال جاری

 بر اساس زمان بندی مرسوم و در کوتاه ترین زمان، به 
تدوین برنامه اصفه��ان1400 اقدام  کند و همچنان 
شناخت منطقی و دقیقی از شهر و پیش بینی متناسب 

با آن وجود ندارد.
عاملی از اعضای ش��ورای اس��لامی ش��هر و شهردار 
اصفهان درخواست کرد، بودجه سال آینده شهرداری 
بر اساس بازنگری جدید از برنامه اصفهان 95 تدوین 
شود تا امس��ال و س��ال آینده برنامه اصفهان 1400 
بدون تعجیل و با تکیه بر مطالعات پشتیبان و اسناد 
موضوعی مناس��ب تدوین  ش��ود؛ زیرا به قول شاعر 

»طفل افکندن به از شش ماهه زاییدن جنین«.
عضو شورای اسلامی ش��هر اصفهان گفت: هر چند 
مفهوم برنامه ریزی راهبردی، مفهومی تازه نیست، ولی 
فعالیت و فرآیندی است که سازمان ها و شهرداری های 
بس��یاری با آن دس��ت و پنجه نرم کرده و دس��ت به 

گریبانند. 
به گفته وی یک برنامه راهبردی قوی و ارزشمند باید 
ابزار مدیریتی قدرتمندی باشد که کانون و نقاط تمرکز 
شهر یا شهرداری را مشخص کرده و تخصیص منابع 

آن را هدایت کند.
عاملی گفت که یک  برنامه راهبردی باید شکاف میان 
راهبردهای بلندمدت و برنامه های تاکتیکی و بودجه 
سالیانه را پر کند و از یک س��و این برنامه باید بتواند 

ردپای چشم انداز، ماموریت و راهبردهای شهر را در 
فرآیند بودجه ریزی )یکساله( نش��ان دهد و از سوی 
دیگر، وابستگی میان بودجه در حال تنظیم را با بودجه 
سال های آینده برقرار کند تا تضمین شود که برنامه ها 
و پروژه های برگزیده در آینده با چالش منابع و موانع 

اجرایی مواجه نخواهند شد. 
به گفته وی برنامه راهبردی باید نه پنج ساله تنظیم 
شود و نه یک ساله، بلکه باید با تنظیم »اهداف خُرد« 
1۸ تا 36 ماهه و تعیین اولوی��ت پروژه ها در این بازه، 

نتایج و منابع مشخصی را تعریف و دنبال کند.
عضو شورای اسلامی شهر اصفهان گفت که بهره مندی 
از تحلیل روندهای گذشته، نرخ های رشد، زمان بندی 
اجرای پروژه ه��ا و تاخیرهای آنه��ا، ارزیابی عملکرد 
برنامه های گذشته، میزان موفقیت در همکاری های 
بین سازمانی در نظام مدیریت شهری و صدها تجزیه و 
تحلیل دیگر، به واقع گرایی برنامه تدوین شده خواهد 
افزود و اطمینان به تحقق پیامدهای مدنظر در برنامه 

را افزایش خواهد داد.
 به گفت��ه وی در هیچ ی��ک از برنامه های پنج س��اله 
شهرداری تاکنون چنین آمار و تجزیه و تحلیل هایی 

ارائه و شفاف نشده است.
عاملی تاکید کرد: در برنامه های راهبردی گذش��ته، 
کمتر به موضوع مزیت های رقابتی اصفهان در مقایسه 
با دیگر ش��هرها توجه ش��ده و صرفا با هدف افزایش 
10الی20 درصد عملکرد شهرداری در انجام وظایف 

اجرایی و عملیاتی آن، پروژه ها تعریف شده اند.

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان با بیان اینکه ابزار 
»تحلیل سناریو«، ابزار تحلیلی قدرتمندی است که 
برنامه راهبردی را کامل تر کرده و تاکید می کند که 
شهرداری نمی تواند آینده را پیش گویی کند، گفت: 
شهرداری به جای ارائه یک برنامه خوش بینانه، باید سه 
یا چند سناریو ارائه داده و مشخص کند که در صورت 
بروز هر سناریو چه اتفاقاتی در شهر یا شهرداری رخ 

خواهد.
به گفته وی برنامه باید آنچه انجام آن از ظرفیت های 

شهر و شهرداری می کاهد را روشن و تبیین کند.
عاملی با بیان اینکه در برنامه راهبردی نباید به موارد 
تاکتیکی یا جزئیات عملیاتی پرداخت، عنوان کرد : 
اگر ردیف های برنامه راهبردی اصفهان 95 را بررسی 
کنید، خواهید دید که بیش��تر به سطح تاکتیکی و 

عملیات پرداخته شده است.
وی با اش��اره به اینکه در برنامه راهبردی لازم است 
پیامدهای حاصل از اجرای کل برنامه در پایان مدت 
زمان اجرای آن مشخص و تعریف شود،گفت: آیا اکنون 
می توان پس از چهار سال اجرای برنامه اصفهان 95 
گفت چه پیامدهایی در شهر رخ داده و میزان افزایش 

سطح این پیامدها به چه میزان بوده است؟
عاملی گفت:  در یک ارزیابی سرانگشتی، برنامه های 
ارائه شده، نمره مطلوبی را اخذ نکرده و لازم است شورا 
از طریق مشارکت در فرآیند برنامه ریزی این کاستی ها 
را برطرف کند تا تدوین برنامه ای قوی، ارزش��مند و 

عالی برای توسعه شهر اصفهان تضمین شود.

عضو شو رای اسلامی شهر اصفهان :

بودجه سال آینده شهرداری بر اساس بازنگری برنامه اصفهان ۹۵ تدوین شود

ورا
ش��

وه 
��ر

گ
ورا

ش��
وه 

��ر
گ

عضو شورای اس��لامی ش��هر اصفهان تاکید کرد: مرمت و لکه گیری آس��فالت به شیوه 
استاندارد انجام شود. عضو شورای اسلامی شهر اصفهان در یکصد و دومین جلسه علنی 
شورای اسلامی شهر  اصفهان از استاندار و شهردار اصفهان  به دلیل افتتاح فاز خط اول مترو  
و کلنگ زنی خط دوم مترو و سالن های نمایشگاه بین المللی اصفهان و پیگیری ها برای 

پرداخت مرکز همایش های بین المللی  و حلقه حفاظتی کرد.
نورالله صلواتی اظهار امیدواری کرد: در زیر سایه تدبیر رهبر معظم انقلاب و تدبیر دولت 
یازدهم روند توسعه شهر اصفهان ادامه یابد. وی  از مدیریت شهری اصفهان درخواست کرد 
که با تلاش و کوشش همراه با نشاط و شادابی پروژه های در دست اجرا را پیگیری کنند 
و پروژه های معطل مانده از قبل نظیر ساختمان شورای ش��هر و شهرداری و پروژه های  
گردشگری نظیر پروژه منارجنبان، فاز س��وم میدان امام علی )ع( و پروژه تراموا و توسعه 

خطوط  بی آر تی  را تداوم دهند.
عضو شورای اسلامی شهر اصفهان  تاکید کرد: حلقه حفاظتی یا رینگ چهارم ترافیکی 
نیاز ضروری شهر است؛ زیرا در حال حاضر بزرگراه های شهر اشباع شده اند و دیگر جوابگو 
نیستند و نیاز است که ترافیک خودرو های عبوری و سنگین از شهر به خارج از شهر منتقل 

شوندتا  ایمنی بالا رود و آلودگی کاهش یابد. 
صلواتی گفت که قطعا بدون کمک های دولت اجرای پروژه های ملی و استراتژیک با مشکل 

مواجه می شود واجرای پروژه قطار شهری و سالن های نمایشگاه  بین المللی از آرزو های 
مردم اصفهان است.

وی ازاصحاب رسانه که برای  اطلاع رسانی و انعکاس خبر مهم برآورده شدن خواسته های 
شهروندان اجرای پروژه قطار شهری، سالن های نمایش��گاه بین المللی اصفهان تلاش 

کردند، تشکر کرد.
وی گفت که  از گذشته همواره خرابی های آسفالت را با آسفالت های بدون کیفیت مرمت 

کرده ایم و این به معنای اتلاف سرمایه و منابع ملی است و برای مهندسان عمران جای 
شرمندگی و خجالت است که آسفالت روی آسفالت اجرا می شود. به گفته وی در اصفهان  
نباید شاهد این امر باشیم و درخواس��ت می کنم که به جای انجام روکش های تکراری 
آسفالت از مرمت ولکه گیری اصولی و استاندارد در خیابان هاو معابر استفاده شود و ابتدا باید 

زیرسازی ها مناسب و مستحکم باشد و سپس اجرای مناسب صورت بگیرد.
عضو شورای اسلامی شهر عنوان کرد: امیدواریم عمر آسفالت در سطح شهر از پنج سال 

حداقل به 20 سال برسد.
 وی گفت: تا چه زمانی باید تاوان بازسازی های غیر اصولی و نامناسب ترانشه ها و حفاری های

 شرکت ها داده شود و باید به پیشرفت ها و علوم فنی، مهندسی هم توجه کنیم و از تجربیات 
دیگرکشورها استفاده کنیم.

 مرمت و لکه گیری آسفالت به شیوه استاندارد انجام شود 
عضو شورای اسلامی شهر اصفهان:
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حدود 90 درصد  درختاني كه در مسير 
طرح هاي عمراني هستند، جابه جا شدند

حفظ و نگهداری درختان سطح شهر و جلوگیری از امحا و قطع آنها 
از اولویت های اصلی شهرداری است به طوری که در طرح های توسعه 
شهری و پروژه های عمرانی که در شهر اجرا می شود جابجایی درختان 
به عنوان یک ضرورت مورد توجه قرار می گیرد. در این مورد با احمد 
سلیمانی پور، مدیرعامل س��ازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری 

اصفهان گفت وگو کردیم که در ادامه می آید.
شهرداری در چه زمانی ناچار به قطع درخت می شود؟

تمام سعی شهرداری حفظ و نگهداری درختان و فضای سبز است و 
حتی در اجرای پروژه های عمرانی سعی بر حفظ درختان و جابه جایی 
آنها دارد، اماگاهي به لحاظ کمبود آب بیماري و آفت در درختان شیوع 
مي یابد به طوري که در چنین شرایطي درختان توان مقابله با آفت و 
بیماري را ندارند، شایع ترین آفت درختان سارتاست که در درختان 
 نارون، صنوبر و بی��د باعث ایجاد حفره مي ش��ود و درخت را ضعیف 
مي کند. بنابراین ناچاریم درخت را قطع کنیم و از محیط خارج نماییم 
و در کوره تولید ذغال بسوزانیم؛ چرا که اگر این درختان آفت زده در 

محیط شهر باقي بمانند باعث سرایت به دیگر درختان مي شود.
آیا قبل از قطع درخت، برای درمان آفت و بيماری اقدامی 

نمی شود؟
البته؛ کمیته رفع خطر و گیاهپزش��كي براي کنترل بیماري و آفت 
درختان اقداماتي از قبیل مبارزه شیمیایي و مبارزه مكانیكي را انجام 
مي دهد. اما گاهي نیز ریش��ه درختان سطحي ش��ده است و در این 
صورت در موقع آبیاري اس��تقامت درخت کاهش مي یابد و درخت 
سقوط مي کند که در این صورت کمیته رفع خطر قبل از وقوع حادثه 

در شهر اقدام به حذف درخت مي کند.
کارشناسان پیري درخت را در چند مرحله ارزیابي مي کنند و پس 
از بررسي کارشناسي اقدام به قطع درخت مي نمایند؛ چرا که اگر به 
 این موضوع رسیدگي نشود باعث سقوط درخت و بروز حادثه در شهر 
مي شود. گاهي نیز عوامل طبیعي مانند باد و طوفان و حوادث رانندگي 
باعث شكستگي و کج شدن درختان مي شوند، بنابراین در این صورت 
اگر درخت قابل ترمیم باش��د، این مهم انجام مي ش��ود تا از سقوط 
درخت جلوگیري شود و اگر قابل ترمیم نباش��د، براي جلوگیري از 

ایجاد خسارت به مردم درخت باید قطع شود.
درختان در مسير پروژه های عمرانی هم قطع می شوند؟

 در زماني که درختان در مسیر طرح هاي عمراني و ساختمان سازي 
قرار دارند به ط��ور مثال درخ��ت در ورودي پارکینگ قرار مي گیرد 
بنابراین باید تمهیداتي اندیشیده ش��ود که در این راستا کمیسیون 
حفظ و گسترش ترکیبي از نماینده شورا، شهرداري، نماینده حقوقي، 
 کارشناسان تخصصي و فني با محوریت س��ازمان پارک ها تشكیل 
مي شود و درخواست هاي مردمي را بررسي مي کنند و پس از بازدید 
و گرفتن عكس و فیلم نظرات کارشناسي مطرح مي شود که درخت 
باید جابه جا شود. همچنین درختاني که در مسیر طرح هاي عمراني 
قرار دارند معمولا در شوراي سیاست گذاري متشكل از معاونت هاي 
عمران، شهرسازي و حمل و نقل بررسي مي شود تا کمترین خسارت 
به فضاي سبز برسد در این راستا ساعت ها وقت گذاشته مي شود تا 
طرح ها با دقت بررسي شود؛ چرا که فضاي سبز علاوه بر ایجاد طراوت 
و شادابي در شهر باعث کنترل آلاینده ها، آلودگي صنایع و ریزگردها 
مي شود. این نگرش اگر نبود سرانه فضاي سبز اصفهان در کشور رتبه 
اول را کسب نمي کرد، بنابراین همه هم و غم ما حفظ فضاي سبز شهر 
است، اما از آنجایي که اجراي پروژه هاي عمراني در روان سازي ترافیكي 
شهر در وقت و هزینه هاي مردم مقرون به صرفه است، بنابراین ناچاریم 
براي اجراي پروژه هاي عمراني که در روان سازي گلوگاه هاي شهري 

تمهیداتي را بیندیشیم.
تاكنون چه تعداد درخت از مس�ير ط�رح های عمرانی 

جابه جا شد؟
بر این اساس از سال 88 تاکنون 4500 اصله درخت از مسیر پروژه هاي 

عمراني و ساختمان سازي جابه جا شده است.
 به طور مث��ال در پروژه ش��هید کش��وري ورینگ س��وم ترافیكي با 
جابه جایي 1500 اصله درخت، رینگ سوم ترافیكي ایجاد و ترافیک 
در این مسیر ساماندهي شد. حدود 90 درصد از درختاني که در مسیر 
طرح هاي عمراني جابه جا شدند و تنها 10 درصد آنها به دلیل آفت و 

بیماري به تشخیص کارشناسان قطع مي شوند.
با توجه به اینکه پروژه استقلال به تازگی آغاز شده است 
برای جابه جایی درختان در مسير این پروژه چه اقدامی 

انجام شده است؟
میدان استقلال یكي از میادین اس��تراتژي و حساس شهر اصفهان 
محسوب مي شود که با اجراي پروژه تقاطع غیرهمسطح روان سازي 
ترافیكي را در این مسیر خواهیم داشت، بنابراین جابه جایي درختان 

در مسیر این طرح در دستور کار قرار گرفته است.
بر این اساس 258 اصله درخت در دانشگاه باید جابه جا شود، همچنین 
 180 الي 200 اصله درخت  در ورودي میدان اس��تقلال نیز جابه جا 
 مي شوند. باید به این نكته توجه داش��ت که برخي از درختان بر روي 
لوله هاي آب، گاز قرار دارد که به هیچ عنوان امكان جابه جایي آنها وجود 
ندارد و مجبور هستیم این درختان را قطع کنیم؛چرا که اگر ضربه اي به 
لوله هاي پرفشار وارد شود کنترل آن بسیار سخت خواهند بود و باعث 
ایجاد خطر مي شود.  اقداماتي براي جابه جایي درختان در مسیر پروژه 
میدان 25 آبان، شهررویاها، بلوار رضوان نیز انجام شده است به طوري 
که 500 الي 700 اصله درخت که از مسیر پروژه ها جابه جا شده آماده 

کاشت در محوطه مرکز همایش هاي بین المللي اصفهان است.
درختانی كه از مسير طرح های عمرانی جابه جا می شوند 

در كجا نگهداری می شوند؟
در ش��رایط گرماي س��ال جابه جایي درختان از حساسیت خاصي 
برخوردار است؛ چرا که اگر درماه افزایش یابد، باید هرس هاي خاصي 
صورت گیرد و این مهم طي بازه زماني 2 ماهه انجام شود همچنین به 
منظور نگه داري درختان برداشت ش��ده باید محل مناسبي در نظر 
گرفته شود که در این راس��تا گلخانه مهر در خیابان آتشگاه با سازه 

ارتفاعي بلند پیش بیني شده است.

مصاحبه
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امس��ال هزار خانه تاریخی اصفهان شناس��ایی می ش��وند و اطلاعات آنها  در بانک 
 اطلاعات��ی خانه های تاریخی س��ازمان نوس��ازی و بهس��ازی ش��هرداری اصفهان 

ثبت می شود.
مدیر عامل سازمان نو س��ازی و بهسازی ش��هرداری اصفهان گفت: بانک اطلاعاتی 
در س��ازمان نوس��ازی و بهس��ازی ش��هرداری اصفهان تهیه شده اس��ت و تاکنون 
 300 خان��ه تاریخ��ی شناس��ایی ش��ده و اطلاع��ات آنها در ای��ن بان��ک اطلاعاتی

 ثبت شده است.

جعفری، مدیر عامل سازمان نوس��ازی و بهسازی ش��هرداری اصفهان بابیان اینكه 
همه اطلاعات در زمینه قدمت، کیفیت و نوع کار بری خان��ه ها ی تاریخی در بانک 
اطلاعاتی خانه های تاریخی سازمان نو سازی و بهسازی شهرداری اصفهان ثبت شده 
است،عنوان کرد :امس��ال هزار خانه تاریخی اصفهان شناسایی می شوند و اطلاعات 
آنها  در بانک اطلاعاتی خانه های تاریخی س��ازمان نوس��ازی و بهسازی شهرداری 
 اصفهان ثبت می ش��ود تا این اطلاع��ات جمع آوری ش��ده در اختیار ش��هروندان

 قرار بگیرد.  

مدیر بهینه سازی خدمات ش��هری ش��هرداری اصفهان با بیان اینكه درحال حاضر 
370 آب نمای کوچک و بزرگ داخل پارک های ش��هری و محلی اصفهان داریم که 
نیاز به نگهداری و تعمیرات دارد،گفت: کارکرد آب نماها در ش��هر مش��خص است و 
در ساعات خاص همیشه فعال هس��تند و در روزهای تابستان از ساعت 6:30 تا 10 
صبح و بعدازظهر ها از 4:30 تا 11 ش��ب فعال هس��تند، ام��ا در روزهای تعطیل که 
 شهروندان بیشتر در فضاهای شهری تردد دارند، ساعات فعال بودن آب نماها افزایش

 پیدا می کند.

 ملک پ��ور گفت: در س��اختار آب نماهای اصفهان از تجهیزات پیش��رفته اس��تفاده 
می ش��ود و موتورها، نازل ها و چراغ های ض��د آب در آب نماه��ا از بهترین برندها 

استفاده می شود. 
مدیر بهینه س��ازی خدمات ش��هری ش��هرداری اصفهان با بیان اینكه آب نماها در 
شهرانرژی بسیاری مصرف می کنند و بیشترین مصرف انرژی به آب نماها و تجهیزات 
آبیاری فضای سبز در شهر مربوط می شود،عنوان کرد:بحث کاهش مصرف انرژی در 

استفاده از تجهیزات در آب نماها لحاظ شده است.

مدیرعامل سازمان نوسازی و بهسازی شهرداری اصفهان خبر داد:

 ثبت  اطلاعات 1000 خانه تاریخی دراصفهان
مدیر بهينه سازی خدمات شهری شهرداری اصفهان

كاهش مصرف انررژی در آب نماها

 خودروهای فرس��وده بخش مهم��ی ازعوامل 
آلوده س��از هوا درکلانشهرهاست و فرسودگی 
خ��ودرو اس��تانداردهای مش��خصی دارد و با 
اختصاص سوخت مناس��ب آلودگی ها نیز به 
حداقل می رسند. خروج خودروهای فرسوده 
باید درکناراس��تفاده ازخودروهایی با س��لامت فنی 
مورد توجه قرار بگیرد تا درآینده مشكلی برای هوای 
س��الم به وجود نیاید. حمل و نقل دغدغ��ه اول همه 
شهروندان اس��ت وکاهش آلودگی هوا، بهبود حمل 
و نقل عمومی، ارتق��ا فرهنگ ش��هروندی وآموزش 
فرهنگ ترافیک، حمل ونقل هوشمند و غیرموتوری 

از ضروریات کلانشهرهاست.
 نقش خودروهای فرس��وده در آلودگی هوای ش��هر 
غیرقاب��ل انكاراس��ت و درحال حاضر درکش��ورهای 
 پیش��رفته که معض��ل آلودگ��ی ه��وا ه��م ندارند، 
اطلاع رس��انی دراین زمینه  دغدغه مسوولان است. 
متاسفانه از350 هزار خودرو سنگین فرسوده درکشور 
که سهم قابل توجهی از آن در اصفهان است درسال 93 

تنها یک درصد آن از رده خارج شده  است.

   70 درصد آلودگی هوای شهر از وسایل نقليه 
ناشی می شود

معاون حمل و نق��ل و ترافیک ش��هرداری اصفهان با 
بیان اینكه 70 درصد آلودگی هوای ش��هر از وس��ایل 
نقلیه ناشی می شود، گفت: طبق آمارسازمان محیط 
زیست 70 درصد ازآلودگی هوای شهرمربوط به وسایل 
نقلیه است،بنابراین کاهش سفر با خودروهای شخصی 
و درکنار آن ارتقای کیفیت خودروهای ش��خصی از 
اهمیت بر خوردار است. علیرضا صلواتی گفت: درچند 
سال اخیرموضوع آلودگی هوا دغدغه مهمی در اصفهان 
بوده و براین اساس در سال های گذشته طرحی برای 
کاهش آلودگ��ی هوا درمدیریت ش��هرداری اصفهان 
تصویب شد که معاینه فنی خودروهای سنگین استان 

یكی از موضوعات مهم وجدی این طرح بود. 
به گفته وی با توجه به اینكه اصفهان درمرکز کش��ور 
قرار دارد و بیشترین ترددها ازمحورمواصلاتی استان 
انجام می ش��ود، اجرایی کردن طرح ع��لاوه براینكه 
تاثیربس��یاری درکاهش آلودگی ه��وادارد، می تواند 
آسیب ها وخطرهای ناشی ازعدم معاینه یا کارکرد سایر 

خودروهای سنگین را کاهش داده وبه حداقل برساند.
علیرض��ا صلوات��ی گف��ت این ط��رح خ��اص تمامی 
خودروه��ای س��نگین اس��ت واولوی��ت نخس��ت با 
 خودروهایی اس��ت که وارد شهرش��ده و درشهر تردد 
 می کنن��د و ای��ن درحال��ی اس��ت ک��ه خودروهای 
 ش��رکت ه��ای خدمات��ی وحتی اتوب��وس ه��ا رانیز

شامل می شود.
صلواتی با تاکید بر لزوم توس��عه فرهنگ اس��تفاده از 
دوچرخه درمیان شهروندان برای کاهش آلودگی هوا 
افزود: در دهه 60، حدود 12 درصد ازسفرهای شهری 
توسط دوچرخه انجام می شد،متاسفانه اکنون استفاده 
از دوچرخه  کمتر شده اس��ت وآلودگی هوا مربوط به 
استفاده بسیار از وس��ایل نقلیه موتوری است که باید 

فرهنگ استفاده از دوچرخه نهادینه شود. 
معاون حمل و نقل وترافیک شهرداری اصفهان تصریح 
کرد:ایجاد محدودیت درتردد خودروهای فرس��وده 
وآلاینده وافزایش ناوگان حمل و نقل عمومی درکاهش 

آلایندگی هوا وحجم ترافیک تاثیرگذاراست.
به گفته وی خودرو ها سهمی 70 درصدی درآلودگی 
هوای ش��هر دارند وباید س��هم حمل و نقل عمومی 
درسفرهای ش��هری تا پایان برنامه پنج ساله کشوربه 
75 برس��د. معاون حمل و نقل و ترافیک ش��هرداری 
اصفهان عن��وان کرد: ب��ا توجه به اینك��ه دراصفهان 
قطارش��هری هنوز راه اندازی نشده اس��ت، اتوبوس و 
تاکس��ی س��همی 35 تا 40 درصدی درحمل و نقل 
شهری دارند واصفهان 35 درصد با شاخص های برنامه 
5 ساله کشورفاصله دارد واکنون برای کاهش تردد این 
منابع متحرک آلاینده هوا وافزایش سهم حمل ونقل 
عمومی در5 سال آینده برنامه ریزی شده است.  به گفته 
صلواتی با بهبود کیفیت حمل و نقل عمومی اصفهان 

شهری پاک وسالم می ش��ود؛ بهبود کیفیت حمل و 
نقل عمومی که یك��ی از 6 هدف کلان برنامه اصفهان 
95 برای بهبود محیط زیست شهری است و با کاهش 
سهم خودرو های شخصی درسفرهای شهری،مسیر 

دستیابی به شهری سالم وپاک راهموارمی کند.
 صلوات��ی گف��ت: اتوبوس��رانی یك��ی ازمه��م ترین 
سیستم های حمل ونقل عمومی شهری است که نقش 
مهمی را درسفرهای درون شهری و روزانه شهروندان 
ایفا می کند وبا توجه به فقدان سیستم های پیشرفته 
حمل و نقل نظیر مترو،تراموا،قطارس��بک ش��هری 
درشهراصفهان ،اتوبوسرانی وظیفه سنگینی را برعهده 

دارد وبه تنهایی مسافران بسیاری را جابه جا می کند.
ب��ه گفت��ه وی این سیس��تم ب��ه علت برخ��ورداری 
ازخصوصیات مثبت نظیرقابلیت انعطاف نس��بت به 
س��ایر وس��ایل نقلیه عمومی وهمچنین نزدیكی آن 
به اتومبیل ازلحاظ خدمات رسانی درآینده نیزنقش 
مهمی را درجابه جایی شهری برعهده خواهد داشت 
بنابراین مزایا و ویژگی های مثبت این سیستم حمل 

و نقل عمومی ،ارتقای کارایی آن را ضروری می سازد.
صلواتی گفت: میانگین عمرناوگان درحال حاضر به 8 
سال رسیده است وبرنامه ریزي ویژه اي صورت گرفته 
است تا بتوانیم بخش عمده اي از ناوگان را نوسازي کنیم 
ودرحمل ونقل عمومي نیزگسترش خطوط تندرو)بي.

آر.تي( و نوسازي ناوگان در دستور کار است.
وی عنوان کرد :امیداواریم به کمک این خطوط جدید 
وسرویس دهي سریع،منظم وباکیفیت رضایت مندي 
همش��هریان را به دنبال داش��ته باش��یم تا جایي که 
شهروندان رغبت کنند که خودرو خود را کنار گذاشته و 
ازحمل ونقل عمومي استفاده کنند.صلواتی تصریح کرد: 
متاسفانه یكي ازمشكلات جدي ما درشهر دلبستگي 
شدید همشهریان ومسوولان به خودروهاي شخصي 
اس��ت و برنامه حمل ونقل غیرموتوري وپاک، یكي از 
دغدغه هاي جدي است واگرمدیریت تقاضا وافزایش 
جذابی��ت درحمل ونقل عمومي را داش��ته باش��یم، 

ان شاءالله بتوانیم مشكلات را رفع کنیم. 
معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری اصفهان افزود: 
علاوه براین م��وارد درخصوص نوس��ازي ناوگان هم 
درتلاش هستیم تا مهر ماه 200 دستگاه اتوبوس نو وتا 
پایان سال نیز 300 دستگاه دیگربه ناوگان اضافه کنیم 
که مجموع این 500 دستگاه مي تواند اتفاق ویژه اي را 
درحوزه کیفیت حمل ونقل شهرتحقق بخشد. به گفته 
وی با اقدامات انجام ش��ده درح��ال حاضر3 محدوده 
زیس��ت محیطی برای ش��هردر آینده درنظرگرفته 
می ش��ود که با تعیین محدوده های زیست محیطی، 
 تردد بر اس��اس کیفیت ونوع خودرو درس��طح شهر

مجازاست. 
صلواتی گفت: برچس��ب آب��ی به خودروه��ای پاک، 
موتورهای برقی وخودروهای هیبریدی ومتناسب با 
اس��تانداردهای روز تعلق می گیرد و ازاین طریق این 
نوع خودروها می توانند درتمام س��طح ش��هرحرکت 
کنند. به گفته وی برچسب س��بزنیزبه خودروهایی 

تعلق می گیرد که یكی ازشرایط لازم را نداشته باشند 
ازاین روتنها درمحدوده های خاصی می توانند،حرکت 
کنند و برچسب زرد نیز به خوردوهای فرسوده تعلق 
می گیرد که استانداردهای لازم را ندارند، ازاین رو این 

نوع خودروها با محدودیت های تردد رو برو می شوند.

   خودروهای فرسوده فاقد ترمز قوی بوده و 
نقص فنی دارند 

جانشین فرمانده انتظامی اس��تان اصفهان با اشاره به 
اینكه اصفهان از کلانشهرهایی اس��ت که درمعرض 
آلودگی هواست، گفت: ش��هراصفهان به عنوان یكی 
از کلانش��هرهای کش��ور درمعرض آلودگی هوا قرار 
دارد و در آذرماه با وقوع پدیده خطرناک وارونگی هوا 
روبرو هستیم که به نوعی تهدید جدی برای سلامتی 
شهروندان اس��ت. بررسی های کلی نش��ان می دهد 
که غیر ازصنای��ع آلاینده خودروها ن��اوگان عمومی 
وخصوصی درآلودگی هوا موثرن��د و علاوه بر همه این 
عوامل ناوگان فرسوده و نقص فنی نیز مزید برعلت اند و 

باعث افزایش آلودگی درهوای شهرها می شوند.
سرهنگ حسین زاده تاکید کرد: خودروهای فرسوده 
و زیرمدل درش��هرها و ناوگان اتوب��وس های قدیمی 
و زیرمدل بین ش��هری که هم اکنون زیر نظرشرکت 
های صنعتی وتجاری مشغول سرویس دهی هستند 
ومدیران این ش��رکت ها برای پرداخت کرایه کمتر از 
اتوبوس های قدیمی و فرس��وده تر استفاده می کنند 
که در رون��د آلودگی موثرند.همچنی��ن خودروهای 
سواری مدل پایین وخودروهایی که دارای نقص است 

درافزایش روند آلودگی نقش دارند.
وی اظهار داشت: در بررسی های به عمل آمده مشخص 
شده است که حدود 600 هزار دستگاه موتورسیكلت 
در سطح شهرداریم که هرموتورسیكلت 4 تا6 برابر یک 
خودرو ایجاد آلودگی و 8 ت��ا 10 برابر خودرو آلودگی 
صوتی ایجاد می کند و موتورسیكلت ها از مهم ترین 

عوامل آلودگی زیست محیطی درهوای اصفهان اند.
از نظرمس��ائل زیس��ت محیط��ی، ی��ک دس��تگاه 
موتورس��یكلت به اندازه 4 تا 6 اتومبیل شهر را آلوده 
کرده و به گونه ای مسائل و مشكلاتی دیگری هم بروز 
می کند.  حسین زاده گفت: هنگامی که ازموتورسیكلت 
سخن می گوییم، تصادفات تخلفات،عبورازچراغ قرمز 
و دیگر تخلفات درذهن تداعی می شود،جرم شناسان، 
حقوقدانان و برنامه ریزان ش��هری اعتق��اد دارند که 
صدای ناهنجارموتورس��یكلت،عدم احترام به قانون 
توسط راکبین موتور،عبور ازچراغ قرمز، زدن به آینه 
دیگرخودروها، ب��وق های ممتد و.... ب��ی احترامی به 
حقوق شهروندان درحوزه های شهری است وموجب 
احساس ناامنی می شود. وی در ادامه افزود: خودروهای 
فرسوده وموتورسیكلت ها علاوه برآلودگی هوای شهری 
برای شهروندان هم آزار دهنده اند و این خودروها اغلب 
فاقد ترمز قوی بوده و نقص فنی دارند و درتصادفات هم 
به سرنشین وهم به افراد دیگری که با خودرو تصادف 
کردند آس��یب وخس��ارات وارد کرده و باعث آلودگی 

صوتی می شوند. 
به گفته حسین زاده خودروهای محل بار و مسافر که 
در ناوگان عمومی سرویس دهی می کنند وخودروهای 
ش��خصی مدل پایین ازعلت های عمده آلوده کننده 

هوای شهر هستند.
جانشین فرمانده انتظامی اس��تان اصفهان با اشاره به 
اینكه خودروها با توجه به میزان آلایندگی به چند دسته 
تقسیم می شوند، گفت: خودروهایی که با انژکتور کار 
می کنند وتعدادی از خودروهای داخلی کمترین میزان 
آلودگی را دارند، خودروهایی فاقد سیستم های روز که 
از زمان عمرمفیدشان گذشته و مدل پایین و فرسوده 
شده و دارای نقص فنی اند، موجب بروز آلودگی هوا در 
کلانشهرها می شوند و آلودگی های شهری وابسته به 
وسایل نقلیه است که بیشتر وابسته به وجود خودروهای 
فرسوده ،مدل پایین ونقص فنی است و با اعمال قانون 
با رانندگان این نوع ازخودروها برخورد می شود و برای 
کاهش روند آلودگی به آنها پ��لاک تعمیری تحویل 
داده می شود. وی تاکید کرد :بحث موتورسیكلت ها 
جدی است وتصور می شود که اتفاقی نخواهد افتاد، 
لكن توصیه ما به شهروندان این است که برای ترددها 
از دوچرخه بیشتر استفاده کنند،به طوری هم اکنون 
ش��اهدیم که فرهنگ دوچرخه سواری در کشورهای 
دیگر ودر دنیا نهادینه شده اس��ت ومقامات و مدیران 
درکش��ورها از دوچرخه ب��رای ترددها اس��تفاده می 
کنند و دردنیا هم ازاین وس��یله ب��رای ورزش کردن 
 وابزاری برای  کمک ب��ه مدیریت در رفع آلایندگی ها 

استفاده می شود.

   توجه به سوخت خودروها و ارتقای كيفيت 
خودرو  

رییس اداره امور آزمایش��گاه حفاظت محیط زیست 
استان اصفهان گفت: معمولا درکلانشهرهای بزرگ 
مثل اصفهان یك��ی ازمنابع مهم تولی��د آلودگی هوا 
درتردده��ای روزم��ره ن��اوگان حمل و نقل اس��ت. 
خودروهایی که فاقد استانداردهای روزهستند مزید 
برعلت اند وباعث ایجاد آلودگی ناشی ازناوگان حمل 

ونقل درکلانشهرها می شوند.
صادقیان گفت:  با توجه به شرایط و امكانات فنی،تجربه 
وتبحرمكانیک کاران درشهر، موجب شده که اصفهان 
مرکزی برای مراجعه خودروهای فرسوده ازشهرهای 
دیگر شود وعلاوه براین عمق فرسودگی خودروها نیز 

دربروز این عامل موثراست.
به گفته وی طبق مصوبه دولت درسال 90 عمرمفید 
خودروهای س��بک 15 سال،وانت15س��ال، کامیون 
20سال،موتور 8 سال،تاکسی 10 س��ال واتوبوس 8 
سال است وهم اکنون حدود 2800 تاکسی فرسوده 
درسطح شهر و آ 116 هزار خودروی سواری شخصی 
که ازعمرمفیدشان گذشته در ش��هر وجود دارند که 
بای��د از رده خارج ش��وند. صادقیان گف��ت: پیكان با 
سوخت کاربراتوری 5 تا 6 برابر خودروهای انژکتوری 
غیرفرسوده می تواند موجب آلودگی درشهرها شود، 

مصرف سوخت کاربراتوری بالاست و آلودگی بیشتری 
را به دنبال دارد.

به گفته وی  برخی از خودروها چندان قدیمی نیستند 
و استفاده زیادی ش��ده اند و خودروهای قدیمی تری 
هم وجود دارند که استفاده زیادی نشده اند و راندمان 
کارشان بالاتر بوده است، همچنین بحث معاینه فنی 
در کاه��ش آلاینده خروجی و مصرف س��وخت تاثیر 
 گذار اس��ت. ریی��س اداره امور آزمایش��گاه حفاظت 
محیط زیست استان اصفهان  گفت: هم اکنون با توجه 
به اینكه خودروهای تولید شده 5 سال نیاز به معاینه 
فنی ندارند، تعداد خودروهای��ی که برای معاینه فنی 
مراجعه کنند کم است و 50 درصد خودروها خروجی 
اگزوزشان بالاترازحد اس��تاندارد است و معاینه فنی 

خودرو تاثیر بسزایی درکاهش آلودگی هوا دارد.
به گفته وی آمار س��ال های 90 و 91 که محاسبه بر 
روی سوخت انجام ش��د حاکی از آن است که وسایل 
نقلیه سهم 70 درصدی در آلودگی هوا دارند و سوخت 
این وسایل مبنا بوده است و بقیه به صنعت و نیروگاه 
وابسته است. صادقیان گفت:  توجه به سوخت خودروها 
و ارتقای کیفیت آن در میزان کاه��ش روند آلودگی 
فوق العاده موثر استو طبق مصوبه ها در دوسال اخیر 
به  استاندارد سازی کیفیت سوخت درکلانشهرتوجه 

شده است .
به گفته وی ازمهرماه سال گذش��ته، ارتقای کیفیت 
سوخت یورو 4 از مرکزیت اصفهان مطابق با 8 کلانشهر 
دربرنامه جامع محقق شد و در اصفهان ازمهرماه سال 
93 استارت این کار زده ش��د و توزیع سوخت یورو4 

درکلانشهرها در اولویت بوده است.
صادقی��ان گف��ت : کنترل کیف��ی س��وخت و توزیع 
 گازوئیل و بنزین یورو 4 انجام می ش��ود وتیم نظارتی 
محیط زیس��ت هرماه یكبار کیفیت ها را آنالیز کرده 
تا تخلفی صورت نگیرد وکیفیت س��وخت مطابق با 
کیفیت صنایع خودروسازی باش��د و راندمان بالا رود 
والبته در صنایع خودرو س��ازی مشكلاتی وجود دارد 
که نمی توان نادیده گرفت و با این حال ارتقای کیفیت 
سوخت ازمهر تا مرداد ماه امسال قابل لمس و در روند 
آلودگی هوا موثر بوده است و آمار جالب در پنج ماهه 
 سال 92 و 93 و 94 نش��ان دهنده روند رو به کاهش

 آلایندگی هاست. رییس اداره امور آزمایشگاه حفاظت 
محیط زیست استان اصفهان تصریح کرد: بیشترین 
س��اعات تردد خودروها مختص خودروهای عمومی، 
تاکسی و اتوبوس های شهری است و چنانچه فرسوده 
باشند بیشترین سهم را در آلودگی هوای شهر دارند 
وخوشبختانه دربرنامه جامع برای نوسازی حمل و نقل 
50 درصد نوسازی وسایل نقلیه و نوسازی 380 دستگاه 
خودرو در دستور کار بوده است و500 ناوگان عمومی 
درحال تعمیر وبازس��ازی اس��ت تا از روند آلایندگی 

خودروهای  فرسوده درهوای شهربكاهند.
صادقی��ان گف��ت: یك��ی ازمحورهای مه��م کاهش 
آلایندگی درکلانشهرها از رده خارج کردن خودروهای 
فرسوده است و اس��تارت کاراز س��ال 84 زده شده و 
تعدادی ازخودروها از رده خارج شده اند. خوشبختانه 
ازسال 92 ازطریق ستاد مدیریت حمل و نقل کشور 
درخصوص حمل ونقل و س��وخت خودروها پیگیری 
و اقدام شد و س��ال 88 حدود 800 هزار خودرو از رده 
خارج شدند. به گفته وی هم اکنون یكی ازکانال های 
از رده خارج ش��دن خودروهای فرسوده بحث واردات 
خودروهای خارجی است و با ورود هرخودروی خارجی 
وارداتی،  دوخودروی فرسوده از رده خارج می شوند و 
از رده خارج کردن 4 میلیون خودرو فرسوده در کشور 
در دستورکار است وباید سرعت بیش��تر انجام شود، 
 حدود 116 هزار دستگاه خودروی شخصی اصفهان 
فرسوده اند ودرس��ال 92 حدود 19 هزار و درسال 93 

حدود 32 هزار دستگاه از رده خارج شدند.
به گفته وی چنانچه روند سرعت بیشتر نشود دراین 
زمینه همچنان عقب هس��تیم و باید به نسبت تعداد 
خودروهای فرسوده که هرسال افزایش می یابد، سرعت 
از رده خارج کردن را بالا ببریم تا 5 سال آینده بتوانیم 

تمام خودروها را  از رده خارج کنیم.

10محله منطقه 14 اصفهان اس�تعداد 

منــطقـه
احداث مجموعه های مشاركتی را دارد

مدیر منطقه 14 شهرداری اصفهان گفت: 
منطقه 14 اصفهان شامل 12 محله است که 10 محله 

آن استعداد احداث مجموعه های مشارکتی را دارد.
حسین کارگر با تاکید بر حمایت از سرمایه گذاران برای 
سرمایه گذاری در بخش های مختلف در این منطقه، 
افزود: موضوع اساسی در شهرداری ها مشارکت مردم 
در امر آبادانی هر منطقه اس��ت و یكی از راهكارهای 
اساسی برای توسعه ورود س��رمایه گذاران به مناطق 

مختلف شهرداری به شمار می رود. مدیر منطقه 14 
شهرداری اصفهان با اشاره به اینكه این منطقه شرایط 
خوبی را برای فعالیت سرمایه گذاران بخش خصوصی 
فراهم کرده است، اظهارداشت:یكی از این پتانسیل ها 
وجود حرم مطهر و زیارتی زینبیه اس��ت. وی اضافه 
کرد: طرح 30 هكتاری توسعه حرم مطهر زینبیه در 
دست مش��اور و تملک زمین آن در حال انجام است 
که با توجه به شرایط فیزیكی محل ، فرصت مناسبی 
 برای ورود س��رمایه گذاران برای س��رمایه گذاری در 
بخش های تجاری و مهمانسراهاس��ت. کارگر تاکید 

کرد: علیرغم اینكه سال هاس��ت حرم مطهر زینبیه 
در این منطقه قرار دارد، اما متاس��فانه هنوز از وجود 
مهمانس��را، هتل و مرکز خرید محروم اس��ت و این 
 فرصت��ی برای س��رمایه گذاران اس��ت تا ب��ا احداث 
مجموعه های تجاری و اقامتی از این پتانسیل استفاده 
کنند. وی خط 2 قطارش��هری اصفهان که از انتهای 
خیابان آیت الله غفاری ش��روع ش��ده را ارزش افزوده 
ای برای منطقه 14 دانست. کارگر عبور رینگ چهارم 
ترافیكی شهر اصفهان از منطقه 14 شهرداری اصفهان 
را دیگر فرصت مناسب برای س��رمایه گذاری در این 

منطقه خواند و بیان داش��ت: بخشی از رینگ چهارم 
از بزرگراه شهید اردس��تانی )اتوبان فرودگاه( به طول 
4200 متر عبور می کند که زمین ه��ای اطراف آن 

بستری مناسب برای سرمایه گذاری است.
وی ب��ه وجود پ��لاک ه��ای ریزدان��ه در منطقه 14 
شهرداری اصفهان اشاره کرد و گفت: سرمایه گذاران با 
تجمیع پلاک های ریزدانه می توانند نسبت به ساخت 
و س��از آپارتمان ها و واحدهای مس��كونی به صورت 
انبوه در 4 تا 5 طبقه اقدام نماین��د . مدیر منطقه 14 
شهرداری اصفهان یادآور شد: قیمت زمین های این 

منطقه با توجه به بافت فرس��وده ای که دارد بس��یار 
ارزان و مناسب سرمایه گذاری است. وی اظهارداشت: 
منطقه 14 اصفهان شامل 12 محله است که 10 محله 
آن استعداد احداث مجموعه های مشارکتی را باتجمیع 
واحدهای ریزدانه دارد. کارگر اظهارداش��ت: اولویت 
فعالیت های ش��هرداری محرومیت زدایی از مناطق 
کم برخوردار اس��ت.   وی با تاکید بر اینكه شهرداری 
منطقه 14دست سرمایه گذاران را به گرمی می فشارد 
 ، تصریح کرد: در صدد هستیم موانع موجود بر سر راه 

سرمایه گذاران را هموار کنیم.

مناطق
گروه شهر
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وسایل نقلیه فاقد استانداردهای روز تهدید جدی برای سلامت شهروندان؛ 

خروج  خودروهای فرسوده  از شهر،آلودگی هوا را کاهش می دهد 
116 هزار دستگاه خودروی شخصی  در اصفهان فرسوده است



یادش بخیر؛ تام داشتیم و پلی اکریل و شاهین و تربیت

روزی روزگاری فوتبال اصفهان

مهری مصور: فوتبال اصفهان 
در شرایطی یک سال رویایی را پشت 
سر گذاشت که در تاریخ نسبتا طولانی 
لیگ باش�گاهی فوتبال ایران تیم های 
زیادی از این دی�ار در رقابت ه�ای لیگ و 
باشگاهی کشور ش�رکت داش�ته اند، اما در 
ش�رایط کنونی از برخی از این تیم ها تنها یک 
نام در حافظه تاریخی ورزش دوستان اصفهانی 

مانده است.
 فوتبال دیار زاینده رود در ط�ول دوران حیات خود 
تیم های زیادی داش�ته اس�ت که هر کدام در مقطعی 
برای خود اسم و رسمی داش�ته اند، اما امروز به عکسی 
بر روی طاقچه یا خاط�ره ای ناگفته  در دل موس�پیدهای 
ورزش تبدی�ل ش�ده ان�د.در فاصل�ه تعطیل�ی موق�ت 
لیگ برتر پانزده�م، تصمیم گرفتی�م در پرون�ده ای نگاهی 
به مهم ترین تیم های فوتبال اس�تان اصفهان داش�ته باش�یم 
 ک�ه روزی روزگاری ب�رای خ�ود نامی بودن�د و تیمی، ام�ا برخی 
رفته اند و برخی دیگر مانده اند. گفتنی است؛ تیم های دیگری همانند 
آرارات، دارایی، تاج، استقلال  و پرسپولیس کاشان و شهید همت شهرضا 
در مقاطعی از تاریخ فوتبال استان متولد شدند، اما در این گزارش بیشتر 
تیم هایی مورد توجه قرار گرفتند که ردپای عمیق تری را به خود اختصاص 

داده بودند.

  تیم شاهین اصفهان
همزمان با ایجاد باشگاه ش��اهین در تهران، ش��عبات اقماری آن در ش��هرهای مختلف نیز 
تش��کیل ش��د که ش��اهین اصفهان یکی از آنها بود. در فوتبال ایران و اکثر مناب��ع از محمود 
حریری به عن��وان بنیانگذار ش��اهین اصفهان یاد می ش��ود، اما بررس��ی های ص��ورت گرفته 
نشان می دهد که هس��ته اولیه ش��اهین اصفهان توس��ط فرد دیگری بنا نهاده ش��د . با این حال، 
 حریری که از اقوام نزدیک وی بود و س��ابقه مربیگری ورزش و معاونت تربیت بدنی استان اصفهان را 

بر عهده داشت، در سال 1332 به طور رسمی باشگاه شاهین اصفهان را تاسیس کرد. 
تیم شاهین اصفهان در دوران فعالیت خود به یکی از مطرح ترین تیم های فوتبال این دیار مبدل شد و مرحوم 

حریری تلاش ویژه ای داشت تا اهمیت مباحث اخلاقی را نیز در کنار ورزش در این باشگاه نهادینه کند. 
این تیم در سال 13۴2 به عنوان نماینده اصفهان و در قالب تیم منتخب اصفهان جهت شرکت در مسابقات قهرمانی 
ایران به تهران آمد و بعد از تساوی با تیم منتخب تهران، قهرمان شد. محمود یاوری، پیشکسوت و مربی با سابقه فوتبال 
ایران یکی از بازیکنان تیم شاهین بود. فعالیت شاهین اصفهان تا سال 13۴6 ادامه داشت و سپس به خاطره ها پیوست.

  تیم سپاهان
انحلال شاهین تهران موجب شد تا سایر تیم های شاهین نیز مسیر انحلال را در پیش بگیرند، اما این انحلال با دگردیسی همراه 

بود و پس از تبدیل شاهین تهران به پرسپولیس، شاهین اصفهان نیز در قالب سپاهان عمر تازه ای پیدا کرد.
سپاهان سال 13۵۰ به عنوان نماینده اصفهان در مسابقات انتخابی لیگ حضور داشت که پس از غلبه بر استقلال اهواز توانست 
جواز صعود به جام منطقه ای ایران 13۵۰ که بالاترین سطح لیگ فوتبال ایران در سال 13۵۰ بود را به دست آورد، اما نتوانست در لیگ 

تخت جمشید شرکت کند؛ زیرا تیم ذوب آهن به واسطه داشتن امکانات بهتر جایگزین آنها شد.
با این حال سپاهان با قهرمانی در لیگ دسته دو، یک بار دیگر جواز حضور در لیگ تخت جمشید را کسب کرد و چهار دوره متوالی نیز در 
این رقابت ها شرکت کرد. سپاهان در دهه 6۰ با افت شدیدی مواجه شد، اما شروع دوران خوب این تیم را می توان از کسب رتبه سومی در 
لیگ آزادگان در سال 7۵ دانست. سپاهان از آن زمان تاکنون پای ثابت لیگ های باشگاهی ایران بوده است، اما قدرت نمایی این تیم به دهه 
8۰ باز می گردد که توانست به عنوان نخستین تیم شهرستانی، بر سیطره سرخابی ها در لیگ ایران پایان دهد و فعلا با کسب پنج قهرمانی در 

لیگ برتر رکورددار است.

  تیم ذوب آهن
اصفهانی ها ظهور کارخانه ذوب آهن را به عنوان یک اتفاق خوب اقتصادی به فال نیک گرفتند، اما این کارخانه در حوزه ورزش نیز منشا اتفاقات مهمی برای 

ورزش استان بوده است. پس از راه اندازی تیم سپاهان، سال ۴7 تیم فوتبال ذوب آهن نیز فعالیتش را آغاز کرد. 
در لیگ اول تخت جمشید، ذوب آهن  به جای سپاهان در این رقابت ها شرکت کرد که بعدها با حضور تیم سپاهان، تعداد نماینده های فوتبال استان به دو تیم 

رسید. ذوب آهن در دهه ۵۰ چند ملی پوش را به فوتبال ایران معرفی کرد و در جام جهانی آرژانتین نیز نماینده داشت، با این حال تیم مدعی به شمار نمی آمد.
عنوان سومی در لیگ آزادگان در سال 76 را می توان گام مهم ذوبی ها برای خارج شدن از شرایط یک تیم عادی دانست و سال 79 نیز البته نایب قهرمان جام حذفی 
شدند. با این حال در دهه 8۰ این تیم نیز همانند تیم همشهری اوج گرفت که حاصل آن سه قهرمانی در جام حذفی و چند عنوان دومی و سومی در لیگ بود. سفید و 

سبزپوشان اصفهانی نیز همانند طلایی پوشان تیمی هستند که بدون وقفه خاصی به فعالیت خود تا به امروز ادامه داده اند.

  تیم تام اصفهان
در دوران جنگ تحمیلی و در دهه 6۰، دو تیم سپاهان و ذوب آهن فعالیت محدودی داشتند و در همین دوران و مصادف با غروب فوتبال اصفهان، تیمی به نام تام متولد شد؛ 
تیمی که مالک خصوصی داشت و با در اختیار داشتن بازیکنانی همانند شجاعی، سیمکانی و عابدزاده چندین قهرمانی را در فوتبال استان به دست آورد. تیم تام در رقابت های 

لیگ باشگاهی قدس در سال 68، به عنوان سومی در گروه خود رسید.
فعالیت تام در اواخر دهه 6۰ و اوایل دهه 7۰ نیز ادامه داشت و و سال 72 نیز جواز صعود به رقابت های لیگ کشوری را به دست آورد، اما این بار ذوب آهنی ها امتیاز تیم تام را خریدند 
تا مشابه اتفاق 2۰ سال قبل برای خرید امتیاز سپاهان رخ بدهد. پس از این اتفاق، دوران افول تام آغاز شد و به مرور این تیم از عرصه ورزشی کشور کنار رفت تا تنها امروز نامی از این تیم 

در کتاب ورزش دیار زاینده رود وجود داشته باشد.

  تیم پلی اکریل اصفهان
پلی اکریل یکی دیگر از کارخانجات 

صنعتی اصفهان است که از دهه 6۰ وارد 
گود باشگاه داری شد و تیم فوتبالی به راه 

انداخت که در جام حذفی سال 66 درخشش 
قابل ملاحظه ای داشت. پلی اکریل در سال 7۰ 

با کسب عنوان قهرمانی در مسابقات سوپر جام 
استان به لیگ کشوری راه یافت و رتبه خوبی نیز 

کسب کرد، اما به دلیل صعود تیم های تام و سپاهان 
به لیگ از مسابقات سوپر جام تهران، این تیم همانند 

استقلال راهی لیگ دسته سه شدند.
  پلی اکریل در لیگ دسته سه به همراه استقلال به فینال 

رسید  و جواز شرکت در مسابقات دسته دو را به دست آورد. 
پلی اکریل در ادامه به مدت چهار سال متوالی در رقابت های جام 

آزادگان حضور پیدا کرد، اما سپس منحل شد تا دیگر نامی از این 
تیم در ورزش استان نباشد.

  تیم سازمان گوشت
دومین تیم معتبر بعد از سازمان گوشت تهران، متعلق به اصفهانی ها بود. 

 سازمان گوشت در س��ال 6۵  قهرمان مسابقات استان ش��د و به همراه تیم 
پلی اکریل در جام حذفی نیز حضور یافت و ت��ا مرحله یک چهارم نهایی این 

مسابقات پیش رفت.کم فروغ شدن تیم های سپاهان و ذوب آهن موجب شده بود 
تا سازمان گوشت در زمان فعالیتش برای خود اسم و رسمی دست و پا کند، اما پس 

از انحلال تیم سازمان گوشت تهران، نوبت به انحلال نمونه اصفهانی اش رسید. از این 
تیم در حال حاضر نام و نشان چندانی نمانده است، اما در اولین فصل سرمربیگری منصور 

ابراهیم زاده در تیم ذوب آهن و در لیگ برتر، وی خبرنگارانی که در مورد تجربه اول وی 
صحبت می کردند را به دوران سرمربیگری اش در سازمان گوشت ارجاع می داد.

  تیم تربیت اصفهان
از دیگر تیم های سرشناس فوتبال اصفهان در دهه 6۰، تربیت اصفهان بود که این تیم نیز دچار 

سرنوشت مشابهی با برخی دیگر از تیم های فوتبال این دیار شد.  تیم تربیت در همان دوران دوبار به 
فینال رقابت های منتخب اصفهان رسید و به همراه تیم تام فینالیست شد و البته هر دو بار نیز نتوانست 

به قهرمانی برسد. حضور تیم تربیت در عرصه باشگاهی فوتبال اصفهان چندان تداوم نداشت و این تیم نیز 
برای همیشه به تاریخ پیوست.

  تیم هلال احمر
پس از تغییر نام و عنوان جمعیت صلیب سرخ به هلال احمر، تیم هلال احمر اصفهان نیز تشکیل شد و یک سال پس 

ازتاسیس این تیم، احمدرضا عابدزاده در مجموعه اصفهانی های هلال احمر حضور پیدا کرد تا سرشناس ترین چهره این 
تیم باشد. عابدزاده فوتبال را به طور رسمی از این تیم آغاز کرد، اما از تیم تام به فوتبال ایران معرفی شد و از همین تیم نیز به 
عرصه ملی رسید. فعالیت تیم فوتبال هلال احمر دوام زیادی نیافت و فعلا اسم این تیم در بیوگرافی عابدزاده شنیده می شود.

  تیم سپاهان نوین
باشگاه سپاهان نوین در ادامه تشکیل تیم های پایه و سایه برای تیم های اصلی، تیم سپاهان نوین را نیز برای پشتوانه سازی تیم 
بزرگسالان ایجاد کرد. سپاهان نوین سایه بودن را دوست نداشت و می خواست یک تیم مستقل در تاریخ ورزش کشور لقب بگیرد.

سپاهان نوین که فعالیتش را از لیگ امید شروع کرده بود، در ادامه روند تصاعدی خود، سال 86 با اقتدار توانست در لیگ دسته یک کشور، 
جواز حضور در لیگ برتر را به دست بیاورد، اما در اقدامی عجیب و ابهام بر انگیز، نتوانست در لیگ برتر شرکت کند و امتیازش به اجبار به تیم 

فولاد خوزستان واگذار شد که به زیر گروه سقوط کرده بود. سپاهان نوین پس از باز ماندن از حضور در لیگ برتر، یک بار دیگر در لیگ دسته 
یک شرکت کرد، اما دیگر تیم مدعی نبود و بعدها نیز امتیازش را واگذار کرد.

  تیم فولاد نطنز
 پس از عدم تمایل باشگاه سپاهان برای حفظ سپاهان نوین، سهمیه این تیم به تیم فولاد نطنز رفت و مدیران این تیم خصوصی تلاش کردند با 

گرته برداری از سپاهانی ها، تیمی مدعی را راهی لیگ کرده و سهمیه لیگ برتر را به دست بیاورند. برای تیم فولاد نطنز با توجه به بازیکنان و مربیانی که 
در اختیار داشت، امیدواری زیادی وجود داشت که این تیم که دیگر سایه سپاهان را بالای سرش نمی دید، بتواند به لیگ برتر برسد، اما این تیم نه تنها از 

جام آزادگان صعود نکرد، بلکه حتی سقوط نیز کرد تا مالکان این تیم خصوصی تیم به منحل کردنش بگیرند و تنها یادگار به جا مانده از این تیم، حضورش 
در لیست بدهکارانی که سازمان لیگ منتشر می کند باشد.

  تیم گیتی پسند
  در سال هایی که دو تیم س��پاهان و ذوب آهن به عنوان دو مدعی در لیگ برتر حضور داشتند، در لیگ دسته یک اصفهان نماینده ای نداشت تا اینکه باشگاه 

گیتی پسند تصمیم به تیمداری در لیگ دسته یک گرفت.
تیم گیتی پسند دو فصل قبل که در لیگ حضور یافت، یک تیم مدعی بود که هدایتش را ساموئل دارابینیان برعهده داشت و در نهایت نیز در هفته پایانی لیگ، از کسب 

سهمیه بازماند.در فصل گذشته که واهیک طروسیان هدایت این تیم را بر عهده گرفته بود، گیتی پسند تیمی در میانه های جدول بود و با رتبه ای میان جدولی نیز به 
کارش پایان داد، اما در این فصل که باز هم به طروسیان بر روی نیمکت این تیم اعتماد شده است، وضعیت خوبی را تجربه نمی کند و نمی توان امیدی به لیگ برتری شدن 

این تیم داشت.
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ديدار تيم هاي ايران و گوام با نتيجه اي نسبتا  خوب 
براي ايران همراه بود. در شرايطي كه تيم هاي بزرگ 
آسيا تقريبا  بسياري از تيم هاي درجه آخر آسيا را 

له كردند، ايران با شش گل از سد حريف گذشت.
در اين مطلب قصد داريم نگاهي داش��ته باشيم به 
شش بازيكني كه مد نظر كي روش است و حضور 
در تركيب تيم ملي براي آنه��ا تا حدودي محتمل 
است. رشيد مظاهري،  مهرداد قنبري و كاوه رضايي 

 از ذوب آهن و علي كريمي، وريا غفوري و احس��ان 
حاج صفي از سپاهان كه البته احسان حاج صفي را 

بايد بازيكن فرانكفورت دانست.

  جايگاه تثبيت شده احسان
احسان در ديدار با گوام به پست دفاع چپ منتقل 
شد. او كه در جام جهاني بازوي چپ بود، در غياب 
پولادي بار ديگر كار س��ختي پي��ش رو دارد و بايد 

مدافع چپ تيم ملي باشد. كی روش برای پر كردن 
جای خالی پولادی در تيم مل��ی نيم نگاهی هم به 
مهرداد قنبری دارد، اما از بخت بد، مدافع ذوب آهن 
به خاطر مصدومي��ت اولين اردوی مل��ی خود را از 
دس��ت داد؛ هرچند هم كه بعيد بود مربی پرتغالی 
در اولين دعوت از اي��ن بازيكن بلافاصل��ه به او در 
تركيب اصلی تيم ملی ب��ازی دهد، به خصوص كه 
كی روش ترجيح داد تا برای اين پس��ت فعلا از يک 

تازه وارد ديگر؛ يعنی ميلاد محمدی هم اس��تفاده 
نكند. البته مهرداد قنبري همچنان گزينه تيم ملي 
است و براي گرفتن ويزاي سفر به گوام بايد به همراه 
تيم ملي به سفارت آمريكا در امارات برود و اين نشان 
از اين موضوع دارد كه كي روش همچنان بر روي او 
 نظر دارد. برای بازگرداندن حاج صفی به دفاع چپ

ي��ک دليل ديگ��ر ه��م عن��وان ش��ده و آن اينكه 
 او ق��رار اس��ت در تيم باش��گاهی جدي��دش هم

مدافع باش��د.  هنوز يک دليل ب��رای اميدواری به 
مدافع نشدن احسان در فرانكفورت وجود دارد و آن 
اظهارات سرمربی اين تيم در روز عقد قرارداد با اين 
بازيكن است. توماس اورال پيش تر ابراز اميدواری 
كرده بود كه ملی پ��وش ايرانی بتوان��د خلا جناح 
چپ را در اين تيم برطرف كند. سرمربی اف اس فاو 
همچنين اميدوار بود كه چندپُس��ته بودن احسان 
گزينه های بيش��تری را در خط هافبک پيش روی 
او قرار دهد. به هر حال آنچه مشخص است، احسان 
بايد كيفيت خود را در تمامي پست ها حفظ كند و 
از طرف ديگر قنبري مي تواند با كمي ماجراجويي 
جايگاه مناس��بي را براي خود در پست مدافع چپ 

تيم ملي پيدا كند. 

  رضاييان و تهديد جدي پست وريا
آنچه بي تردي��د گزينه روي ميز كي روش اس��ت 
كيفيت بهتر رضاييان در فاز هجومي نسبت به وريا 
غفوري است. وريا نام تازه ای در فوتبال ايران نيست 
 و قبل از پيوس��تن اين بازيكن به س��پاهان، نام او 
به عنوان يكی از باثبات ترين بازيكنان حاضر در ليگ 
برتر فوتبال ايران هم مطرح شده بود، اما حضور وريا 
در سپاهان س��رآغازی برای دوران طلايی او شد تا 
هم در جريان رقابت های جام ملت های آس��يا در 
استراليا پيراهن فيكس تيم ملی را بپوشد و بعد هم با 

رسيدن به عنوان قهرمانی ليگ بتواند عنوان برترين 
دفاع ليگ را به كارنامه اش اضافه كند، اما در اين بين 
يک نام جديد مي تواند براي وريا يک تهديد باشد. 
رضاييان كه در فاز دفاعي ضعيف تر و در فاز هجومي 
قوي تر از ورياست مي تواند جايگاه او را تحكيم كند. 
رضاييان در مقايس��ه با وريا دو نكته بسيار مهم در 
كارنامه خودش دارد كه اولی حمايت رس��انه ها از 
اين بازيكن اس��ت؛ چون وريا سابقه ای در پوشيدن 
پيراهن يكی از دو تيم قرم��ز و آبی ندارد و طبيعی 
است كه نسبت به رضاييان پرسپوليسی كمتر در 

بورس اخبار رسانه ها باشد.

  رشيد و شروع 
آنچه در مورد رشيد مظاهري مي توان به آن اشاره 
كرد، كيفيت بالاي اين بازيكن اس��ت؛ دروازه باني 
كه در هفته هايي كه در دروازه ذوب آهن ايس��تاده 
عملكردي نسبتا  فوق العاده را ثبت كرده است. رشيد 
براي ايس��تادن در دروازه ايران گلر خيلي بزرگي را 
پيش رو ندارد و ش��ايد بايد تنها خودش را به لحاظ 
فني براي شروع مجددهاي بهتر و با هوش و ذكاوت 

بالاتر آماده سازد.

  علي كريمي و كاوه رضايي؛  مترصد فرصت
دو بازيك��ن آينده دار فوتبال كش��ور كه مي توانند 
 جايگاه مهم��ي در تيم مل��ي را به دس��ت بگيرند

بي ترديد كريمي و رضايي هستند. علي كريمي مي 
تواند خيلي زود به پست خالي شده نكونام حمله كند؛ 
هر چند كه بايد براي بازي كردن در اين پست قوي 
تر،  محكم تر و با صلابت تر باشد و كاوه رضايي هم 
در خط حمله تيم ملي ايران البته كار بسيار سختي 
براي كنار زدن امث��ال آزمون،  طارمي و قوچان ن ژاد 

آماده دارد.

نشست شائبه برانگيز اسدي
 با داوران ليگ برتر

نشست هم انديشی اسدی با داوران ليگ برتر فوتبال برگزار می شود. اين نشست 
با حضور 45 داور وسط از ليگ برتر فوتبال برگزار خواهد شد و طی آن، دبيركل 
 فدراسيون درخصوص مسائل مختلف با داوران گفت وگو خواهد كرد. نشست 
 هم انديش��ی دبيركل فدراس��يون با داوران لي��گ برتر راس س��اعت 9 صبح 

21 شهريور ماه در هتل آكادمی ملی فوتبال ايران برگزار خواهد شد.
در شرايطي كه طي چند روز اخير داوران فشارهاي زيادي را متحمل شده اند 
 و وزير هم به نوعي داوري ها در ليگ برتر را زير س��وال برده است، اين نشست 

عجيب و غريب به نظر مي رسد.

تمجيد رسانه هاي روس از لژيونر سپاهاني
رسانه های فوتبالی روسيه درخشش سردار آزمون را در تيم ملی ايران پوشش 

دادند و از اين بازيكن ايرانی به عنوان علی دايی آينده فوتبال ايران ياد كردند.
پايگاه اينترنتی championed روسيه با تمجيد از اين بازيكن جوان نوشت: 
آزمون يكی از س��تاره های آخر هفته فوتبال جهان بود كه توانست در تيم ملی 
كشورش بدرخشد و پاسخ اعتماد كی روش را بدهد. اين مربی پرتغالی بعد از جام 
جهانی تغيير و تحولات زيادی ايجاد كرده كه يكی از آنها بازی دادن به س��ردار 
آزمون مهاجم روستوف بوده است كه اين بازيكن نيز با گلزنی و بازی های خوب 
خود به خوبی پاسخ كی روش را داده است. روزنامه گاتزتا روسيه نيز با تمجيد 
از اين بازيكن جوان نوشت: قدرت سردار آزمون تنها به پا خلاصه نمی شود و او 
روی ضربات سر نيز تبحر ويژه ای دارد و اين موضوع را بار ديگر در تيم ملی ايران 
 نشان داد. او با اين روند می تواند مانند علی دايی شود؛ چرا كه اكثر توانايی های

دايی را دارد.

غفور در پيكان
 ملي پوش كاش��اني و پش��ت خط زن تيم ملي واليبال ايران ب��ا عقد قراردادي 
يک ساله به پيكان تهران پيوس��ت.  امير غفور كه در سال های اخير همواره در 
تركيب تيم ملی واليبال ايران حضور داشت و سابقه حضور در تيم های باشگاهی 
باريچ اسانس كاشان و متين ورامين را  دارد، با حضور در باشگاه پيكان به طور 
رسمی با خودروسازان قرارداد بس��ت. وی پس از امضای قرارداد خود با پيكان 
اظهار كرد: همان گونه كه قبلا نيز اش��اره كرده بودم، امسال براي اثبات دوباره 
توانايی های خود به باش��گاه پيكان پيوستم. پس از بررس��ی هاي فراوان به اين 
نتيجه رسيدم كه امسال در ايران فقط در باشگاه پيكان بازي كنم، به همين دليل 
مباحث مالی تنها مس��اله ای بود كه به آن پرداخته نشد و تنها در كمتر از چند 
دقيقه با مسوولان باشگاه به توافق رسيدم. غفور همچنين گفت: بسيار اميدوار 
و خوش بين هستم تا با تلاش همه بازيكنان، امسال نيز موفق به كسب عنوانی 

شايسته و در خور نام پيكان شويم.

اخبارکوتاه
فقط جايگاه احسان تثبيت شده است

درباره ملي پوشان اصفهاني

كی روش، قطعا از جوانانی كه در اختيار گرفته نتيجه مس��اعد و 
مناسبی گرفته است و برای جام جهانی در صورت صعود ايران، 
روند مورد نظر را ادامه می دهد. ك��ی روش از مردانی كه در جام 
جهانی گذشته داش��ت، همين حالا حداقل10نفر را در اختيار 
نخواهد داش��ت، درحالی كه جام جهانی آينده در خرداد 1397 
برگزار می شود، رحمان احمدی 38 س��اله، احمد آل نعمه 38 
ساله، اميرحسين صادقی 37س��اله، بيک زاده 35 ساله، نكونام 
38 ساله كه فوتبال ملی را ترک گفته و چند نفر ديگر مثل دانيال 

 داوری، مهرداد بيت آش��ور و ... بهره نخواهد برد. امروز كی روش
بهره مند و مدافع حضور مردانی چون بيرانوند، ميلاد محمدی، 
مهدی طارمی، مهدی ترابی، سردار آزمون، عليرضا جهانبخش، 
حسين كنعانی زادگان، مهدی شريفی، اميد عاليشاه و ... در تيم 
ملی است، مضاف بر اينكه از مردان جام جهانی گذشته كه در جام 
جهانی دو سال ديگر سن و سال مناسبی دارند، افرادی چون دژاگه، 
قوچان نژاد، حاج صفی هنوز مناسب حضور هستند. در صورتی 
كه مردان مسن تيم ملی امروز مثل جلال حسينی، آندو و پژمان 

منتظری كه بين 35 تا 37 سال سن دارند، در صورت جايگزينی 
با افرادی شايس��ته، قابل تغيير و تعويض هستند..  اگر تيم ملی 
27 نفره امروز تا جام جهانی آينده حفظ ش��وند ميانگين سنی 
 28.8 برای آنها ميانگين خيلی بالايی نيست و حتی از تيم 2014 
مسن تر هم نيست، اما چنانچه اين تيم را در جام 2014 ببينيم، 

مردانش در اين سنين هستند:
عليرضا حقيقی: 30، عليرضا بيرانون��د: 26، محمدرضا اخباری: 
25، كنعانی زادگان: 24، جلال حس��ينی: 37، پژمان منتظری: 
35، آندرانيک تيموريان: 36، ميلاد محمدی: 22، وريا غفوری: 

32، رامين رضائيان: 28، اميد عاليشاه: 27، خسرو حيدری: 

35، مهدی طارمی: 27، مهدی 
ترابی: 24، عليرضا جهانبخش: 
25، س��ردار آزم��ون: 24، امي��د 
ابراهيم��ی: 31، احس��ان ح��اج 
صفی: 29، اش��كان دژاگه: 29، رضا 
قوچان نژاد: 29، مهرداد قنبری: 29، 
مرتضی پورعلی گنجی: 26، سعيد 
عزت اللهی: 22، وحيد اميری: 30، 
علی كريمی: 25، مس��عود 

شجاعی: 34 

با وجود آنكه باز هم می توانيم جوان تر شويم

نگاهي به سن تيم ملی در روسيه!
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سپاهان و نويدكيا، دو خط موازي
داستان نويدكيا در فوتبال اصفهان به يك داستان بسيار 
عجيب و غريب بدل ش��ده است. همه جور صحبتي در 
مورد دليل قهر او عنوان شد. از فروش زمينهاي باشگاه كه 
سرمايه سپاهان محسوب مي شود و قضيه علي احمدي. 
جالب اينكه هنوز هيچ كس به درستي نمي داند مشكل 
محرم كجاست و با وجود اينكه ليگ برتر يك ششم خود 
را پشت سر گذاشت نويدكيا همچنان خانه نشين است! 
آخرين صحبت از سوي مدير عامل باشگاه سپاهان اما 
شنيدني است: مديرعامل باشگاه سپاهان درمورد انتقاد 
رسانه ها از اين باش��گاه درمورد مديريت نكردن محرم 
نويدكيا و طولانی ش��دن غيبت او گف��ت: ما هيچ وقت 
با نويدكيا به عنوان يك بازيكن برخ��ورد نكرديم. او در 
چند سال اخير به دليل مشكلاتی كه داشت، در مقاطع 
مختلف از تيم دور بود و الان هم اختيار را برعهده خودش 
گذاشته ايم كه هر وقت خواست به تمرينات اضافه شود.

باقريان خاطرنش��ان كرد: هيچ وقت نخواس��تيم مثل 
بازيكنان ديگر با محرم برخورد كنيم. به هر حال او يك 
بازيكن قديمی در سپاهان محسوب می شود و كارآيی 

مثبتی برای باشگاه داشته است.  محرم حتی زمانی كه 
به دليل مصدوميت بازی نمی كرد، از باشگاه درخواست 
كرد طوری قراردادش تنظيم شود كه فقط هنگام بازی 

كردن پولش را بگيرد. به هر حال او جايگاه قابل احترامی 
در س��پاهان دارد. همچنان منتظري��م ببينيم محرم و 
س��پاهان مي توانند بر روي دو خط موازي به كار ادامه 

مربي سه شغله!
تصميم رئيس فدراس��يون واليبال ب��راي انتخاب 
پيمان اكب��ري به عنوان س��رمربي همزمان س��ه 
 تيم مل��ي كم��ي عجي��ب و دور از انتظ��ار به نظر 

مي رسيد.
 اكبري ب��ا تصميم داورزن��ي به عنوان س��رمربي 
تيم هاي ملي اميد، ب ايران و دانش��جويان انتخاب 

ش��ده اس��ت تا حرف و حديث ها يك بار ديگر در 
واليبال شكل بگيرد. 

اما رئيس فدراسيون واليبال در پاسخ به اين صحبت 
ها اينگونه مي گويد: منه��ای تيم اميد كه ما انتظار 
داش��تيم جزو 4 تيم برت��ر جهان باش��د، تيم ملی 
»ب« و تيم دانش��جويان در مس��ابقات خود نتايج 
قاب��ل قبولی گرفتن��د و در ح��د و اندازه های خود 
ظاهر ش��دند. تيم های اميد، تيم ملی »ب« و تيم 
دانش��جويان حدود 8 بازيكن مشترک داشتند كه 
انتخاب پيمان اكبری را به عنوان سرمربی هر 3 تيم 

اجتناب ناپذير می كرد. 
رئيس فدراسيون واليبال ايران گفت: وقتی به يك 
باره تصميم گرفتيم كه با تيم »ب« در مس��ابقات 
قهرمانی آسيا ش��ركت كنيم و با توجه به مشترک 
بودن تع��داد زيادی بازيك��ن بين 3 تي��م مذكور، 
مجبور ش��ديم چنين تصميم بگيري��م. به هر حال 
 اين هم تجربه ای بود تا در آينده، تصميمات بهتری

 بگيريم.

اين است
 تفاوت

جاس��م كرار بازيكن عراقي و هميش��ه در حاشيه 
اس��تقلال اين بار با فرزاد مجي��دي دچار درگيري 
لفظي شد تا حاش��يه بار ديگر رختكن استقلال را 

به هم بريزد.
در حالی ك��ه س��رمربی تيم ملی فوتب��ال عراق از 
مشكلات اين بازيكن در فوتبال ايران اظهار تعجب 
كرده بود و قصد دارد ب��ار ديگر اي��ن بازيكن را به 
تيم ملی دعوت كند، از اردوی استقلال خبر رسيده 
جاسم كرار شب گذشته بدون اجازه هتل المپيك 
را ترک كرده و امروز در هن��گام صرف صبحانه بار 
ديگر به اردوی استقلال پيوسته كه با واكنش فرزاد 

مجيدی مربی استقلال مواجه شده است.
گفته می ش��ود اين بازيك��ن عراقی ب��ا مظلومی و 
پورحيدری درگيری لفظی شديدی داشته و سپس 

اردوی آبی ها را ترک كرده است.
اينك��ه در باش��گاههاي اس��تقلال امثال ك��رار و 
صادقيان هر كاري دوس��ت دارند انجام مي دهند 
اصل ماجراس��ت و يكي از دلايل افت اين تيمهاي 
همين بي انضباطي است. تا اين اركان در سرخابي 

ها جدي گرفته نشود و س��ازمان مديريت بازيكن 
درست نشود شاهد پيشرفت و ش��رايط بهتري در 

اين تيمها نخواهيم بود!
بايد ديد واكنش باشگاه اس��تقلال به اين اتفاقات 

چه خواهد بود؟

مجمع انتخاباتی فدراسيون دووميدانی امروز در آكادمی 
ملی المپيك برگزار می شود و رييس اين فدراسيون بعد 
از گذشت 6 ماه مشخص خواهد شد.  برای اين انتخابات 
نمايندگان ورزشكاران، مربيان، داوران و باشگاه های حاضر 
در مجمع مشخص شده اند اما نامی از احسان حدادی در 

اين ليست وجود ندارد.  حدادی چهارشنبه هفته گذشته 
بعد از مسابقه های جهانی دووميدانی در چين و بعد از 4 
ماه به ايران آمد اما نامش به عنوان نماينده ورزشكاران برای 
انتخاب رييس فدراسيون به وزارت ورزش داده نشده است 
و تفتيان به همراه قاسمی دونده اصفهاني در اين مجمع 

حق رای خواهند داشت. در حالی كه فدراسيون و اهالی 
ورزش به دنبال حمايت گسترده از اين پرتابگر هستند اما با 
وجود حضور حدادی در ايران، نايب قهرمان المپيك نقشی 
در انتخاب رييس فدراسيون ندارد. در مجمع انتخاباتی 
اين فدراس��يون حس��ن تفتيان و رضا قاسمی )نماينده 
ورزشكاران مرد(، ليلا رجبی )نماينده ورزشكاران زن(، 
حامد احمدپور )نماينده مربيان(، شهرام شهبازی )نماينده 
داوران( و دو باشگاه نفت و افضل توس به عنوان نماينده 

باشگاه ها حضور دارند.
به هر حال خيلي عجيب بود كه نام احسان حدادي را براي 
فدراسيون مطرح كرده بودند و خوشبختانه حالا كه نامش 
را در اين ليست نمي بينيم خوشحاليم كه احسان نمي 
خواهد انقدر زود وارد عرصه مديريت شود. او قهرمان است 

فعلا و بايد قهرمان بماند.

خوشبختانه 
حدادي نيامد!

اتفـاقات هفته نكته 
هفته

عجيب
 هفته

انتقاد 
هفته

به خير 
هفته

آگهی مزایده شماره 94/4/م  فروش املاک و مستغلات بانک تجارت 

مدیریت شعب بانک تجارت استان اصفهان

اصفهان- تلفن32343889 - 031و    66927220 - 021

مساحت عرصه شرح شماره پروندهردیف
)مترمربع(

مساحت تقریبی اعیان 
)مترمربع(

شرایط توضیحاتقیمت پایه )ریال(
پرداخت

یک باب ساختمان تجا ری )نیمه کاره( واقع در شهرستان اصفهان، هزار جریب، میدان آزادی، ابتدای خیابان م134-7
سعادت آباد، جنب هواپیمایی جمهوری اسلامی پلاک ثبتی 4793/28

1989 پس از اصلاحی 
1787/22

 11750/70
در 10 طبقه

طبق پروانه ساختمانی دارای مجوز کل زیر بنای احداثی در 10 600/000/000/000
طبقه )11750/70م م( شامل تجاری )6802/60 م.م( و پارکینگ 

)4948/10 م.م( اتمام عملیات اسکلت و سقف های کامپوزیت

نقدی

طبق سند 651 پس از یک قطعه زمین واقع در شهرستان اصفهان – خیابان سپاه، ابتدای کوچه تلفنخانهم234-12
اصلاحی 582

نقدی-37/240/000/000-

یک باب ساختمان مسکونی واقع در شهرستان داران، خیابان ابوریحان،  روبروی دبیرستان ایمان، کوچه رهبر ت334-26
پلاک ثبتی 12/3183

230 پس از اصلاحی 
210

نقدی-120476/000/000

یک واحد آپارتمان مسکونی واقع در شهرستان اصفهان، تقاطع بلوار آیینه خانه و خیابان شیخ صدوق شمالی،ت434-42
 مجتمع مسکونی پاسارگاد،  جنوب غربی طبقه چهارم واحد A104 پلاک ثبتی 4924/1186

نقدیدارای دو واحد پارکینگ و یک باب انباری می باشد. 218/7816/846/060/000مشاع

یک واحد آپارتمان مسکونی واقع در شهرستان اصفهان، قاطع بلوار آیینه خانه و خیابان شیخ صدوق شمالی،ت534-43
 مجتمع مسکونی پاسارگاد،  جنوب طبقه سوم واحد B83 پلاک ثبتی 4924/1168

نقدیدارای دو واحد پارکینگ و یک باب انباری می باشد. 317/3023/480/200/000مشاع

یک واحد آپارتمان مسکونی واقع در شهرستان اصفهان، تقاطع بلوار آیینه خانه و خیابان شیخ صدوق شمالی،ت634-44
 مجتمع مسکونی پاسارگاد،  جنوب شرقی طبقه دوم واحد B22 پلاک ثبتی 4924/1152

نقدیدارای دو واحد پارکینگ و یک باب انباری می باشد. 306/3023/053/600/000مشاع

یک واحد آپارتمان مسکونی واقع در شهرستان اصفهان، تقاطع بلوار آیینه خانه و خیابان شیخ صدوق شمالی،ت734-45
 مجتمع مسکونی پاسارگاد،  جنوب طبقه سوم، واحد A43 پلاک ثبتی 4924/1171

نقدیدارای دو واحد پارکینگ و یک باب انباری می باشد. 490/8935/834/970/000مشاع

یک واحد آپارتمان مسکونی واقع در شهرستان اصفهان، تقاطع بلوار آیینه خانه و خیابان شیخ صدوق شمالی، ت834-46
مجتمع مسکونی پاسارگاد،  جنوب غربی طبقه چهارم واحد A64 پلاک ثبتی 4924/1190

نقدیدارای دو واحد پارکینگ و یک باب انباری می باشد. 317/3023/162/900/000مشاع

یک واحد آپارتمان مسکونی واقع در شهرستان اصفهان، تقاطع بلوار آیینه خانه و خیابان شیخ صدوق شمالی، ت934-47
مجتمع مسکونی پاسارگاد،  جنوب طبقه پنجم واحد A105 پلاک ثبتی 4924/1207

نقدیدارای دو واحد پارکینگ و یک باب انباری می باشد. 218/7817/064/840/000مشاع

یک واحد آپارتمان مسکونی واقع در شهرستان اصفهان، تقاطع بلوار آیینه خانه و خیابان شیخ صدوق شمالی، ت1034-48
مجتمع مسکونی پاسارگاد،  شمال طبقه همکف واحد A90 پلاک ثبتی 4924/1101

نقدیدارای دو واحد پارکینگ و یک باب انباری می باشد. 330/8724/484/380/000مشاع

یک واحد آپارتمان مسکونی واقع در شهرستان اصفهان، تقاطع بلوار آیینه خانه و خیابان شیخ صدوق شمالی، ت1134-49
مجتمع مسکونی پاسارگاد،  شمال طبقه همکف واحد B90 پلاک ثبتی 4924/1102

نقدیدارای دو واحد پارکینگ و یک باب انباری می باشد. 263/7619/518/240/000مشاع

یک واحد آپارتمان مسکونی واقع در شهرستان اصفهان، تقاطع بلوار آیینه خانه و خیابان شیخ صدوق شمالی، ت1234-50
مجتمع مسکونی پاسارگاد،  جنوب طبقه پنجم واحد A25 پلاک ثبتی 4924/1214

نقدیدارای دو واحد پارکینگ و یک باب انباری می باشد. 223/0516/728/750/000مشاع

بانک تجارت در نظر دارد املاک مازاد بر نیاز خود را واقع در اصفهان به شرح ذیل و با وضع موجود، با شرایط نقد از طریق 
مزایده عمومی به فروش برس�اند. متقاضیان می توانند جهت کسب اطلاعات بیش�تر، بازدید از املاک، دریافت برگ 
درخواست شرکت در مزایده در تهران به اداره مهندسی و املاک واقع در خیابان آزادی، بین خیابان های نواب و اسکندری، 
ساختمان بانک تجارت )طبقه پنجم( و تسلیم پیشنهادات خود حداکثر تا پایان وقت اداری مورخ 94/6/28 به دبیرخانه کمیسیون 
 معاملات عمده )طبقه هشتم( و در اصفهان به محل مدیریت شعب منطقه واقع در خیابان شیخ بهایی- نبش خیابان ابوذر-

 مراجعه فرمایند.
 بازگش�ایی پ�اکات در تاری�خ 94/7/5 راس س�اعت 14 در مح�ل س�اختمان مدیری�ت ام�ور ت�دارکات و مهندس�ی 
واق�ع در ته�ران ب�ه نش�انی ف�وق انج�ام خواه�د ش�د و حض�ور ش�رکت کنن�دگان در جلس�ه بازگش�ایی بلامان�ع 
 اس�ت. چنانچ�ه تغیی�ری در تاری�خ بازگش�ایی پ�اکات ص�ورت گی�رد. مرات�ب تلفن�ی ب�ه اط�لاع ش�رکت کنندگان

 خواهد رسید. 
ضمنا متن آگهی در سایت بانک تجارت به نشانی www.tejaratbank.ir قابل دسترسی می باشد. 

توضیحات: 
1-مبلغ سپرده شرکت در مزایده معادل 5 درصد قیمت پایه مزایده مندرج در آگهی می باشد که می بایست به حساب 

شماره 01821474 نزد بانک تجارت واریز گردد. 
2-ش�رکت کنندگان مبلغ 200/000 ریال )به حساب کارمزد فروش اسناد به شماره 01854879 نزد بانک تجارت( واریز و 

فیش را ضمیمه برگ پیشنهاد نمایند. )ضمنا مبلغ دریافتی جهت خرید اسناد به هیچ وجه مسترد نخواهد شد(.
3-رعایت مفاد فرم پیشنهاد شرکت در مزایده الزامی می باشد و بهای پیشنهادی باید از حیث مبلغ مشخص و معین و 

بدون خط خوردگی بوده و در پاکت لاک و مهر شده )دربسته( تسلیم گردد. 
4-کلیه املاک عرضه شده با وضعیت موجود به فروش می رسند و بازدید از محل با هماهنگی قبلی امکانپذیر می باشد. 

5-بانک در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات واصله مختار می باشد. 
6-هزینه آگهی از برندگان مزایده اخذ می گردد. 
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سپاهان و نويدكيا؛ 2 خط موازي
داستان نويدكيا در فوتبال اصفهان به يك داستان بسيار 
عجيب و غريب بدل شده است. همه جور صحبتي در مورد 
دليل قهر او عنوان ش��د. از فروش زمين هاي باشگاه كه 
سرمايه سپاهان محسوب مي شود و قضيه علي احمدي. 
جالب اينكه هنوز هيچ كس به درستي نمي داند مشكل 
محرم كجاست و با وجود اينكه ليگ برتر يك ششم خود 
را پشت سر گذاشت نويدكيا همچنان خانه نشين است! 
آخرين صحبت از سوي مديرعامل باشگاه سپاهان، اما 
شنيدني است: مديرعامل باشگاه سپاهان درمورد انتقاد 
رسانه ها از اين باش��گاه درمورد مديريت نكردن محرم 
نويدكيا و طولانی ش��دن غيبت او گف��ت: ما هيچ وقت 
با نويدكيا به عنوان يك بازيكن برخ��ورد نكرديم. او در 
چند سال اخير به دليل مشكلاتی كه داشت، در مقاطع 
مختلف از تيم دور بود و الان هم اختيار را برعهده خودش 
گذاشته ايم كه هر وقت خواست به تمرينات اضافه شود.

باقريان  گفت: هيچ وقت نخواستيم مثل بازيكنان ديگر با 
محرم برخورد كنيم. به هرحال او يك بازيكن قديمی در 
سپاهان محسوب می شود و كارآيی مثبتی برای باشگاه 

داشته است. محرم حتی زمانی كه به دليل مصدوميت 
بازی نمی كرد، از باشگاه درخواست كرد طوری قراردادش 
 تنظيم ش��ود كه فقط هنگام بازی پول��ش را بگيرد. به 

هرحال او جايگاه قابل احترامی در سپاهان دارد. همچنان 
منتظريم ببينيم محرم و سپاهان مي توانند بر روي دو 

خط موازي به كار ادامه دهند. 

مربي 3 شغله!
تصميم رييس فدراس��يون واليبال ب��راي انتخاب 
پيم��ان اكب��ري ب��ه عن��وان س��رمربي همزمان 
 س��ه تي��م مل��ي كم��ي عجي��ب و دور از انتظ��ار 

به نظر مي رسيد.
 اكبري ب��ا تصميم داورزن��ي به عنوان س��رمربي 
تيم هاي ملي اميد، ب ايران و دانش��جويان انتخاب 

ش��ده اس��ت تا حرف و حديث ها يك بار ديگر در 
واليبال شكل بگيرد. 

اما رييس فدراس��يون واليب��ال در پاس��خ به اين 
صحبت ها اين گون��ه مي گويد: منه��ای تيم اميد 
كه ما انتظار داش��تيم جزو 4 تيم برتر جهان باشد، 
تيم ملی »ب« و تيم دانشجويان در مسابقات خود 
نتايج قابل قبولی گرفتند و در حد و اندازه های خود 
ظاهر ش��دند. تيم های اميد، تيم ملی »ب« و تيم 
دانش��جويان حدود 8 بازيكن مشترک داشتند كه 
انتخاب پيمان اكبری را به عنوان سرمربی هر 3 تيم 

اجتناب ناپذير می كرد. 
رييس فدراسيون واليبال ايران گفت: وقتی به يك 
باره تصميم گرفتيم كه با تيم »ب« در مس��ابقات 
قهرمانی آسيا ش��ركت كنيم و با توجه به مشترک 
بودن تع��داد زيادی بازيك��ن بين 3 تي��م مذكور، 
مجبور ش��ديم چنين تصميم بگيري��م. به هر حال 
 اين هم تجربه ای بود تا در آينده، تصميمات بهتری

 بگيريم.

اين است
 تفاوت!

جاس��م كرار، بازيكن عراقي و هميش��ه در حاشيه 
اس��تقلال اين بار با فرزاد مجي��دي دچار درگيري 
لفظي شد تا حاش��يه بار ديگر رختكن استقلال را 

به هم بريزد.
درحالی كه س��رمربی تيم مل��ی فوتبال ع��راق از 
مشكلات اين بازيكن در فوتبال ايران اظهار تعجب 
كرده بود و قصد دارد ب��ار ديگر اي��ن بازيكن را به 
تيم ملی دعوت كند، از اردوی استقلال خبر رسيده 
جاسم كرار شب گذشته بدون اجازه هتل المپيك 
را ترک كرده و امروز در هن��گام صرف صبحانه بار 
ديگر به اردوی استقلال پيوسته كه با واكنش فرزاد 

مجيدی، مربی استقلال مواجه شده است.
گفته می ش��ود اين بازيك��ن عراقی ب��ا مظلومی و 
پورحيدری درگيری لفظی شديدی داشته و سپس 

اردوی آبی ها را ترک كرده است.
اينكه در باش��گاه ه��اي اس��تقلال امث��ال كرار و 
صادقيان هر كاري دوس��ت دارند انجام مي دهند 
اص��ل ماجراس��ت و يك��ي از دلايل اف��ت اين تيم 
 هاي همين بي انضباطي اس��ت. تا اي��ن اركان در 

سرخابي ها جدي گرفته نشود و سازمان مديريت 
بازيكن درس��ت نشود ش��اهد پيش��رفت و شرايط 

بهتري در اين تيم ها نخواهيم بود!
بايد ديد واكنش باشگاه اس��تقلال به اين اتفاقات 

چه خواهد بود؟

مجمع انتخاباتی فدراسيون دووميدانی امروز در آكادمی 
ملی المپيك برگزار می شود و رييس اين فدراسيون بعد 
از گذشت 6 ماه مشخص خواهد شد.  برای اين انتخابات 
نمايندگان ورزشكاران، مربيان، داوران و باشگاه های حاضر 
در مجمع مشخص شده اند،اما نامی از احسان حدادی در 

اين ليست وجود ندارد.  حدادی چهارشنبه هفته گذشته 
 بعد از مس��ابقه های جهانی دووميدانی در چين و بعد از 
4 ماه به ايران آمد، اما نامش به عنوان نماينده ورزشكاران 
برای انتخاب رييس فدراسيون به وزارت ورزش داده نشده 
است و تفتيان به همراه قاس��می دونده اصفهاني در اين 

مجمع حق رای خواهند داشت. در حالی كه فدراسيون 
و اهالی ورزش به دنبال حمايت گس��ترده از اين پرتابگر 
هستند، اما با وجود حضور حدادی در ايران، نايب قهرمان 
المپيك نقشی در انتخاب رييس فدراس��يون ندارد. در 
مجمع انتخاباتی اين فدراس��يون حس��ن تفتيان و رضا 
قاسمی )نماينده ورزشكاران مرد(، ليلا رجبی )نماينده 
ورزشكاران زن(، حامد احمدپور )نماينده مربيان(، شهرام 
شهبازی )نماينده داوران( و دو باشگاه نفت و افضل توس 

به عنوان نماينده باشگاه ها حضور دارند.
به هر حال خيلي عجيب بود كه نام احس��ان حدادي را 
براي فدراسيون مطرح كرده بودند و خوشبختانه حالا كه 
 نامش را در اين ليست نمي بينيم خوشحاليم كه احسان 
نمي خواهد انقدر زود وارد عرصه مديريت شود. او قهرمان 

است فعلا و بايد قهرمان بماند.

خوشبختانه 
حدادي نيامد!

اتفـاقات هفته نكته 
هفته

عجيب
 هفته

انتقاد 
هفته

به خير 
هفته

 

در حالی كه بسياری از بانوان اصفهان از نبود زمان 
 و فضای كافی و مناس��ب برای پرداختن به ورزش 
می نالند و راهكار رفع اين مش��كل را س��اخت يك 
مجموعه ورزشی اختصاصی می دانند تا به صورت 
كامل از ابتدای صبح تا شب بتوانند با خيالی آسوده 
در آن ب��ه فعاليت ورزش��ی بپردازند و بس��ياری از 
مسوولان ورزشی و استانی نيز در زمان های كه به 
تبليغات مديريتی نياز داشتند بر روی آن مانور بسيار 
دادند، اما همچنان با گذشت سال ها اين موضوع در 
اصفهان عملی نشده است. در دهه هفتاد ورزشگاه 
كوثر ملك شهر با هدف اختصاص به ورزش بانوان 
ساخته شد، اما كم كم بهانه ای مختلف كه مديران 
ورزشی استان داشتند راه را برای گرفتن سانس از 
بانوان و دادن آن به آقايان باز شد تا جايی كه ديگر 
نامی از اختصاصی ورزش بان��وان نبود. به دنبال آن 
 در اواخر دهه هشتاد نيز مديران كل ورزش استان 

با توجه به نياز و درخواس��ت های مك��رر بانوان كه 
س��رانه كافی برای ورزش ندارند و يا ساعاتی كه به 
ورزش بانوان داده می ش��ود كم و نامناسب است با 
شناسايی چند ورزشگاه به منظور مناسب وبازسازی 
برای اختصاص به اين موضوع ورزشگاه شهيد نصر 
را معرفی كردند. ورزشگاهی كه قرار بود با بازسازی 
 و س��اخت زمين چمن و پيس��ت تارتان آن تمامی 
رشته های چمنی و دو وميدانی بانوان بدان منتقل 
شود تا بس��ياری از رش��ته های بانوان كه به دليل 
نداشتن چمن نتوانس��ته اند فعاليت داشته باشند 
همچون فوتبال، راگبی ،كريكت و ... بتوانند آزادانه 
در آنجا فعاليت كنند. ساخت خوابگاه در كنار استخر 
مجموعه و سالن شمشيربازی از ديگر برنامه هايی بود 

كه اداره كل ورزش و جوانان قول آن را برای ساخت 
در مجموعه داده بود. وجود سالن چند منظوره در 
مجموعه در صورتی كه اين فضاها نيز ايجاد می شد 
اين مجموعه را به مجموعه كامل و مناسب ورزش 

بانوان تبديل می كرد.
در حالی كه زمين چمن آن امروز به زمينی خاكی 
و در بسياری مواقع پاركينگ ماشين تبديل شده، 
خوابگاه در حال ساخت با روندی لاک پشتی است 
و سالنی كه قرار بود به س��الن شمشيربازی تبديل 
شود همچنان به صورت قبلی خود بلا استفاده باقی 

مانده است. 
در نشست خبری مدير كل ورزش و جوانان استان 
اصفهان با اصحاب رسانه وی از عدم نياز اصفهان به 

ورزشگاه اختصاصی بانوان صحبت كرد و گفت: زمانی 
كه تمامی ورزش��گاه ها و مراكز ورزشی با مديريتی 
كه هيات های ورزش��ی دارند به هر دو گروه بانوان و 
آقايان برای فعاليت اختصاص داده شده است نيازی به 

ساخت و اختصاص ورزشگاه برای بانوان نيست.
محمد سلطان حسينی كه گويا از تصميم مديران قبلی 
خبر نداشت خاطرنشان كرد: تمامی سالن های سطح 
ش��هر زمانی را برای ورزش بانوان با تمامی امكانات 
در نظر گرفته اند و بانوان می توانند در سالن هايی 
كه هس��ت به فعاليت بپردازند، ضروريات ورزش ما 
مسائل ديگری است. آقای مديركل كه چنين فضايی 
را ضروری نمی دانيد و اختص��اص زمان به ورزش 
بانوان از س��وی هيات ها و مراكز ورزشی مناسب و 

عادلانه می دانيد آيا اختصاص ساعات مرده و بدون 
درخواس��ت كننده به ورزش بانوان عادلانه اس��ت، 
 آيا س��اخت برخی مراكز ورزش��ی و فعاليت برخی 
رشته های ورزشی در محيط هايی زمانی كه مناسب 
حضور بانوان نيست و امنيت ندارد اختصاص عادلانه 
است؟ آيا به اين فكر بوديد و هستيد كه چه تعداد از 
دختران ورزشكار اصفهانی به دليل همين مسائل 

مجبور می شوند ورزش را كنار بگذارند؟
و آيا فكر كرديد اختص��اص چنين مجموعه چقدر 
می تواند در اس��تعداديابی، قهرمان پروری وكشف 
نيروهای خوب به ورزش بانوان كمك كند و سرانه و 

زمان بيشتری را به ورزش بانوان می دهد؟ 
اگر س��اخت چنين فضايی به اعتقاد شما اشتباه و 
صرف بودجه غير ضروری است، چرا اكثر استان های 
كشور يا چنين مجموعه را در حداقل مركز استان 

دارند و يا در حال ساخت آن هستند؟

ورزشگاه اختصاصی بانوان، خواسته ای که هیچگاه  عملی نخواهد شد تغییر و تحولات زیاد در بسکتبال 
بانوان در صورت قبول حجاب بانوان 

حجاب و پوشش اس��لامی از مهم ترين موضوعاتی است كه در اعزام و 
حضور تيم های ورزشی در ميادين ورزشی مورد توجه است.

تاكنون بانوان ورزشكار رشته های مختلف توانستند با پوشش مناسب 
اسلامی در ميادين مختلف بين المللی و جهانی حضور داشته باشند و به 
كسب مقام و افتخار آفرينی برای ايران بپردازند، كاراته، تكواندو، فوتبال، 
واليبال، هندبال و..... رشته هايی هستندكه حجاب آنان مورد تاييد است.

بسكتبال باوجود قدمتی كه در بيم رشته های ورزشی بانوان ايران دارد 
و مسابقات آن به صورت منظم و در سطحی بالا برگزار می شود تا كنون 
عليرغم تلاش ها و رايزنی های انجام شده نتوانسته رضايت مسوولان 
فدراسيون جهانی را به دس��ت آوردتا بتواند در رويدادهای برون مرزی 

اعزام داشته باشد.
اين تلاش ها همچنان ادامه دارد كه در اين راس��تا هفته گذش��ته تيم 
ملی بسكتبال بانوان ايران اقدام به برگزاری اردويی تداركاتی با پوششی 
 اس��لامی در تركيه كرد و در ط��ی اين اردو ني��ز دو ديدار دوس��تانه با 
تيم های قهرمان دسته يك و دو تركيه و همچنين تيم موزامبيك كه 
آنان نيز در حال برگزاری اردو بودند، داشت. اردويی كه تجارب ارزنده ای 

را برای بسكتباليست های ايرانی به همراه داشت.

  امیدوارم این تلاش ها به حضور بانوان بس�کتبال ایران در 
میادین خارجی منتهی شود

آيلين ملكيان، س��رمربی تيم ملی اعزامی به اردوی تركي��ه اين اردو را 
بسيار ارزشمند خواند و گفت: سال ها بود كه تلاش می كرديم اعزامی 
برون مرزی برای بانوان بسكتباليست داشته باشيم كه متاسفانه نتيجه 
ای نداشت، اما با تلاش ها و رايزنی های انجام شده رييس و نايب رييس 
بانوان فدراس��يون در اولين اقدام اردوی تركيه برگزار ش��د كه در طی 
 آن دو ديدار دوس��تانه با تيم های خوب و سط بالای تركيه داشتيم. در 
 بازی های اول مقابل تيم های تركيه نش��ان داديم م��ا هم می توانيم 
حرف هايی برای گفتن داشته باشيم و اگر اشتباهاتی داريم كه قطعا داريم 

به دليل بی تجربگی و عدم تقابل با تيم های خارجی است.
وی افزود: بازيكن��ان ايرانی از نظر س��رعت و تكنيك  خوب هس��تند 
اما هميش��ه محك اصل��ی آنه��ا در رقابت های س��وپر ليگ ب��وده و 
 آن گونه می بايس��تی محك زده نش��ده ان��د بنابراي��ن برپايی چنين 
برنامه هايی می تواند در بالا رفتن س��طح بازيكنان ايرانی تاثير بسيار 

مثبتی داشته باشد.
وی با اشاره به بازی دوستانه سوم ايران در اردوی تركيه مقابل تيم ملی 
موزامبيك ادامه داد: اين تيم از تيمای خوب آفريقايی است و می دانيد 
كه بازيكنان آفريقايی در بس��ياری موارد در بسكتبال بازيكنان خوب 
و در سطح بالايی هس��تند و تيم موزامبيك نيز بصورت منظم در اردو 
 و مس��ابقات ش��ركت دارد،بنابراين رقابت با آنها برای تي��م ايران يك

 محك جدی بود.
ملكيان خاطر نشان كرد: آنها از نظر قدرت و سرعت بسيار خوب بودند و 
سرعتی كه بازی داده بودند موجب شده بود تا بازيكنان تيم ايران نيز به 
دليل بی تجربگی تحت تاثير بازی آنها روی به سرعت بياورند و نتوانند 
آنگونه كه می توانند ظرفيت خود را نش��ان دهند، اما در كوارتر سوم و 
چهارم با صحبت هايی كه با آنها شد و آشنايی بيشتر با جو بازی با مديريت 
كه در زمين داشتند اختلاف خود را كاهش دهند و حتی در كوارتر سوم 
اين اختلاف به عدد 6 رسيد. اين مساله نش��ان می دهد در صورتی كه 
چنين برنامه هايی تداوم داشته باشد می توانيم ظرفيت های بيشتری از 

دختران بسكتباليست ايرانی را به نمايش بگذاريم.
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در ادامه روند س��فر هیات های خارجی به استان 
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اصفهان، این بار پس از 16 س��ال نخس��ت وزیر 
جمهوری چ��ك، در راس یك هی��ات ۷۰ نفره از 
بازرگانان و فعالان اقتصادي جمهوری چك، جمعه 
شب وارد اصفهان ش��ده و در بدو ورود به ایران در 
فرودگاه بین المللي شهید بهشتي اصفهان مورد استقبال 

استاندار اصفهان، قرار گرفت.
استاندار اصفهان در مراسم استقبال رسمي از » لویومیر 
زائورالك« با اظهار خرسندی از اینکه پس از گذشت 16 
سال از اس��تقلال جمهوري چك، وزیر امور خارجه این 
كشور سفر خود به ایران را از اصفهان آغاز كرده است گفت: 
ورود هیات بزرگ تجار و بازرگانان چك به اصفهان نشان 
از علاقه این كش��ور به ایران است و ابراز علاقه جمهوري 
چك براي همکاري هاي اقتصادي با ایران به ویژه اصفهان 
موجب خوشحالي است. زرگرپور با اشاره به اینکه دو كشور 
در زمینه هاي مختلف به ویژه اقتصادي از روابط تاریخي 
برخوردارند افزود: اصفهان محل زندگي مسالمت آمیز 
پیروان ادیان مختلف اس��ت كه از قرن ها پیش تاكنون 
در كنار هم زندگي م��ي كنند و صنعتي ترین اس��تان 
كشور بوده و بعد از تهران قدرتمندترین استان از لحاظ 

اقتصادي است.

  تقويت و ارتقاي سطح روابط 2 كشور
وی با اشاره به برگزاري نشست فعالان اقتصادي اصفهان 
و جمهوري چك با حضور وزیر امور خارجه این كشور در 
اتاق بازرگاني اصفهان، اظهار امیدواري كرد كه این نشست 
مراودات اصفه��ان با جمهوري چك را گس��ترش دهد.

رسول زرگرپور در ادامه اضافه كرد: سفر وزیر امورخارجه 
جمهوري چك و هیات بزرگ فعالان اقتصادي این كشور 
به ایران مي تواند موجب تقویت و ارتقاي سطح روابط دو 

كشور شود.
 همچنین وزیر امور خارجه چك در  این مراس��م گفت:

آمده ام تا روابط دو كشور كه در سال هاي اخیر در برخي 
زمینه ها به ویژه اقتصادي ضعیف ش��ده بود را تقویت و 
نوسازي كنم. لویومیر زائورالك با اشاره به اینکه از ابتداي 
انقلاب جمهوري چك در سال 1۹۸۹ میلادي تاكنون، 
چنین هیات بزرگي از فعالان اقتصادي به ایران نیامده بود، 
تصریح كرد: در سفر به ایران، یکي از بزرگ ترین هیات 
اقتصادي از فعالان اقتصادي و بازرگانان جمهوري چك 
مرا همراهي مي كنند. وي با اشاره به اینکه تجار و بازرگانان 
این كشور علاقه بسیاري براي روابط با ایران دارند، عنوان 
كرد: پس از توافق هسته اي، فرصت بزرگي براي فعالان 
بخش اقتصادي دو كشور به وجود آمده است تا با یکدیگر 

همکاري داشته باشند.

  آمده ايم روابط را بازسازی و نوسازی كنیم
زائورالك با اشاره به اینکه امکانات بزرگي 
در اختیار فعالان اقتصادي دو كشور است 
و آنها باید از این فرصت اس��تفاده كنند، 
گفت: جمهوري چك در گذشته تامین 
كننده ماشین آلات و تجهیزات راه سازي 
جمهوري اسلامي ایران بوده است. وي 
اظهار كرد: تجار و بازرگان��ان زیادي در 
جمهوري چك خاطرات و سابقه روابط 
خوب دو كشور را به یاد دارند، اما متاسفانه 
این روابط در سال هاي گذشته كمرنگ 
و قطع ش��د. وزیر امور خارجه جمهوري 
چك ادامه داد: فراموش نکرده ایم كه دو 
كشور فرصت هاي زیادي را براي همکاري 
با یکدیگر از دست داده اند، اما آمده ایم تا 
در نودمین سال برقراري دیپلماتیك دو 
كش��ور، این روابط را بازسازي و نوسازي 

كنیم.

  2 كشور فرصت هاي زيادي را از دست داده اند

 برگ��زاری نشس��ت بررس��ي فرصت ه��اي تج��اري و
 س��رمایه گذاري در اصفهان و جمهوري 
چك، اولین برنامه ای ب��ود كه وزیر امور 
خارج��ه چك با هی��ات هم��راه در اتاق 
بازرگانی اصفهان داشتند. در این نشست 
استاندار اصفهان با اشاره به اینکه روابط 
اقتصادي و فرهنگي دو كش��ور در طول 
سالیان گذشته برقرار بوده است، ولي با 
اعمال تحریم ه��اي ظالمانه غرب علیه 
ایران به پایین ترین سطح رسیده است 
گفت: دو كشور فرصت هاي زیادي را از 
دست داده اند، اما با روي كار آمدن دولت 
تدبیر و امید و خصوصا در طول یکسال 
گذشته سفر هیات هاي خارجي به ایران 
افزایش یافته و باب جدیدي از مناسبات 

ایجاد شده است.

  س�رمايه گذاري در گردش�گري مورد تاكید 
مديريت استان است

زرگرپور با ابراز امیدواري نس��بت به گسترش مناسبات 

اقتصادي و فرهنگي بین ایران و كشورهاي دیگر تصریح 
كرد: ش��رایط علمي، فناوري و اقتصادي ایران نس��بت 
 به دو دهه گذش��ته بس��یار متفاوت شده اس��ت و وجود 
تکنول��وژي هاي روز موی��د این مطلب اس��ت، از این رو 
ایران آمادگي دارد كه در تب��ادل اطلاعات و تجربیات و 
همچنین س��رمایه گذاري در تکنول��وژي هاي جدید و 
صنعت و همچنین محیط زیست و ماشین آلات سنگین 

با جمهوري چك مشاركت داشته باشد.
 وی با تاكید بر این مهم كه اصفهان به عنوان مركز فناوري 
و گردش��گري ایران آمادگي دارد توسعه صنایعي مانند 
 نیروگاهي، هواپیماسازي، نساجي و توسعه گردشگري و ... 
را با  اولویت پیگیري كند خاطرنشان كرد: سرمایه گذاري 
در گردشگري مورد تاكید مدیریت استان اصفهان است، 
چرا كه صنعت گردشگري از س��ودآوري و فرصت هاي 
زیادي برخوردار است و امیدواریم كه با فراهم شدن فضاي 
سیاسي بخش خصوصي دو كشور خصوصا استان ها بتواند 

از مزیت هاي یکدیگر بیشترین استفاده را داشته باشند.

  به میهن و فرهنگ ايراني احترام مي گذارم
همچنین وزیر امورخارجه جمهوري چك در این نشست 

با اشاره به اینکه به میهن و فرهنگ ایراني احترام مي گذارم 
 و امیدوارم راهي كه اجداد ما ایجاد ك��رده اند ادامه یابد،

گفت: اصفهان استاني زیبا و با قدمت تاریخي زیادي است 
و فرصت هاي سرمایه گذاري خوبي در این استان وجود 
دارد. لویومیر زائورالك با بی��ان اینکه جمهوري چك از 
توافقات هسته اي ایران و كشورهاي 1+۵ بسیار خوشحال 
اس��ت، افزود: امیدوارم این توافق بتواند باعث گسترش 

روابط بین دو كشور شود. 
وي با اش��اره به اینکه جمهوري چك كشوري صنعتي 
است، تصریح كرد: این كش��ور از لحاظ توسعه صنایع و 
ماشین آلات و همچنین داروسازي و صنایع غذایي و انرژي 

ظرفیت هاي خوبي دارد. 
وزی��ر خارجه چ��ك خاطرنش��ان ك��رد: در گذش��ته 
روابط بین دو كش��ور بس��یار خوب بوده اس��ت و ما مي 
توانیم س��فرهاي خود به ای��ران را با تج��ار و بازرگانان 
بیش��تري ادام��ه دهیم؛ چ��را ك��ه فع��الان اقتصادي 
 كش��ور چك به یاد مي آورند ك��ه ایران چ��ه امکانات و 
 ظرفیت هاي خوب��ي دارد و ما در نظر داری��م كه به این 

تجربه هاي خوب بازگردیم.

  امروز كارآفرين ها گام هاي اول را براي افزايش 
مناسبات اقتصادي برداشتند

 زائورالك با بیان این مطلب كه امروز كارآفرین ها گام هاي
اول را براي افزایش مناسبات اقتصادي برداشتند، اظهار 
داشت: این امر مي تواند با گسترش روابط تجار و بازرگانان 

دو كشور افزایش یابد.
 وي گفت وگوهاي بین طرفین را بسیار مفید ارزیابي كرد 
و گفت: هرچند كه این گفت وگوها دقت و زمان بیشتري 
را مي طلبد ولي مطمئن هستم كه به نتایج خوبي خواهد 

رسید و این آمادگي بین دو طرف وجود دارد. 
 وزیر ام��ور خارجه جمه��وری چ��ك در ادامه ب��ه بیان 
ویژگی  های كش��ور خ��ود پرداخت و گفت: كش��ور ما 
1۵۰ سال سابقه صنعت داش��ته و برترین صنایع آن در 
 رشته های ماشین  آلات، دارو، غذا، انرژی و راه  آهن فعالیت

 می  كنند و در حوزه یورو  نیز با 4 درصد رشد بیشترین 
عدد  از آن ماست.  

زائورالك اشاره  ای نیز به رغبت بالای تجار و صنعت گران 
كشورش برای حضور در ایران داشت و گفت: می  توانستیم 
با چند هواپیما در ایران حاضر ش��ویم؛ چ��را كه فعالان 
اقتصادی چك با اقتصاد ایران و فرصت  های آن آشنایی 
دارند. وی همچنین اف��زود: تلاش می  كنیم این تجارب 
خوش مجددا تکرار شوند و امروز به همراه ما كارآفرینان 
و شركت  های فعال در حوزه راه آهن، داروسازی، فولاد، 

خدمات فنی و... به اصفهان آمده  اند.

به منظور بهره برداری از مجموعه ورودی طرح جامع 
UCF اصفهان؛

ريیس سازمان انرژی اتمی ايران 
به اصفهان می آيد

مع��اون رییس جمهور و رییس س��ازمان انرژی اتم��ی ایران برای 
بهره برداری و كلنگ زنی چند پروژه راهی اصفهان می شود.

به گزارش خبرگزاری فارس از اصفهان، علی اكبر صالحی، رییس 
سازمان انرژی اتمی برای حضور در مراسم افتتاح و بهره برداری از 
پروژه مجموعه ورودی طرح جامع UCF اصفهان به این شهر سفر 
خواهد كرد. علاوه بر این برنامه قرار است رییس سازمان انرژی اتمی 
ایران، كلنگ مجتمع فرهنگی، رفاهی و آموزشی منطقه هسته ای 
اصفهان و دبیرستان انرژی اتمی را به زمین بزند.گفتنی است؛ این 
مراسم با حضور صالحی روز دوش��نبه 16 شهریور ساعت ۹ صبح 

برگزار خواهد شد.

معاون استاندار اصفهان مطرح كرد؛
اختصاص ۹۰۰ میلیارد برای طرح های 
اقتصادی و  رفع معضل بیکاری اصفهان

معاون اس��تاندار اصفهان گفت: بیش از۹۰۰ میلی��ارد ریال برای 
اجرای طرح های اقتصادی و رفع معضل بیکاری اس��تان اصفهان 
اختصاص یافت.  س��ید رضا عقدای��ی برقراری امنی��ت در ایران  و 
افزایش روابط با كش��ورهای دیگ��ر را عامل اصل��ی افزایش ورود 
گردشگران به استان اصفهان دانست و اظهار داشت: امنیت كشور 
عامل آسودگی خاطر اس��ت كه با حضور فعال و هوشیار نیروهای 
نظامی و انتظامی و به ویژه س��ربازان گمنام امام زمان)عج( سبب 
ایجاد امنیت كشور شده و دشمن جرات نزدیك شدن به مرزهای 

كشور را ندارد. 
وی رونق اقتصادی را س��بب رف��ع بیکاری و مس��ائل اجتماعی، 
سیاس��ی دانس��ت و افزود: بعد از امنیت، رفع مشکلات اقتصادی 
و بی��کاری در اولویت قرار دارد كه توزی��ع طرح های اقتصادی در 

شهرستان ها به این منظور در دستور كار قرار دارد.
معاون استاندار اصفهان درباره اجرای این طرح ها در سطح استان 
بیان كرد: اجرای طرح های مختلف در شهرس��تان های اس��تان 
برحسب ضرورت و نظرسنجی در شهرس��تان ها صورت می گیرد 
تا منجر به آبادانی و رفع بیکاری شود. وی از اختصاص ۹۰میلیارد 
تومان برای اجرای طرح های سیاس��ی، اقتصادی خبر داد و بیان 
كرد: بحث مورد نظر مقام معظم رهبری اقتصاد مقاومتی است و 
تلاش ما، فعالیت در این زمینه اس��ت.عقدایی با اشاره به افزایش 
اعتبارات مورد نظر برای اجرای طرح های اش��تغالزایی در كشور 
خاطرنش��ان كرد: این اعتبارات هم اكنون در حد 2 برابر ش��ده و 
برای اشتغال مردم اس��تان طرح های مناسبی مد نظر قرار گرفته 

شده است.

شهردار نجف آباد مطرح كرد؛
استقبال دولت از مشاركت بخش 

خصوصی در قطار نجف آباد- اصفهان
شهردار نجف آباد گفت: مدیران ارشد وزارت راه و شهرسازی با 
استقبال از مشاركت قوی بخش خصوصی در اجرای خط قطار 
حومه ای نجف آباد به اصفهان كه تاكنون با اجرای فاز مطالعاتی 
آن توسط بخش خصوصی شکل بس��یار جدی به خود گرفته، 
وعده داده اند در ح��دود ۵۰ درصد از هزینه های مورد نیاز این 

پروژه بزرگ مشاركت داشته باشند. 
مس��عود منتظری، ش��هردار نجف آباد ضمن اعلام این مطلب 
اضافه كرد:» در آخرین جلس��ه ای كه با محوری��ت این پروژه 
با حضور تیم مدیریتی اصفهان تش��کیل ش��د، مقرر شد تا تیم 
مشتركی از شهرداری های نجف آباد و اصفهان جزئیات فنی و 
حقوقی مربوط به اجرای مشترک مسیر قطار حومه ای را طی 
چندین جلسه مشترک و فشرده مورد بررسی قرار دهند تا در 
اولین فرصت موضوع برای تصویب نهایی در ش��ورای ترافیك 
اس��تان مطرح ش��ود.« منتظ��ری در ادامه با اش��اره به حضور 
نماینده، ریاس��ت ش��ورا، قائم مقام، مدیر دفتر سرمایه گذاری 
شهرداری، نماینده بخش خصوصی مش��اركت كننده و تعداد 
دیگری از مدیران شهری در جلس��ه اخیر با دكتر جمالی نژاد، 
شهردار جدید اصفهان بیان داشت:» تاكنون همزمان با انجام 
مطالعات قوی و كارشناسی شده بخش خصوصی در مورد مسیر 
پیش بینی شده، جلسات خوبی نیز با شهرداران شهرهای واقع 
در این مس��یر برگزار و طی آنها مهم ترین مشکلات و نیازهای 
این شهرها جهت لحاظ شدن در مطالعات نهایی به مشاور بخش 

خصوصی ارائه شده است.« 
وی خاطر نشان كرد:» هزینه اجرای نسبتا پایین در مقایسه با 
خطوط مترو، تولید داخل بودن واگن ها و عدم وجود مش��کل 
خاص برای تامین آنها، هزینه پایین تعمی��رات و نگهداری در 
كنار امکان بر طرف كردن بخش عمده ای از مشکلات ترافیکی 
اصفهان در س��مت غربی آن از جمله امتیازات خاص این قطار 
حومه ای به شمار می آید.« لازم به ذكر است كه در حال حاضر 
مدیریت شهری اصفهان با كلیات اجرای این خط و ادامه آن به 
س��مت یکی از نقاط پرتردد اصفهان موافقت كرده و قرار است 
جزئیات این پروژه در جلسات آتی مورد بحث و بررسی بیشتر 
قرار گیرد. در حال حاضر نزدیك به۵۰ نفر از فعالان اقتصادی 
و خیران نجف آبادی كه سوابق خوبی را از خود در زمینه انجام 
فعالیت های عام المنفعه در این ش��هر به ثبت رس��انده اند، به 
صورت جدی ب��رای اجرای پروژه قطار حوم��ه ای نجف آباد به 
اصفهان ورود پیدا كرده اند و با اختصاص مبالغ قابل توجهی كار 

انجام مطالعات طرح را به مراحل نهایی خود رسانده اند.

اخبار کوتاه
در  دیدار وزیر امور خارجه چک با استاندار اصفهان مطرح شد؛

آماده بازسازی و نوسازی روابط هستیم 
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معاون توسعه مدیریت و منابع انساني اس��تاندار اصفهان خاطرنشان كرد: محور 
قرار دادن علم و فناوری به معنای فراموشی صنایع نیست، بلکه جهت گیری ها در 

استان به سمت علم و فناوری خواهد رفت.
حسین سیس��تانی از ایجاد معاونت اقتصاد و امور بین الملل در استانداری ها در 
آینده ای نزدیك خبر داد و گفت: قطعا با ورود این معاونت به استانداری ها وضعیت 
اش��تغال، اقتصاد و معیش��ت مردم بهتر زیر نظر گرفته می ش��ود و مدیران ارشد 

استانی بهتر می توانند به این موضوع ورود پیدا كنند. 
وی تاكید كرد: پرورش، بازآموزی و توانمند سازی نیروها باعث می شود تا سازمان ها 
بتوانند با قوت و قدرت بیش��تری پیش بروند كه این اتفاق در دولت تدبیر و امید 
بیشتر اس��ت؛ چراكه به چابك سازی و كوچك س��ازی دولت اعتقاد فراوان دارد. 

سیستانی تاكید كرد: آمارها نشان می دهد نیروهای موجود در بستر كار استان از 
نظر كمی افزایش داشته، ولی از لحاظ كیفی كاهش داشته اند كه این روند نیازمند 
 یك بازنگری جدی اس��ت؛ چراكه رهبر معظم انقلاب روی كیفی بودن نیروهای 
در حال كار بس��یار تاكید دارند و با توجه به اینکه دولت ه��م در برنامه های خود 
استفاده از نیروهای كارآمد در مدیریت اس��تان را در اولویت قرار داده است باید 
بازنگری ها سریع تر صورت پذیرد. وی به بالا بودن میزان بیکاری اصفهان اشاره 

كرد و گفت: نرخ بیکاری اصفهان یك و نیم درصد از نرخ بیکاری كل كشور بیشتر 
است، این در حالی است كه ما صنعتی ترین استان كشور محسوب می شویم و این 
یك پارادوكس است، اما نکته مهم در این میان افزایش و رشد قابل توجه مهاجران 

در استان اصفهان است كه این میزان بیکاری را باعث شده است.
معاون توسعه مدیریت و منابع انساني استاندار اصفهان اضافه كرد: موضوع بعدی 
كه اشتغال اس��تان را هدف قرار داده چالش آب اس��ت كه بر اساس طرح آمایش 

سرزمین به این نتیجه رسیده ایم كه توسعه صنعت و كشاورزی دیگر در اصفهان 
موضوعیت ندارد بلکه محور علم و فناوری، فرهنگ و هنر و گردشگری است كه در 

اصفهان اصل قرار گرفته است. 
سیستانی تصریح كرد: دستور ساخت تعدادی هتل و توجه به موضوع زیرساخت های 
گردشگری همچنین ایجاد كریدور علم و فناوری معنا و مصداق تحقق همان محور 
استان است. معاون توسعه مدیریت و منابع انساني استاندار اصفهان خاطرنشان 
 كرد: محور قرار دادن عل��م و فناوری به معنای فراموش��ی صنایع نیس��ت، بلکه 
جهت گیری ها در استان به سمت علم و فناوری خواهد رفت؛ یعنی شركت های 
 ITC و IT دانش بنیان باید به خدم��ت صنایع در بیایند تا ظرفیت ه��ای بالای

استان مغفول نماند.

اصفهان ظرفیت  توسعه در صنعت و كشاورزی را ندارد
معاون توسعه مدیریت و  منابع انساني استاندار اصفهان تاکید کرد:

مراس��م تودیع مهندس اصغ��ری و معارفه 
مهندس شاهمرادی، سردبیر سابق و جدید 
روزنامه اصفهان زیبا، صبح دیروز با حضور 
معاون فرهنگی اجتماعی شهرداری اصفهان 
و جمعی از دبیران سرویس و اعضای روزنامه 

اصفهان زیبا در دفتر این روزنامه برگزار شد.
معاون فرهنگی اجتماعی ش��هرداری اصفهان در 
این مراسم با اش��اره به اینکه هر پدیده ای در ذات 
خود استعدادی دارد كه اگر محیط و شرایط مهیا 
ش��ود به فعلیت و شکوفایی می رس��د گفت: باید 
به سمت شکس��تن س��قف ها و محدودیت های 
كاذب حركت كنیم. علی قاس��م اف��زود: اگر نگاه 
ما به مس��ائل به خصوص در حوزه فرهنگ اصلاح 
ش��ود ش��اهد تحولات بزگ خواهیم ب��ود. وی با 
ی��ادآوری اینک��ه روزنامه اصفه��ان زیبا محصول 
یك مجموع��ه فعالیت از آغ��از تولید ت��ا به امروز 
بوده اس��ت، تصریح ك��رد: با این وج��ود مهندس 
 اصغری طی چند س��ال اخیر علیرغم س��ختی ها 

و فش��ارهای زیادی كه وجود داش��ت و همچنین 
با وج��ود توقع��ات بیرونی، ب��ه خوبی توانس��ت 
روزنام��ه را اداره كرده و رش��د دهد. قاس��م زاده 
ضمن اش��اره به اینکه كار اش��تباه در ه��ر زمانی 
اش��تباه اس��ت، خاطرنش��ان كرد: اگر دوب��اره به 
مس��یری رفتیم كه تابع توقعات افراد ش��دیم نه 
حقوقشان، كار حرفه ای سخت می شود و قربانی 
توقعات خواهیم ش��د. معاون فرهنگی اجتماعی 
 شهرداری اصفهان با اش��اره به اینکه یك روزنامه 
حرف��ه ای بهت��ر م��ی توان��د خدم��ات مدیریت 
ش��هرداری را ب��ه م��ردم معرف��ی كن��د اف��زود: 
روزنام��ه ای ك��ه ب��ه دور از جه��ت گی��ری 
 و ح��ب و بغ��ض باش��د م��ردم بهت��ر آن را 
می پذیرن��د و به آن اعتماد م��ی كنند. وی ضمن 
تقدیر از زحمات همه كس��انی ك��ه از ابتدای آغاز 
به كار روزنامه تا ام��روز در مجموعه اصفهان زیبا 
فعالیت داش��ته اند تصریح كرد: امروز این نگاه در 
شهرداری حاكم اس��ت كه روزنامه، بولتن خبری 

نیس��ت و  باید بتواند به عنوان یك روزنامه حرفه 
ای عرض اندام كند. . مع��اون فرهنگی اجتماعی 
ش��هرداری اصفهان خاطرنش��ان كرد: امیدواریم 
با توجه ب��ه توانمندی ها، تجربی��ات و نوع نگاهی 
كه  س��ردبیر جدید دارند ش��اهد تحول خوبی در 

روزنامه باشیم. 
در ادامه مهندس اصغری با اش��اره به اینکه زمانی 
كه روزنامه را تحویل گرفتم دو هدف اساس��ی را 
در دس��تور كار قرار دادم گفت: این اهداف شامل 
ارتقای مباحث محتوایی از یك س��و و اس��تقلال 
مالی روزنامه از س��وی دیگ��ر بود. وی اف��زود: به 
دلایل مختلف و از جمله وجود محدودیت ها، در 
بحث محتوایی چندان امکان ورود پیدا نش��د هر 
چند سعی كردیم با افزودن ویژه نامه های سبك 
زندگی، دانش، رسانه، حمله و گردشگر،  این خلأ 

جبران شود.
سردبیر س��ابق روزنامه اصفهان زیبا تصریح كرد: 
اما در مباحث مالی با توجه به اینکه پاشنه آشیل 

روزنامه این حوزه بود و با توجه به صفر شدن بودجه 
روزنامه، بر انضب��اط مالی و درآمدزای��ی روزنامه 
تمركز شد و خوش��بختانه طی دو س��ال گذشته 
بخش مالی روزنامه تقویت ش��د. مهندس اصغری 
خاطرنش��ان كرد: با توجه به اینکه در حوزه مالی 
مش��کلی وجود ندارد، روزنامه ب��ا مدیریت جدید 
آماده پرتاب و اوج گرفتن است و زمان آن رسیده 
اس��ت كه به مباح��ث محتوایی روزنامه بیش��تر 

پرداخته شود تا به جایگاه شایسته خود برسد.
همچنی��ن در ای��ن مراس��م، مهن��دس مجتبی 
شاهمرادی با اظهار خوش��حالی از اینکه دوباره به 
روزنامه اصفهان زیبا بازگشته است گفت: اصفهان 
زیبا خانه قدیم ما بوده است. وی با تاكید بر اینکه 
اگر موفقیتی كس��ب ك��رده محص��ول كار تیمی 
بوده است، افزود: كار در روزنامه یك كار مضاعف 
است و فرصت كمی برای انجام یك كار حرفه ای 
و خوب داریم كه باید در اس��رع وق��ت كار خود را 

شروع كنیم.

سردبیر جدید روزنامه اصفهان زیبا گفت: نگاه من 
این اس��ت كه اصفهان زیبا به یك گروه رسانه ای 
تبدیل شود كه نشریات، یك بخش از فعالیت های 
آن باشد. ش��اهمرادی افزود: ما هیچ محدودیتی 
نداریم و هدفمان انجام یك كار حرفه ای اس��ت. 
وی با تاكید ب��ر اینکه اصفهان زیبا روزنامه ش��هر 
و مردم است، نه ش��هرداری و باید افراد حرفه ای 
شهر را جذب كنیم تصریح كرد: آموزش از جمله 
س��رفصل های مهمی اس��ت كه در روزنامه آن را 
دنبال خواهیم كرد و رویکرد ما این اس��ت كه در 
بح��ث محتوی و گرافی��ك روزنامه ب��ه یك نقطه 
ایده آل برسیم. ش��اهمرادی با یادآوری این مهم 
كه كارهای خوب زیرس��اختی و اداری در روزنامه 
صورت گرفته است اظهار داشت: امیدوارم روزهای 
پركار و پرخاطره ای را در كنار هم داش��ته باشیم. 
شایان ذكر اس��ت؛ در این مراسم حاضران به بیان 
دیدگاه های خود پرداخته و  از  زحمات مهندس 

اصغری تقدیر شد.

معاون فرهنگی اجتماعی شهرداری اصفهان:

يک روزنامه حرفه ای بهتر می تواند خدمات مديريت شهری را به مردم معرفی كند

پنجمین رزمایش اقتدار هوایی نیروی هوایی 
ارتش جمهوری اس��لامی با عنوان »فدائیان 
حریم ولای��ت« صبح دی��روز با رم��ز مقدس 
 »یا عل��ی اب��ن اب��ی طال��ب)ع(« در اصفهان

 برگزار شد. 
در پنجمین رزمای��ش اقتدار هوایی نی��روی هوایی 
ارتش جمهوری اسلامی، عملیات شناسایی، عملیات 
جنگ الکترونیك، سوخت رسانی هوایی و تمرینات 
تاكتیکی هواپیماهای ش��کاری و بمب افکن نیروی 
هوایی صبح دیروز انجام ش��د. همچنین پهبادهای 
شناسایی، روز گذشته نس��بت به شناسایی منطقه و 
اهداف دشمن اقدام كرده و فرماندهان نظامی بر اساس 
اطلاعات حاصل از شناسایی طراحی های خود را برای 

رزمایش آماده كردند. س��خنگوی پنجمین رزمایش 
فدائی��ان حریم ولای��ت در این رابطه اظهار داش��ت: 
در ای��ن رزمایش انواع هواپیماهای ش��کاری رهگیر، 
ش��کاری بمب افکن، ترابری سنگین و نیمه سنگین، 
سوخت رسان، شناسایی، گشت هوایی، هواپیماهای 

بدون سرنشین حضور داشتند.
امیر س��رتیپ دوم خلبان مس��عود روزخوش اضافه 
كرد: جنگنده های سوخو 24 با شعاع و برد عملیاتی 
بلند، F۷ ،F۵ ،F4، می��گ 2۹ و F14، هواپیماهای 
سوخت رس��ان بوئینگ ۷۰۷ و ۷4۷ و انواع پهبادها، 
 C13۰هواپیماهای ترابری و پشتیبانی و هواپیماهای
در این مرحله از رزمایش حضور دارند. وی با اشاره به 
طراحی بسیاری از تجهیزات و قطعات هواپیماها در 

مراكز دانشگاهی و صنعتی كشور و همچنین صنایع 
هوایی وزارت دفاع و جه��اد خودكفایی ارتش، اظهار 
كرد: این دس��تاوردها ط��ی دو روز رزمایش فدائیان 
حریم ولایت آزمایش خواهند شد. سخنگوی پنجمین 
رزمایش فدائیان حریم ولایت گفت: انجام تیراندازی 
هوا به هوا، تیراندازی علیه اهداف هوایی با سرعت و در 
ارتفاعات مختلف، تیراندازی و بمباران هوا به زمین با 
استفاده از بمب های هوشمند سنگین و نیمه سنگین، 
اس��تفاده از موش��ك های لیزری حرارتی و راداری و 
شلیك انواع موشك ها، راكت ها و بمب های تولید شده 
به دست متخصصان داخلی از دیگر بخش های رزمایش 
بود. روزخوش ادامه داد: در مرحله اول رزمایش علاوه 
بر پرواز هواپیماهای ش��کاری بمب افکن و ش��کاری 

رهگی��ر و شناس��ایی، عملیات جن��گ الکترونیك و 
آزمایش توانمندی س��امانه های ارتباطی انجام شد. 
وی با مثبت ارزیابی كردن این بخش از رزمایش تصریح 
كرد: با هدایت ق��رارگاه تاكتیکی و عملیاتی رزمایش 
تمام سامانه های ارتباطی پست فرماندهی به حالت 
غیرفعال درآمد ولی خوشبختانه با تلاش متخصصان و 
تدابیر به صورت واكنش سریع در كمترین زمان، پست 
فرماندهی دیگری جایگزین شد. سخنگوی پنجمین 
رزمایش فدائیان حریم ولایت با بیان اینکه این اقدام 
نشان از توانمندی بالای فرماندهی و كنترل عملیات 
نیروی هوایی دارد، افزود: عملیات جایگزین پس��ت 
فرماندهی هیچ گونه تاخی��ر و اختلالی در برنامه های 
پروازی و عملیاتی جنگنده های ش��ركت كننده در 

عملیات به وجود نیاورد. روزخوش اضافه كرد: در بخش 
دیگری از این رزمایش عملیات سوخت رسانی هوایی، 
مقابله با تك میکروبی و ش��یمیایی، عملیات امداد و 
نجات، عملیات اختلال الکترونیك و گش��ت هوایی 

مسلح در منطقه انجام شد.
وی ادامه داد: همچنین امروز اهداف پروازی و زمینی 
دشمن فرضی توسط جنگنده های شکاری و بمب افکن 
مورد هدف قرار خواهند گرفت. سخنگوی پنجمین 
رزمایش فدائیان حریم ولای��ت در پایان تصریح كرد: 
این رزمایش به صورت غیروابسته انجام شده و تمام 
مراحل و اقدامات آن صرفا توسط نیروی هوایی ارتش 
و بدون كمك سایر نیروهای ارتش جمهوری اسلامی 

انجام خواهد شد.

با  رمز »یا علی بن ابیطالب علیه السلام « برگزار شد؛

انجام عملیات جنگ الکترونیک و آزمايش توانمندی سامانه های ارتباطی در رزمايش اصفهان
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زيبا و با قدمت 
تاريخي زيادي 

 است و
 فرصت هاي 

سرمايه گذاري 
خوبي در اين 
 استان وجود

 دارد



یازدهمین نمایش��گاه کتاب س��ال اصفهان از 
11 لغای��ت 16ش��هریورماه در مرک��ز برپایی 
نمایش��گاه ه��ای دائمی اس��تان واق��ع در پل 
 تاریخ��ی شهرس��تان از س��اعت 10صب��ح تا 
10 ش��ب در حال برگزاری اس��ت. دسته ای از 
اهالی کتاب اصفه��ان منتظر می مانند تا نمایش��گاه 
کتاب در ش��هریورماه برگزار شود و س��ایز کوچکی از 
نمایش��گاه بین المللی تهران را تجربه کنند. کیفیت 
نمایشگاه امسال بهتر و بالاتر از س��ال گذشته است. 
غرفه های ناشران معتبر بیش��تر شده و غرفه هایی که 
کتاب زرد می فروختند، کمتر دیده می شوند. یکی از 
برتری ها این است که بازدیدکنندگان در کنار کتاب 
خریدن، می توانند اوقات فراغتشان را پر کنند و وقت 
خستگی به آخرین س��الن که به تازگی به نمایشگاه 
 اضافه ش��ده اس��ت، مراجعه کنند. علاوه ب��ر آن در 
سه سالن اصلی فعالیت هایی در راستای ارتقای فرهنگ 
کتابخوانی انجام می شود. در این گزارش قصد داریم به 
بررسی بخش های جنبی نمایشگاه کتاب اصفهان که 

این روزها در حال برگزاری است، بیندازیم.

  برنامه های جنبی و آموزشی
برنامه های جنبی یازدهمین نمایشگاه بزرگ کتاب 
استان اصفهان شامل دو بخش هستند. کارگاه نقد 
و بررسی و رونمایی ها که در ساعات مشخص برگزار 
می ش��وند و برنامه های عمومی که اجرای هر روزه 
دارند. همچنین رونمایی از 20 کتاب دفاع مقدس که 
عصر دیروز انجام شد. از برنامه های امروز می توان به 
آموزش تندخوانی در ساعت پنج بعدازظهر، نشست 
کتابخوان نه��اد کتابخانه ها که س��اعت 6:30 عصر 
برگزار می ش��ود، رونمایی از کتاب سازمان فرهنگی 
تفریحی و ادارات ارش��اد کاش��ان و داران در ساعت 
8 امش��ب اش��اره کرد. فردا که روز آخر نمایش��گاه 
 اس��ت، برنامه آموزش تندخوانی و مطالعه مفید در 
5 دقیقه اجرا می شود. اما برنامه های هر روزه، نمایش 
دالتون های کتابخوان، نمایشگاه کاریکاتور و نقالی و 

شاهنامه خوانی هستند.

  کتابت را جا بگذار!
آخرین غرفه س��الن نقش جهان )س��الن شماره 3( 
به طرح  »کتابت��و جا بذار« اختصاص یافته اس��ت. 
غرفه دار توضیح می دهدک��ه این طرح جامع ارتقای 
فرهنگ کتابخوانی است؛ کتاب و کتابخوانی و میزان 
گرایش به مطالعه شاخص توسعه به شمار می رود. در 

کنار این، مردم ایران عمدتا از خرید کتاب رویگردان 
هس��تند. افراد علاقه مند به کتابخوانی در این طرح 
شرکت می کنند. برچسبی که شماره سریال خاصی 
روی آن درج شده روی کتاب هایشان می چسبانند، 
این کد را در سامانه اینترنتی »کتابتو جا بذار« ثبت 
می کنند و طبق شماره سریال برچسب برای کتاب 
مربوط یک صفحه در سایت می سازند. در آنجا خود 
را به عنوان مالک فعلی کتاب معرفی کرده، س��پس 
کتاب را به شیوه های مختلف به دوستان می سپارند 
ی��ا در محیط های عموم��ی مثل تاکس��ی، اتوبوس 
قرار می دهند. علاوه بر اماک��ن عمومی، باکس های 
کتابخانه ای این طرح در مراکزی مانند مراکز خرید 
و مجتمع های فرهنگی در نظر گرفته ش��ده اس��ت. 
اعضا پس از جای گذاری، محل آن را در نقشه گوگل 
ثبت می کنند. پس از آن کتاب وارد چرخه این طرح 
می شود. هر فردی کتاب را می خواند و دوباره آن را 
جا می گذارد. کتاب ها توس��ط ش��ماره سریال قابل 

پیگیری هستند که کجا رفته اس��ت. علاوه بر این، 
در سامانه اینترنتی قابلیت درج نظر راجع به کتاب 

وجود دارد.

  عضویت رایگان در کتابخانه و...
یک��ی دیگ��ر از غرفه ه��ای ش��لوغ غرف��ه نه��اد 
 کتابخانه هاس��ت. غرفه151 در س��الن شیخ بهایی

)سالن ش��ماره یک( که در آن اصفهانی ها می توانند 
به مناسبت نمایش��گاه کتاب در کتابخانه های نهاد 
در سطح ش��هر به صورت رایگان عضو ش��وند. نهاد 
کتابخانه ها که 15 کتابخانه در نقاط مختلف ش��هر 
دارد، همچنین س��ی دی فایل پی دی اف کتاب ها را 
به بازدیدکنندگان از غرف��ه اش ارائه می دهد. یکی 
از فعالیت ه��ای جنبی اکث��ر نمایش��گاه ها امضای 
کتاب است. انتش��ارات فصل پنجم که سال هاست 
در زمینه چاپ اشعار شاعران جوان و معرفی آنها به 
علاقه مندان فعالیت می کند، این امر را رونق بخشیده 

اس��ت. در نمایش��گاه کتاب اصفهان غرفه این ناشر 
شلوغ شده بود و دوستداران ش��عر معاصر با احاطه 
کردن شاعر برای امضا کردن کتاب و عکس یادگاری 

گرفتن صف گرفته بودند. 

  نظر دهید، جایزه بگیرید
غرفه ای ک��ه متعلق به کل نمایش��گاه اس��ت. غرفه 
کاغ��ذ یادداش��ت های رنگ��ی رنگی ب��رای جذب 
بازدیدکنن��دگان و تبلی��غ جایزه گرفتن تا ش��ما را 
ترغیب کند در نظرس��نجی ش��رکت کنید. افراد با 
حضور در این غرفه می توانند نظرش��ان را راجع به 
بهترین ناش��ر، بهتری��ن غرفه، بهترین نویس��نده و 
بهترین کتاب روی کاغذی بنویس��ند و ذیل عنوان 
بچس��بانند. ای��ن کاغذه��ای رنگ��ی را جمع آوری 
 کرده و از بی��ن آنها تعدادی را به قی��د قرعه انتخاب

می کنند و به افرادی که آنها را نوش��ته اند جوایزی 
تعلق می گیرد. 

در کنار کاغذ یادداش��ت های رنگی، مس��وول غرفه 
 می خواه��د بازدیدکنن��دگان ف��رم نظرس��نجی را 
پر کنند. به عنوان کسی که هفت سال قبل نمایشگاه 
را دیده، در بخش کیفیت نمایشگاه نسبت به سال های 

قبل، گزینه خیلی بهتر را انتخاب می کنم.

  غرفه های کتابخانه شهرداری
آخرین سالن، فعالیت های جنبی است که در آن از 
همه فعال ت��ر کتابخانه مرکزی ش��هرداری اصفهان 
است و چندین غرفه دارد. یکی از غرفه های کتابخانه 
شهرداری باش��گاه مبادله کتاب است. هر تعداد که 
خواس��تند، کتاب اهدا می کنند و به همان تعداد و 
با ارزش برابر کتاب می برند. این طرح البته مختص 
نمایش��گاه کتاب نیس��ت و در طول س��ال روزهای 
خاصی با مراجعه ب��ه کتابخانه مرکزی ش��هرداری 
واقع در خیابان باغ گلدس��ته افراد می توانند در این 
باشگاه حضور پیدا کنند.  غرفه ای دیگر، برای ضبط 
صدای کسانی که در خود قابلیت تولید کتاب گویا را 
می بینند، در نظر گرفته شده است. آنها وارد اتاقک 
شیشه ای شده، قسمتی از کتاب را می خوانند و بعد 
از بررسی کیفیت صدایش��ان برای بستن قرارداد با 
آنها تماس گرفته می شود. بخش مادر و کودک هم از 
طرح های همیشگی کتابخانه است که در نمایشگاه 
هم فعالیت دارد و کتاب های متناسب با فرزندآوری 
و نگهداری کودک را در اختیار مادران قرار می دهد.

 همچنی��ن مبلمان کت��اب فرصتی ب��رای مطالعه 
بخشی است که بازدیدکنندگان در آنجا می توانند از 
قفسه ای که شبیه کتاب ورق می خورد کتاب انتخاب 
کنن��د، روی مبل های راحتی بنش��ینند و بخوانند. 
در غرف��ه دیگر این س��الن، مادران کودکانش��ان را 
به غرفه رن��گ می س��پارند تا نقاش��ی رنگ آمیزی 
کنند و خ��ود به بازدی��د از نمایش��گاه می پردازند و 
 یا کنار کودکانش��ان می ایس��تند و در رنگ آمیزی 

کمکشان می  کنند. 
درح��ال خروج از نمایش��گاه هس��تم ک��ه می بینم 
پس��ربچه ای با لبخند کتاب داس��تانی داخل جعبه 
بزرگ وسط س��الن فعالیت های جنبی می اندازد و 
مادرش عکسش را می گیرد. اعضای خانواده ای بسته 
کتابی را که خریده اند به جعبه می س��پارند و گویی 
احساس نشاط می کنند. به نظر می رسد این جعبه 
شادی بخش ترین بخش جنبی نمایشگاه است. بالای 
جعبه نوشته ش��ده: اهدای کتاب برای کودکانی که 

توان خرید کتاب ندارند.

خسرو احتشامی هونه گانی/ ایسنا: اثری با نام »بارون با رفتن« در دست انتشار 
دارم. این کتاب شامل 50 غزل عاشقانه و خاکس��اری به لهجه اصفهانی و  به صورت 
فاخر است و هیچ گونه هجو،  طنز،  فکاهی و هزل در آن به کار نرفته است. در این اثر 
تلاش کرده ام تا لهجه اصفهانی را همانند ش��اعران بزرگی چون ملک الشعرای بهار 
که با لهجه مشهدی شعر سروده است، از باتلاق بیرون کشیده و به آن سامان بدهم. 
جوان ها وارد انجمن های ادبی اصفهان ش��ده اند و در حال فعالیت هس��تند و شور و 
شوقی وصف ناشدنی دارند. هنرمندان جوان اصفهانی در شعر به ویژه شعر نو توانایی 

بسیاری دارند. انجمن هایی مانند صائب روزهای جمعه و یا انجمن خانه هنرمندان با 
کارهای نو میزبان جوانان و هنرمندان پیشکسوت هستند، اما اگر این انجمن ها را با 
دهه 50 مقایسه کنیم، خواهیم دید که نسبت به گذشته شاهد کاهش و افت فعالیت 
این انجمن ها بوده ایم. با این حال من امیدوارم که روز ب��ه روز تعداد جوانان در این 
انجمن ها بیشتر شود. شعر نباید ش��عاری و دارای جهت گیری باشد. هنر و هنرمند 
باید از سیاسی کاری دور باشند و اگر او به دنبال خط فکری خاصی برود، دیگر شعری 

همه گیر نخواهد داشت.

مهدی قره شیخلو/ فارس: سرانه قرآنی هر ایرانی در سال کمتر از 10 هزار تومان است. 
س��ه گروه باید توجه ویژه ای به امور قرآنی داشته باش��ند. اولین گروهی که باید عنایت 
ویژه ای به فعالیت های قرآنی داشته باشند، مس��وولان دولت و مجلس هستند که لازم 
است با سرمایه گذاری در حوزه قرآن کشور، س��رانه هر ایرانی برای انس با قرآن کریم را 

به مبلغ قابل قبولی برسانند. 
خانواده ها پس از مسوولان دومین گروه تاثیرگذار در رونق فعالیت  های قرآنی هستند و 
باید در کنار سرمایه گذاری برای دانشگاه، مدرسه خوب و  آشنایی فرزندان با زبان خارجی 

و کامپیوتر، هزینه انس با قرآن را در سبد هزینه های خود ببینند. هنوز این فرهنگ در 
خانواده ها به وجود نیامده است تا نسبت به این مساله حساس باشند و هر روز بر اطلاعات 
 و مهارت های قرآنی فرزندان این کش��ور افزوده ش��ود. س��ومین گروه، خیران هستند. 
در خصوص نقش کمک های مردمی به فعالیت های قرآنی، کمک خیران در این زمینه 
یک هزارم مشارکت آنها در مدرسه سازی هم نیست، اکنون 4 هزار حافظ قرآن در کشور 
داریم که آزمون های تخصصی را پشت سر گذاش��ته و مدارک لازم را گرفته اند که برای 

رشد، نیاز به کمک خیران داریم.

 اصفهان به عنوان شهر صنایع دستی
و فرش ثبت جهانی شد

 طبق اعلام رس��می ش��ورای جهانی صنایع دس��تی)wcc( پس از 
 بررس��ی ه��ای تخصصی ص��ورت گرفت��ه و حض��ور کارشناس��ان 
بین المللی در ایران، شهرهای اصفهان و تبریز به عنوان شهرهای جهانی 
صنایع دستی و فرش به ثبت جهانی رسیدند. به گزارش فارس، طی 
پیگیری های حقوقی صورت گرفته از سوی معاونت صنایع دستی و 
هنرهای سنتی سازمان میراث فرهنگی صنایع دستی و گردشگری 
با اعضای ش��ورای جهانی صنایع دس��تی و رایزنی های انجام شده از 
سوی معاون صنایع دستی کشور در اجلاس آسیا اقیانوسیه در کشور 
هند)2015( در خصوص ثبت جهانی دو ش��هر اصفهان و تبریز این 
درخواس��ت به تایید این ش��ورا رس��ید. در آخرین نشست مشترک 
شورای جهانی صنایع دس��تی و با رای اکثریت قاطع روسای مناطق 
آمریکای شمالی، آمریکای جنوبی، اروپا، آفریقا و آسیا-اقیانوسیه این 
دو شهر کشورمان به ثبت جهانی رسیدند. در سال 2015 میلادی در 
سطح دنیا تنها شش شهر کاندیدای ثبت جهانی بودند که اصفهان و 
تبریز به واسطه داشتن ویژگی ها و شرایط خاصی که در زمینه صنایع 
دستی و بافت فرش داشتند، برای نخستین بار به طور همزمان به ثبت 
جهانی رسیدند. ارتقای جایگاه بین المللی صنایع دستی ایران و توسعه 
بازارهای جهانی و زمینه سازی برای حضور پررنگ تر صنایع دستی 
ایران در عرصه بین المللی، توسعه گردشگری فرهنگی و افزایش اشتیاق 
گردشگران برای دیدن این دو شهر از جمله نتایج مهم این موفقیت به 
ش��مار می رود. یکی از برنامه های معاونت صنایع دستی و هنرهای 
سنتی در دولت تدبیر و امید شعار » هر استان یک برند جهانی و هر شهر 
یک برند ملی«  بوده که ثبت همزمان اصفهان و تبریز شروع جدی و 

ارزشمندی برای تحقق این برنامه خواهد بود.

 فرهنگستان به » سلفی«
چه می گوید؟

 »خودعکس« به جای »س��لفی«، »رهیاب« به جای »جی پی اس«،
»خودپرداز« به جای »ای تی ام«، »آژین کاری« به جای »پیرسینگ«، 
»گل آهن« ب��ه جای »فرف��ورژه«، »پ��اروَک« به جای »اس��کوتر«، 
»بازوی��ی« به ج��ای »موناپاد«، »س��نجاقی« به جای »پیکس��ل«، 
»دلفین خانه« به جای »دلفیناریوم«، »سراسرنما« به جای »پانوراما« 
و »نویس��ه نگاری« به جای »تایپوگرافی« از جمل��ه واژه های مصوب 
فرهنگستان هستند. در فاصله س��ال های 1392 تا 1394 تعدادی 
از واژه های عمومی در ش��ورای واژه های عمومی فرهنگستان طرح و 
 نهایتا تصویب ش��د. این واژه ها تصویب مقدماتی ش��ده اند و به مدت 
س��ه س��ال در اختیار عموم قرار گرفته اند. بنا بر اعلام فرهنگستان، 
چنانچه صاحب نظران و اهل فن نظری درباره هر ی��ک از این واژه ها 
دارن��د می توانند با ذکر مس��تندات و دلای��ل مربوط نظر خ��ود را از 
 طریق بخش »پیش��نهاد وی��ژه« و وبگاه فرهنگس��تان به نش��انی 

terminology@persianacademy.ir اعلام کنند.

کتاب آثار فرشچیان منتشر می شود
دو اثر جدید استاد محمود فرش��چیان که قرار است امروز رونمایی 
شوند، به زودی در قالب جلد ششم آثار وی روانه بازار کتاب خواهند 
ش��د. به گزارش مهر، آیی��ن رونمایی دو اث��ر تازه اس��تاد محمود 

فرشچیان، در موزه استاد فرشچیان در کاخ سعدآباد برپا می شود.
ناصر میرباقری، مدیر انتش��ارات گویا با اعلام این خبر گفت: جمعه 
13 ش��هریور ماه علی مرداخانی، معاون هنری وزیر ارشاد با استاد 
فرشچیان در منزل استاد دیدار کرد و برنامه ریزی های این آیین را 
به انجام رسانده اند. وی ادامه داد: در این مراسم دو تابلوی تازه استاد 
به نام های »شام غریبان« و »آسمان چهارم« رونمایی خواهند شد. 
میرباقری در پایان متذکر شد: این دو اثر تازه به همراه گزیده ای از آثار 
استاد فرشچیان در قالب جلد ششم کتاب آثار وی توسط انتشارات 

گویا زیر چاپ است که به زودی روانه بازار نشر خواهد شد.

 سبد خبر

یک شاعر اصفهانی:

شاهد کاهش و افت فعالیت انجمن های ادبی بوده ایم
رییس سازمان دارالقرآن الکریم:

سرانه قرآنی هر ایرانی در سال کمتر از 10 هزارتومان است
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گزارشی از  برنامه های جنبی نمایشگاه کتاب

آنجاکهفرهنگمطالعهراارتقامیبخشند �ی
یب�

م اد
��ر

اک

»نفایس« یکی از مهم ترین کلماتی است که برای 
بررسی آثار تاریخی استفاده می شود؛ به گونه ای که 
اگر بتوانند ثابت کنند یک اثر تاریخی جزء نفایس 
ملی است و البته مس��وولان میراث فرهنگی آن را 
قبول کنند، به دلیل ارزشمند بودنش باید نسبت به 
نوع کاربری و میزان توجه به آن قدری محدودیت ها 
را بیشتر کنند. البته نباید فراموش کرد وقتی یک اثر 
نفیس باشد، قطعا نخست به فهرست موقت یونسکو 
می رود و پس از تهی��ه پرونده ثبتی و بررس��ی در 
یونسکو، به فهرست میراث جهانی اضافه می شود، 
اما به نظر می رسد تعریف یک بنا یا اثر نفیس نسبت 
به گذش��ته قدری متفاوت شده اس��ت! این تفاوت 
را می توان در نوع بناهایی ک��ه برای مزایده معرفی 

یا در فهرس��ت قرار می گیرند، متوجه ش��د؛ مانند 
»نصیرالدوله،  مسعودیه یا دیرگچین«. فرهاد نظری، 
مدیرکل دفتر ثبت آثار تاریخی در این زمینه به ایسنا 
می گوید: مس��اله نفایس هنوز به طور قانونی حل 
نشده و اظهارنظرهای متفاوتی در این زمینه وجود 
دارد. تا زمانی که این مس��اله به یک دستورالعمل 
مصوب تبدیل یا آیین نامه ای برایش تهیه نشود ، فقط 
یک سلیقه و نظر است. او ادامه می داد: حتی اگر این 
سلیقه و نظر درست هم باشد،  چون به دستورالعمل 
تبدیل شده اس��ت، قابل اجرا نیس��ت و نمی تواند 
ملاک عمل قرار گیرد. وی با تاکید بر اینکه تکلیف 
س��ازمان میراث فرهنگی در این زمینه مش��خص 
نیس��ت ، می گوید: در سال های گذشته کمیته ای با 

عنوان کمیته »تشخیص نفایس« ایجاد کردند، اما 
پس از مدتی به حال خود رها شد. اکنون این قضیه 
باید حل شود؛ چون سازمان میراث فرهنگی مرجع 
تشخیص نفایس است. اگر می خواهیم از این راه وارد 
شویم، باید بگوییم در این زمینه دستورالعمل وجود 
دارد. نظری راه دیگر توجه به بحث نفایس در کشور 
را در آن می داند که سازمان میراث فرهنگی بگوید 
من به نفیس بودن یا نبودن اثر کاری ندارم، می توانم 
بگویم یک سری از آثار قابل بهره برداری هستند یا 
نه! پس از آن یک سری از شرایطی که می توان آثار 
را به بهره برداری رساند، بحث نفیس بودن یا نبودن 

را مدنظر قرار دهند.
 او با اش��اره به امکان ق��رار دادن 10 فاکتور در این 
زمینه مانند قدمت ، س��لامت فیزیک��ی، کاربرد اثر 
و نفی��س بودن آن بی��ان می کند: زمان��ی که خود 
ماهیت اثر درباره این مش��خصات صحبت می کند 
و می گوی��د آن اثر قاب��ل بهره برداری نیس��ت، چه 

نفیس باش��د یا نه، دیگر بحثی نمی ماند. مدیرکل 
دفتر ثبت آثار تاریخی اظه��ار می کند: چیزی که 
درباره  واگذاری نفایس در قانون اساس��ی مختص 
به ام��وال دولتی اس��ت، بحث نفای��س و واگذاری 
در مورد ام��وال دولتی مطرح ش��ده، اینکه یک اثر 
می تواند جزء نفایس ملی باشد، اما در تملک دولت 
نباش��د، بنابراین واگذاری اثر هیچ منعی ندارد، به 
ش��رط اینکه به بنیان اثر خدش��ه ای وارد نشود. با 
وجود صحبت های مطرح ش��ده از س��وی نظری، 
به نظر می رس��د به قول قدیمی ه��ا »دوره و زمانه 
عوض ش��ده«. پیش از این می گفتند آثار تاریخی 
که به دلیل ارزش��مند بودن جزء نفایس محسوب 
می شوند،  امکان مزایده و و اگذاری شان وجود ندارد. 
حتی همین حدود یک ماه گذش��ته ک��ه خبر قرار 
 گرفتن خان��ه  تاریخی »نصیرالدوله« در فهرس��ت

32 بنای تاریخی از 19 اس��تان کش��ور از س��وی 
 صندوق احیا مطرح ش��د؛ هرچند پ��س از حدود 

دوهفته روابط عمومی صندوق احیا و بهره برداری 
از اماک��ن تاریخی اعلام ک��رد این بنا از فهرس��ت 
 صن��دوق خارج ش��ده اس��ت، اما حالا س��میع الله 
مکارم حس��ینی، معاون توس��عه مدیریت سازمان 
میراث فرهنگی و گردش��گری نخس��ت با نفیس 
خوان��دن کاروانس��رای »دیرگچی��ن« در ادامه از 
به مزایده گذاش��تن این بنا تا چند م��اه آینده خبر 
داده اس��ت. البته احتم��الا مکارم حس��ینی هم از 
صحبت های مسعود س��لطانی فر، رییس سازمان 
میراث فرهنگی و گردشگری الهام گرفته است که 
اواخر خرداد سال گذشته، در تعریف نفایس ملی و 
آثاری که نمی توان آنها را به بخش خصوصی واگذار 
کرد ، گفته بود: نفایس ملی در کشور 16 اثر ثبت شده 
در فهرست میراث جهانی و حدود 50 اثر قرارگرفته 
در فهرست موقت یونسکو هس��تند که نمی توان و 
نباید آنها را برای بهره ب��رداری به بخش خصوصی 

واگذار کرد و باید با منابع دولتی، آنها را احیا کرد.

یک اثرتاریخی جزء نفایس ملی است

شما بگویید »نفیس« است یا نه؟! 

؟؟؟

؟؟؟؟؟

؟؟؟
؟؟

؟؟

؟؟
؟؟؟

 سبد خبر
؟؟

؟؟

؟؟

؟؟
؟؟؟

؟؟؟

؟؟؟
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فراخوان سرمایه گذاری و مشارکتآگهی مزایده 
 در پروژه های شهرداری اصفهان 

دفتر سرمایه گذاری و مشارکت های شهرداری اصفهان سازمان پایانه های مسافربری شهرداری اصفهان 

س�ازمان پایانه های مس�افربری ش�هرداری اصفهان در نظر دارد حق بهره برداری تعدادی از غرفه های پایانه های 
مسافربری کاوه و صفه را با مشخصات ذیل از طریق مزایده به افراد واجد شرایط واگذار نماید. 

)نوبت  اول(

ملاحظاتمبلغ سپرده شرکت در مزایده )ریال(پایه مزایده )ریال(نوع کاربریمحل غرفهشماره غرفهردیف

42/000/00084/000/000دفتر کار کاوه119
30/000/00060/000/000دفتر کارکاوه219/1
80/000/000160/000/000حمام کاوه378
56/000/000112/000/000دکه مواد خوراکی کاوه4203
4/000/0008/000/000پیک موتوری صفه518

تذکرات: 
 متقاضیان می توانند از تاریخ 94/06/15 تا پایان وقت اداری 94/06/25 جهت دریافت فرم مربوطه به امور قراردادهای سازمان واقع در خیابان کاوه، 

خیابان شهید عادل پور )گلخانه بهروز( بعد از چهارراه عارف، پلاک 92 مراجعه و یا با شماره تلفن 34399983 تماس حاصل نمایند.
 آخرین مهلت تحویل پاکت پیشنهادات به دبیرخانه سازمان، پایان وقت اداری 94/06/25 می باشد.

 هزینه چاپ آگهی در روزنامه به عهده برنده / برندگان مزایده می باشد. 
 سازمان در رد یک یا کلیه پیشنهادات مختار است.

 ارایه یکبرگ تصویر) دو طرف( کارت ملی متقاضی الزامیست. 

شهرداری اصفهان از کلیه سرمایه گذاران علاقمند به مشارکت در پروژه های ذیل دعوت به عمل 
می آورد تا با مراجعه و یا تماس با دفتر امور س�رمایه گذاری و مش�ارکت های شهرداری اصفهان 
اطلاعات پروژه ها را دریافت و در صورت تمایل درخواس�ت خود را حداکثر تا پایان وقت اداری 
روز پنجشنبه مورخ 94/6/26 به دبیرخانه امور سرمایه گذاری و مشارکت های شهرداری اصفهان 

ارایه و یا ارسال نمایند. 
1-مجموعه مسکونی، تجاری، ورزشی و پارکینگ عطار نیشابوری واقع در منطقه 10

2-مجموعه مسکونی اوحدی واقع در منطقه 10
3-مجموعه مسکونی میرزای شیرازی واقع در منطقه 10

4-مجموعه ورزشی، بهداشتی و آموزشی واقع در منطقه 4 )امتداد کانال جی شیر، خیابان سروستان(
CNG 5-تالار و رستوران رضوان واقع در خروجی آرامستان رضوان بعد از پمپ

6-رستوران گل ها واقع در جاده اصفهان – نایین، بعد از خروجی آرامستان رضوان 
آدرس دفتر امور سرمایه گذاری و مشارکت های شهرداری اصفهان 

بوستان سعدی، مقابل صدا و سیما، طبقه فوقانی بانک ملت، امور سرمایه گذاری و مشارکت های 
شهرداری اصفهان 

investmun@gmail.com :تلفن: 36287120             فاکس: 36287119             ایمیل



رييس پليس فتا فرماندهی انتظامی اصفهان گفت: جرائم س��ايبري هميش��ه در 
جريان هس��تند، اما در مورد ش��بکه هاي اجتماعي بايد گفت اين جرائم را بسيار 
آسان تر مي توان مرتکب شد. سرهنگ مرتضوی ادامه داد: در شبکه هاي اجتماعي 
کاربران بدون اينکه يکديگر را به خوبي بشناس��ند با يکديگر دوس��ت مي شوند و 

اطلاعات خود را در اختيار هم قرار مي دهند. 
به گفته وی، برخي از وب سايت ها، در مقايس��ه با صفحات اجتماعي منابع بسيار 
آسان تري براي ربودن اطلاعات شخصي هس��تند. با همه اين ها، با اينکه در آنها 
مي توان از اطلاعات شخصي خود محافظت کرد، اما بسياري از کاربران اطلاعاتي 
همچون ايميل، شماره تلفن، نشاني، تاريخ تولد و بسياري از اطلاعات شخصي خود 

را در معرض ديد همگان قرار مي دهند.

مرتضوی با بيان اينکه هک کردن حساب هاي کاربري يکی از رايج ترين ابزار برای 
کلاهبرداری اس��ت، اظهار داش��ت: اين ابزارها اصولا طرفدار رمزهاي عبور رايج 
هستند و برخلاف ايميل ها، معمولا از نام ها و تاريخ ها استفاده مي کنند. به محض 
هک کردن يک اکانت، هکر مي تواند از آن به عنوان يک وسيله مطمئن براي ارسال 
اسپم استفاده کند يا اطلاعات آن حساب کاربري را بفروشد. وی ادامه داد: فروختن 
اطلاعات در مقابل دريافت پول رايج ترين روش کلاهبرداران و هکرهاي اينترنتي 

است؛ چرا که در دنياي مجازي، اطلاعات کاربران ارزش و بهاي بسياري دارند. 
رييس پليس فتا اصفهان درباره شيوه های استفاده از حساب هاي کاربري گفت: 
يکي از روش هاي مستقيم دزدي هويت، زماني است که هکر با استفاده از شناسه 
کاربري و رمز عبور دزديده شده وارد اکانت کاربر مي شود. گفتنی است؛ به محض 
اينکه هکرها آنلاين مي شوند، تمام فهرست دوس��تان کاربر و اطلاعات آنها را در 
اختيار دارند. در اين گونه مواقع کلاهبردار مي تواند با استفاده از هويت فرد قرباني، 

طرح هاي فريب کارانه خود را اجرا کند. 
سرهنگ مرتضوی درباره روش شبيه سازي پروفايل گفت: شبيه سازي پروفايل 
صفحات اجتماعي روش��ي اس��ت که در آن با اس��تفاده از اطلاعات و عکس هاي 
محافظت نشده فرد، مي توان اکانتي جديد با نام و مشخصاتي بسيار شبيه به کاربر 
ساخت. شايان ذکر است که  کلاهبردارها با اين روش و استفاده از پروفايل جعلي 
براي همه قربانيان خود درخواست دوستي ارسال مي کنند کاربر قرباني به خيال 

اينکه که فرستنده تقاضاي دوستي را مي شناسد، درخواستش را قبول مي کند.
وی درباره استخراج اطلاعات محافظت نشده اظهارداشت: برخي از وب سايت ها، 
در مقايس��ه با صفحات اجتماعي منابع بسيار آس��ان تري براي ربودن اطلاعات 

شخصي هستند. 

جَو    بی اعتمادی در شبکه های اجتماعی
ام��روز از صدقه س��ر برنام��ه های ماه��واره ای و ش��بکه های 
اجتماعی، جَ��و بي اعتم��ادي در ميان بعضی از خان��واده ها پر 
رنگ شده است. کليشه هاي ش��کل گرفته در اين فضاها باعث 
مي شود افراد نگرش هاي اشتباهي داشته باشند و تفسيرهاي 
نادرست مثل يک خوره همه اعتماد و پايه هاي اعتماد را از بين 
ببرد. پايه هاي اوليه اعتماد در خانواده شکل مي گيرد. اساس و 
پايه روابط اجتماعي اعتماد است و اين ويژگي مثل هر خصلت 
ديگري بايد در همه افراد وجود داشته باشد تا بتوانند ارتباطات 
اجتماعي ش��ان را گس��ترده تر کنند. افراد در روابط بين فردي 
خود يکديگر را شناخته و بر اساس معيار هايي که مي پسندند، 
دوس��ت يابي مي کنند. اگر  اعتماد در ميان افراد وجود نداشته 
باشد، روابط متزلزل مي شود و هيچ زمان ارتباطات گسترده اي 
شکل نمي گيرد. بدون شک ريشه هاي شک و ترديد در روابط 
بين زن و شوهر در محيط خانواده به دليل نبودن اعتماد شکل 

گرفته است.
روان شناس��ان و جامعه شناس��ان در بحث اهمي��ت اعتماد به 
مفهوم پايه و اعتماد بنيادي اس��تناد مي کنن��د. لازمه اعتماد 
بنيادي امنيت وجودي است و امنيت وجودي براي شکل دادن 
ارتباطات اجتماعي لازم اس��ت. اين مقوله در رش��د اجتماعي 
کودك مطرح مي ش��ود. زماني که کودك بتوان��د در ارتباط با 
والدين خود اعتماد بنيادين را به دست آورد، از اين رو مي تواند 

به ديگران نيز اعتماد کند.
وقتي فرزندان بتوانند از پدر و مادر خود جدا شوند و به جامعه 
بزرگ تر ملحق شوند، دوست پيدا مي کنند و به گروه همسالان 
پيوند داده مي ش��وند، از اين رو اعتماد بنيادين در آنها ش��کل 
مي گيرد و اگر اين اعتماد در فرد وجود نداش��ته باشد، کودك 
امکان برقراري ارتباط اجتماعي گس��ترده با بيرون از خانواده 
را نخواهد داشت. در نتيجه دلبستگي هايي که از نظر عاطفي، 
تعاملات و عواطف بي��ن والدين و کودك رد و بدل مي ش��ود، 
احس��اس اعتماد به ديگران در فرد به وجود مي آيد، از اين رو 

جامعه به کارکرد ها و تداوم خود نمي رسد. 
 اعتماد به آشنايان و اعضاي فاميل و کس��اني که مي شناسيم،
  بر اساس ارتباط درون گروهي است و اگر اين شناخت وسيع تر

باش��د، اعتماد و ارتباطات نيز گسترده تر مي ش��ود، از اين رو 
ارتباط��ات درون گروهي به اف��راد اجازه روابط وس��يع تري را 
نمي دهد و آنها نمي توانند با گروه هاي بيش��تري ارتباط برقرار 
کنند. ارتباطات درون گروهي و محدود به افراد اجازه نمي دهند 
به هويت عام و وس��يعي در جامعه دس��ت پيدا کنن��د، در اين 
ش��رايط زنان به زنان، مردان به م��ردان و جوانان ب��ه جوانان 
اعتماد نمي کنند، از اين رو از پتانس��يل هاي يکديگر بهره مند 
نمي شوند و کارايي بالا نمي رود، اما اگر اعتماد تعميم يافته باشد 
و در جامعه گسترده ش��ود و هويت عام به خود گيرد. از سوي 
ديگر روابط بسط پيدا مي کند و افراد به يکديگر و به افرادي که 
نمي شناس��ند، اعتماد مي کنند و همکاري ها شکل گرفته و از 

منافع انرژي يکديگر بهره مند شده و استفاده مي کنند. 
خانواده به عنوان يک واحد اجتماعي که در آن انس��ان ها براي 
نخستين بار رشد داشته و جامعه پذير مي شوند و شخصيت شان 
شکل مي گيرد، بايد محيطي باش��د که بر اساس اعتماد استوار 
باشد. اگر بين زن و شوهر اعتماد وجود نداشته باشد، نخستين 
اثر سوء را بر عاطفه، انرژي رواني و عشق مي گذارد و آنها را از هم 
دور مي کند و به تدريج عشق به نفرت تبديل مي شود. با توجه به 
گذر عمر و عادي شدن زندگي بين دو نفر اگر يک عشق عاطفي 
بين آنها نباشد، نمي توان دليلي براي با هم زندگي کردن پيدا 
کرد. از سوي ديگر تعهدات متقابل سست مي شود و نخستين 
قرباني اين ارتباط تخريب فرزندان خواه��د بود.  اعتماد را بايد 
به وجود آورد و ضمن اينکه به حريم خصوصي همس��ران بايد 
احترام گذاش��ت و براي طرف مقابل قلمرويي شخصي در نظر 
گرفت، بنابراين نبايد نس��بت به همسر خود خيلي از مسائل را 
مخفي نگه داشت و بايد گاهي اوقات دست به خود افشايي زد تا 

اعتماد متقابل شکل بگيرد.

چارسوق
گروه جامعه
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شیوه های جدید کلاهبرداری در شبکه های اجتماعی
میانبری برای پولدار شدن

برخی از گزارش ها حاکی اس��ت که س��ن 
اعتياد به١٣ س��ال کاهش يافته و البته اين 
ارقام بدان معنا نيس��ت که مدرس��ه محل 
اعتياد دان��ش آموزان بوده اس��ت. در عين 
حال که از تاثير گروه همسالان نيز نمی توان 
گذشت. از س��وی ديگر، طبق آمارهای ارائه شده، 
ش��روع مصرف بي��ش از70  درصد اف��رادی که برای 
نخس��تين بار با مواد مخدر مواجه شده اند، درسن 
کمتر از١7سال رخ داده اس��ت. آمارهای ديگری 
نيز وجود دارد که بر پايه آن ظرف مدت١0س��ال 
ميزان شيوع اعتياد در بين جمعيت دانش آموزی 
از0.5درصد به يک درصد افزايش داشته که رشد 

دو برابری را نشان می دهد.

  کمیته ای در آموزش و پرورش استان
غول اعتياد که مدت هاس��ت پشت ديوار مدارس 
کمين کرده، استانی همانند اصفهان را از اين امر 
مستثنی نکرده؛ چرا که اين استان دارای ترکيبی 
ناهمگن از فرهنگ های مهاجران  ب��وده و با قرار 
گرفتن در چهار راه مواصلاتی کش��ور که به طور 
قطع بر سر راه قاچاقچيان مواد مخدر نيز قرار دارد، 

پای اعتياد را به مدارس باز کرده است.
مه��م ترين نکت��ه آنجاس��ت ک��ه مدتی اس��ت 
 مسوولان امر بدون انکار آمار سوء مصرف در جمعيت

دانش آموزی، برای پيشگيری و درمان اين مشکل 
قيام کرده اند. ام��ا از آنجايی ک��ه مطابق معمول 
دير از خواب بيدار ش��ده و بودج��ه و برنامه ريزی 
منس��جمی نيز وجود ندارد و در عين حال تعامل 
بين دستگاهی و پرهيز از موازی کاری نيز کمرنگ 
است؛ بنابراين س��رعت برنامه های پيشگيرانه از 

سرعت حرکت آسيب مربوطه، کندتر است.
رييس کميته پيشگيری و سوءمصرف مواد مخدر 
در آموزش و پرورش استان اصفهان، از وجود اداره 
مراقبت در برابر آسيب های اجتماعی در اين نهاد 
صحبت می کند که وظيفه پيشگيری از اعتياد و 
آموختن مهارت های لازم را در ميان دانش آموزان، 
والدين آنها و کارکنان آم��وزش و پرورش برعهده 
دارد. به گفته قائديها در پايه اول تا ششم ابتدايی، 
دانش آموزان با پيشگيری های اوليه و مهارت های 

ارتباط بين فردی آشنا می شوند.
در متوس��طه اول، آموزش ها جدی تر ش��ده و به 
صورت آم��وزش های مقابل��ه با اعتي��اد با هدف 
آش��نايی با رفتاره��ای مخاطره آميز و ش��ناخت 
 آس��يب ه��ای ناش��ی از رفتاره��ای نابهنجار در 
می آيد. در متوسطه دوم، آموزش ها جدی تر شده 
و رفتارهای پيش��گيرانه در خصوص سوء استفاده 
مواد مخدر، الکل، س��يگار، روابط ناسالم جنسی و 
بزهکاری به دانش آموزان، آموزش داده می شود.

مديرکل آموزش و پرورش استان توضيح می دهد 
که »مدارس مراقب« در همه مدارس و س��طوح 

تحصيلی با ه��دف اجتم��اع مدار 
کردن برخورد با اعتياد و تش��کيل 
گروه های هميار با کمک خانواده و 

معتمدان محله شکل گرفته است.
در عين حال که طرح های مداخله ای 
برای دانش آموزان در معرض خطر 
که بدسرپرس��ت بوده و يا والدين 
معتاد دارند و دانش آموزان پرخطر 
که گرايش به اعتياد دارند با کمک 
بهزيستی، دانشگاه علوم پزشکی و 
نيروی انتظامی، اجرايی شده است.

اجرايی شدن برنامه های ياد شده 
بايد ت��وان مقابله و پيش��گيری از 
اعتياد را داشته باش��د و حداقل از 
رش��د آمار اعتياد در بين جمعيت 
دان��ش آم��وزی جلوگي��ری کرده 
باشد، در اين خصوص آمار اما چيز 

ديگری می گويد.

  باز هم اعتیاد
بهمن ماه  س��ال ٩٣ س��ردار بيگدلی، معاون سپاه 

محم��د رس��ول الله)ص( از آم��ار ٤5 ه��زار نفری 
دانش آموزان معتاد ١5 تا ١٩ س��اله خبر می دهد 
که در عين ح��ال52  ه��زار نفر از 
دانش آموزان نيز  س��ال قبل از آن 
برای نخس��تين  بار م��واد مخدر را 

امتحان کرده اند!
علت اين رشد با وجود اعمال روش های 
پيش��گيرانه را می توان در سخنان 
پرويز افش��ار، معاون کاهش تقاضا 
و توس��عه مش��ارکت های مردمی 
س��تاد مبارزه با موادمخدر جست 
وجو کرد:»پوش��ش پيش��گيري از 
اعتياد دانش آموزي در حال حاضر 
8 تا ١0درصد  است که بايد به بيش 
از٤0  تا 50 درصد برس��د تا ضريب 
امنيت و مصونيت دانش آموزان در 

مقابل اعتياد  افزايش يابد.« 
بايد گف��ت که نتيج��ه برنامه های 
پيش��گيرانه نيازمند گذشت زمان 
است و همانطور که گفته ش��د آسيب ها با شتاب 
در حال حرکت روبه جلو است. از سوی ديگر اين 
وضعيت می تواند نش��ان دهنده از هم گسيختگي 
 نهادهايي باش��د که در اين رابطه فعاليت کرده و 

هر کدام برنام��ه اي را به ص��ورت جداگانه اعمال 
مي کنند که باعث به نتيجه نرس��يدن برنامه های 

پيشگيري از اعتياد و حتي درمان آن شده است.

  بودجه قطره چکانی
ب��ه گفت��ه مع��اون کاه��ش تقاض��ا و توس��عه 
مش��ارکت های مردمی س��تاد مب��ارزه ب��ا مواد 
مخدر،٤0 درصد از  بودجه اين س��تاد به آموزش 
و پ��رورش و پيش��گيري از اعتياد  دان��ش آموزي 
اختصاص دارد ولي با اين وجود، اين بودجه براي 
مبارزه همه  جانبه با مواد مخدر در جمعيت هدف 
پاسخگو نيس��ت. پرويز افش��اری معتقد است که 
 با نگاه مجلس و رفع محدودي��ت هاي بودجه اي
   پوش��ش برنام��ه ه��اي پيش��گيري از اعتي��اد

 افزايش يابد. 
دبير کميته پيشگيری و س��وءمصرف موادمخدر 
 در آموزش و پرورش استان اصفهان، از بودجه ای

می گويد که به اصفهان تخصيص داده ش��ده که 
حدود2ميليارد بوده و تمامی آن در اختيار مدارس 
قرار گرفته اس��ت. مطابق اي��ن بودجه طرح های 
پيش��گيرانه در6 ناحي��ه آموزش و پرورش ش��هر 
اصفهان و خمينی شهر، شاهين شهر، فلاورجان، 
برخوار، زرين ش��هر و کاشان به دليل وجود مراکز 

صنعتی و چينش خاص جمعيتی، اجرايی ش��ده 
است.

محمد شفيعی به فعاليت خود جوش بسيج سلامت 
استان از سال85 اشاره می کند که برای مقابله با 
هش��ت رفتارپرخطر دانش آموزی فعال اس��ت و 
آموزش و پرورش استان علاوه بر اين نهاد با ١٤نهاد 
ديگر درباره پيش��گيری از اعتي��اد دانش آموزان، 

تعامل نزديک دارد.

    جمعیت معتادان
 با توجه به اينکه آمارهای متفاوت و احيانا متضادی 
در حوزه اعتياد از س��وی ارگان های مختلف ارائه 
می ش��ود، به  نظر می رسد بخش��ی از نبود وحدت 
رويه و برنامه منس��جم برای پيشگيری، نبود آمار 

منسجم و واقعی است.
به همي��ن دليل س��تاد مبارزه ب��ا موادمخ��در با 
همکاری وزارت آموزش و پرورش س��ومين طرح 
شيوع شناس��ی مصرف مواد مخ��در در جمعيت 
دانش آموزی را آغاز کرده که نتايج آن به زودی و 

در نيمه دوم سال اعلام می شود.
مرحله اول اين طرح در  سال8١ انجام و مشخص 
شد که س��وءمصرف مواد مخدر در دانش آموزان 
س��وم راهنمايی تا چهارم دبيرس��تان نيم  درصد 

است.
شيوع شناس��ی دوم در س��ال٩0 و درمي��ان 
دانش آموزان س��وم راهنمايی و چهارم دبيرستان 
انج��ام گرف��ت و براس��اس آن مش��خص ش��د 
س��وءمصرف مواد در دانش آم��وزان از نيم  درصد 
به يک  درصد رسيده است. اين تحقيق همچنين 
نش��ان داد مي��زان مصرف م��واد در گروه س��نی 
١5 تا ١٩س��ال؛ ١٣.56 درصد، 20 تا 2٤ س��ال؛ 
١6.8٣ درص��د و 25 تا 2٩ س��ال؛ ١٤.٣2 درصد 
اس��ت و باقيمانده اين رقم به گروه های سنی٣0 
تا 6٤  سال اختصاص دارد. اين طرح نشان داد که 
رشد١00 درصدی شيوع اعتياد بين کودکان زير 
١8 سال رخ داده و در جمعيت عمومی  نيز ٣  درصد 

از معتادان بين ١5 تا ١٩ سال هستند.
مس��وولان اعتقاد دارند که افزايش س��وء مصرف 
و دو برابر شدن ش��يوع مصرف در١0 سال  نشان 
از اين نيست که مدرس��ه محل مصرف مواد است 
بلکه مويد اين موضوع  بوده که مدرس��ه گلوگاهي 
اس��ت که مي توان مداخلات موث��ر و برنامه هاي 
 پيشگيرانه را انجام داد و از اين فرصت مي بايست 
اس��تفاده کرد،که در اين ميان دان��ش آموزان دو 
سطح آخر راهنمايي تا  اواسط دبيرستان به دليل 
رسيدن به سن بلوغ، ريسک پذيري، خطر پذيري 
 همچني��ن رفتن پ��ي تجربه و خطر بيش��تر حائز 

اهميت هستند.

پیشگیری از اعتیاد دانش آموزان در ایستگاه بودجه

کمین غول اعتیاد پشت دیوار مدارس اصفهان ای
ره 

زوا
ی 

ليل

پوشش 
پیشگیري از 

 اعتیاد 
دانش آموزي در 
حال حاضر 8 تا 

10درصد  است که 
باید به بیش از 40 
 تا 50 درصد برسد 
تا ضریب امنیت و 

 مصونیت
 دانش آموزان 

در مقابل اعتیاد 
 افزایش یابد

در اکثر م��وارد تب علل تش��نج درکودکان 
به دلي��ل افزايش يکباره دم��ای بدن ايجاد 
می ش��ود، اغلب در پی اولين روز تب ايجاد 
می ش��ود، اما گاهی ممکن اس��ت در طی 
کاهش تب اين مساله رخ دهد معمولا تبی 
که باعث تشنج می شود ثانويه به عفونت های داخل 
بدن ايجاد شده است که ش��ايع ترين آنها عبارت 
اس��ت از: عفونت  گوش ميانی علل غير معمول تر 
عبارت اس��ت از: عفونت مغز، آنسفاليت يا عفونت 
 نخاعی، عفونت ديگر آنسفاليت، يا التهاب يا عفونت

 مغز است. 
تشخيص پزشک برای علل تب و تش��نج  نياز  به 
معاين��ه دارد همچنين آزمايش خ��ون و ادرار نيز 
برای تشخيص ممکن اس��ت درخواست شود. اگر 
عفونت سيستم اعصاب مرکزی وجود داشته باشد 
باي��د از مايع کمری نمونه گيری ب��ه عمل آيد که 
در طی آن س��وزنی وارد کمر ش��ده و مايع کمری 

گرفته می شود.

  صرع
صرع به معنای تکرار حملات تشنج در غياب تب 
است تنها 2 تا ٤درصد کودکانی که به تب و تشنج 
مبتلا شده اند به صرع دچار می شوند و شايع ترين 
عارضه تب و تشنج، تکرار حملات تب و تشنج است 

که درتب بالای٣8 درجه رخ می دهد.  
به طور معمول کودك از چند دقيقه تا چند ساعت 
دچار تب بوده و پس از آن دچار تشنج می شودکه 
2تا5 در صد کودکان تا سن پنج سالگی حداقل يک 
حمله تب و تشنج را تجربه می کنند، اما در تب و 
تشنج تا پيش از آن معمولا بچه تجربه تب و تشنج 
را نداشته است و اگر تا پيش از آن بيمار سابقه تشنج 

بدون تب را داشته باش��د در دسته بندی ديگری 
قرار می گيرد. 

بس��ياری از والدينی که فرزندان آنها دچار تشنج 
ناش��ی از تب ش��ده اند نگران باقی ماندن عوارض 
اين تشنج  بر روی دستگاه عصبی کودك و ضريب 
هوشی او هستند، اما بايد ياد آور شويم تشنج  اثر 
خاصی بر فعاليت های روزمره و ضريب هوشی فرد 
نداشته وکودکانی که تشنج ناشی از تب را تجربه 
می کنند به راحتی می توانند زندگی عادی خود 

را ادامه دهند.

تشنج ناشی از تب درکودکان

لی
کي

ه و
شت

فر

رييس پليس فتا فرماندهی انتظامی اصفهان گفت: جرائم س��ايبري هميش��ه در 
جريان هس��تند، اما در مورد ش��بکه هاي اجتماعي بايد گفت اين جرائم را بسيار 
آسان تر مي توان مرتکب شد. سرهنگ مرتضوی ادامه داد: در شبکه هاي اجتماعي 
کاربران بدون اينکه يکديگر را به خوبي بشناس��ند با يکديگر دوس��ت مي شوند و 

اطلاعات خود را در اختيار هم قرار مي دهند. 
به گفته وی، برخي از وب سايت ها، در مقايس��ه با صفحات اجتماعي منابع بسيار 
آسان تري براي ربودن اطلاعات شخصي هس��تند. با همه اين ها، با اينکه در آنها 
مي توان از اطلاعات شخصي خود محافظت کرد، اما بسياري از کاربران اطلاعاتي 
همچون ايميل، شماره تلفن، نشاني، تاريخ تولد و بسياري از اطلاعات شخصي خود 

را در معرض ديد همگان قرار مي دهند.

مرتضوی با بيان اينکه هک کردن حساب هاي کاربري يکی از رايج ترين ابزار برای 
کلاهبرداری اس��ت، اظهار داش��ت: اين ابزارها اصولا طرفدار رمزهاي عبور رايج 
هستند و برخلاف ايميل ها، معمولا از نام ها و تاريخ ها استفاده مي کنند. به محض 
هک کردن يک اکانت، هکر مي تواند از آن به عنوان يک وسيله مطمئن براي ارسال 
اسپم استفاده کند يا اطلاعات آن حساب کاربري را بفروشد. وی ادامه داد: فروختن 
اطلاعات در مقابل دريافت پول رايج ترين روش کلاهبرداران و هکرهاي اينترنتي 

است؛ چرا که در دنياي مجازي، اطلاعات کاربران ارزش و بهاي بسياري دارند. 
رييس پليس فتا اصفهان درباره شيوه های استفاده از حساب هاي کاربري گفت: 
يکي از روش هاي مستقيم دزدي هويت، زماني است که هکر با استفاده از شناسه 
کاربري و رمز عبور دزديده شده وارد اکانت کاربر مي شود. گفتنی است؛ به محض 
اينکه هکرها آنلاين مي شوند، تمام فهرست دوس��تان کاربر و اطلاعات آنها را در 
اختيار دارند. در اين گونه مواقع کلاهبردار مي تواند با استفاده از هويت فرد قرباني، 

طرح هاي فريب کارانه خود را اجرا کند. 
سرهنگ مرتضوی درباره روش شبيه سازي پروفايل گفت: شبيه سازي پروفايل 
صفحات اجتماعي روش��ي اس��ت که در آن با اس��تفاده از اطلاعات و عکس هاي 
محافظت نشده فرد، مي توان اکانتي جديد با نام و مشخصاتي بسيار شبيه به کاربر 
ساخت. شايان ذکر است که  کلاهبردارها با اين روش و استفاده از پروفايل جعلي 
براي همه قربانيان خود درخواست دوستي ارسال مي کنند کاربر قرباني به خيال 

اينکه که فرستنده تقاضاي دوستي را مي شناسد، درخواستش را قبول مي کند.
وی درباره استخراج اطلاعات محافظت نشده اظهارداشت: برخي از وب سايت ها، 
در مقايس��ه با صفحات اجتماعي منابع بسيار آس��ان تري براي ربودن اطلاعات 

شخصي هستند. 

جو   بی اعتمادی و شبکه های اجتماعی
امروز از صدقه س��ر برنامه های ماهواره ای و ش��بکه های اجتماعی، 
جو بي اعتمادي در ميان بعضی از خانواده ها پر رنگ ش��ده اس��ت. 
کليشه هاي شکل گرفته در اين فضاها باعث مي شود افراد نگرش هاي 
اشتباهي داشته باشند و تفسيرهاي نادرس��ت مثل يک خوره همه 
اعتماد و پايه هاي اعتم��اد را از بين ببرد.  پايه ه��اي اوليه اعتماد، در 
خانواده شکل مي گيرد. اساس و پايه روابط اجتماعي اعتماد است و 
اين ويژگي مثل هر خصلت ديگري بايد در همه افراد وجود داش��ته 
باشد تا بتوانند ارتباطات اجتماعي شان را گسترده تر کنند.  افراد در 
روابط بين فردي خود يکديگر را شناخته و بر اساس معيار هايي که 
مي پسندند، دوس��ت يابي مي کنند. اگر  اعتماد در ميان افراد وجود 
نداشته باشد، روابط متزلزل مي شود و هيچ زمان ارتباطات گسترده 
اي شکل نمي گيرد. بدون شک ريشه هاي شک و ترديد در روابط بين 
زن و شوهر در محيط خانواده به دليل نبودن اعتماد شکل گرفته است.
روان شناسان و جامعه شناسان در بحث اهميت اعتماد، به مفهوم پايه 
و اعتماد بنيادي استناد مي کنند. لازمه اعتماد بنيادي امنيت وجودي 
است و امنيت وجودي براي شکل دادن ارتباطات اجتماعي لازم است. 
اين مقوله در رشد اجتماعي کودك مطرح مي شود. زماني که کودك 
بتواند در ارتباط با والدين خود اعتماد بنيادين را بدست آورد، از اين رو 

مي تواند به ديگران نيز اعتماد کند.
وقتي فرزندان بتوانند از پدر و مادر خود جدا شوند و به جامعه بزرگ 
تر ملحق شوند، دوست پيدا مي کنند و به گروه همسالان پيوند داده 
مي ش��وند، از اين رو اعتماد بنيادين در آنها شکل مي گيرد و اگر اين 
اعتماد در فرد وجود نداش��ته باش��د، کودك امکان برقراري ارتباط 
اجتماعي گس��ترده با بيرون از خانواده را نخواهد داش��ت.در نتيجه 
دلبس��تگي هايي که از نظر عاطفي، تعاملات و عواطف بين والدين و 
کودك رد و بدل مي شود، احساس اعتماد به ديگران در فرد به وجود 

مي آيد، از اين رو جامعه به کارکرد ها و تداوم خود نمي رسد. 
اعتماد به آشنايان و اعضاي فاميل و کساني که مي شناسيم، بر اساس 
و ارتباط درون گروهي است و اگر اين شناخت وسيع تر باشد، اعتماد و 
ارتباطات نيز گسترده تر مي شود، از اين رو ارتباطات درون گروهي به 
افراد اجازه روابط وسيع تري را نمي دهد و آنها نمي توانند با گروه هاي 
بيشتري ارتباط برقرار کنند. ارتباطات درون گروهي و محدود به افراد 
اجازه نمي دهند به هويت عام و وسيعي در جامعه دست پيدا کنند، در 
اين شرايط زنان به زنان، مردان به مردان و جوانان به جوانان اعتماد 
نمي کنند، از اين رو از پتانسيل هاي يکديگر بهره مند نمي شوند و کارايي 
بالا نمي رود، اما اگر اعتماد تعميم يافته باشد و در جامعه گسترده شود 
و هويت عام به خود گيرد. از سوي ديگر روابط بسط پيدا مي کند و افراد 
به يکديگر و به افرادي که نمي شناسند، اعتماد مي کنند و همکاري ها 
شکل گرفته و از منافع انرژي يکديگر بهره مند شده و استفاده مي کنند. 
خانواده به عنوان يک واحد اجتماعي که در آن انسان ها براي نخستين 
بار رشد داشته و جامعه پذير مي شوند و شخصيت شان شکل مي گيرد، 
بايد محيطي باشد که بر اساس اعتماد استوار باشد. اگر بين زن و شوهر 
اعتماد وجود نداشته باشد، نخستين اثر سوء را بر عاطفه، انرژي رواني 
و عشق مي گذارد و آنها را از هم دور مي کند و به تدريج عشق به نفرت 
تبديل مي شود. با توجه به گذر عمر و عادي شدن زندگي بين دو نفر 
اگر يک عشق عاطفي بين آنها نباش��د، نمي توان دليلي براي با هم 

چارسوق
گروه جامعه

ش��ماره 2458  یکش��نبه  15 ش��هریور 1394 0 1i s f a h a n z i b a . i r ج����ام����ع����ه

شیوه های جدید کلاهبرداری در شبکه اجتماعی
میانبری برای پولدار شدن

برخی از گزارش ها حاکی اس��ت که س��ن 
اعتياد به١٣ س��ال کاهش يافته و البته اين 
ارقام بدان معنا نيس��ت که مدرس��ه محل 
اعتياد دان��ش آموزان بوده اس��ت. در عين 
حال که از تاثير گروه همسالان نيز نمی توان 

گذشت.
از س��وی ديگر، طبق آمارهای ارائه ش��ده، شروع 
مصرف بيش از70  درصد افرادی که برای نخستين بار با 
مواد مخدر مواجه شده اند، درسن کمتر از١7سال 
رخ داده است. آمارهای ديگری نيز وجود دارد که 
بر پايه آن ظرف مدت١0سال ميزان شيوع اعتياد 
در بين جمعيت دانش آموزی از0.5درصد به يک 
درصد افزايش داش��ته که رشد دو برابری را نشان 

می دهد.

  کمیته ای در آموزش و پرورش استان
غول اعتياد که مدت هاس��ت پشت ديوار مدارس 
کمين کرده، استانی همانند اصفهان را از اين امر 
مستثنی نکرده؛ چرا که اين استان دارای ترکيبی 
ناهمگن از فرهنگ های مهاجران  ب��وده و با قرار 
گرفتن در چهار راه مواصلاتی کش��ور که به طور 
قطع بر سر راه قاچاقچيان مواد مخدر نيز قرار دارد، 

پای اعتياد را به مدارس باز کرده است.
مه��م ترين نکت��ه آنجاس��ت ک��ه مدتی اس��ت 
 مسوولان امر بدون انکار آمار سوء مصرف در جمعيت

دانش آموزی، برای پيشگيری و درمان اين مشکل 
قيام کرده اند. ام��ا از آنجايی ک��ه مطابق معمول 
دير از خواب بيدار ش��ده و بودج��ه و برنامه ريزی 
منس��جمی نيز وجود ندارد و در عين حال تعامل 
بين دستگاهی و پرهيز از موازی کاری نيز کمرنگ 
است؛ بنابراين س��رعت برنامه های پيشگيرانه از 

سرعت حرکت آسيب مربوطه، کندتر است.
رييس کميته پيشگيری و سوءمصرف مواد مخدر 
در آموزش و پرورش استان اصفهان، از وجود اداره 
مراقبت در برابر آسيب های اجتماعی در اين نهاد 
صحبت می کند که وظيفه پيشگيری از اعتياد و 
آموختن مهارت های لازم را در ميان دانش آموزان، 
والدين آنها و کارکنان آم��وزش و پرورش برعهده 
دارد. به گفته قائديها در پايه اول تا ششم ابتدايی، 
دانش آموزان با پيشگيری های اوليه و مهارت های 

ارتباط بين فردی آشنا می شوند.
در متوس��طه اول، آموزش ها جدی تر ش��ده و به 
صورت آم��وزش های مقابل��ه با اعتي��اد با هدف 
آش��نايی با رفتاره��ای مخاطره آميز و ش��ناخت 
 آس��يب ه��ای ناش��ی از رفتاره��ای نابهنجار در 
می آيد. در متوسطه دوم، آموزش ها جدی تر شده 
و رفتارهای پيش��گيرانه در خصوص سوء استفاده 

مواد مخدر، الکل، س��يگار، روابط ناسالم جنسی و 
بزهکاری به دانش آموزان، آموزش داده می شود.

مديرکل آموزش و پرورش اس��تان 
توضي��ح می ده��د ک��ه »مدارس 
مراقب« در همه مدارس و سطوح 
تحصيلی با ه��دف اجتم��اع مدار 
کردن برخورد با اعتياد و تش��کيل 
گروه های هميار با کمک خانواده و 

معتمدان محله شکل گرفته است.
در عين حال که طرح های مداخله ای 
برای دانش آموزان در معرض خطر 
که بدسرپرس��ت بوده و يا والدين 
معتاد دارند و دانش آموزان پرخطر 
که گرايش به اعتياد دارند با کمک 
بهزيستی، دانشگاه علوم پزشکی و 
نيروی انتظامی، اجرايی شده است.
اجرايی شدن برنامه های ياد شده 
بايد ت��وان مقابله و پيش��گيری از 
اعتياد را داشته باش��د و حداقل از 

رش��د آمار اعتياد در بين جمعي��ت دانش آموزی 
جلوگيری کرده باش��د، در اين خص��وص آمار اما 

چيز ديگری می گويد.

  باز هم اعتیاد

بهمن ماه  س��ال ٩٣ س��ردار بيگدلی، معاون سپاه 
محم��د رس��ول الله)ص( از آم��ار ٤5 ه��زار نفری 
دانش آموزان معتاد ١5 تا ١٩ ساله 
خبر می دهد ک��ه در عين حال52  
هزار نفر از دانش آموزان نيز  س��ال 
قبل از آن برای نخس��تين  بار مواد 

مخدر را امتحان کرده اند!
علت اين رشد با وجود اعمال روش های 
پيش��گيرانه را می توان در سخنان 
پرويز افش��ار، معاون کاهش تقاضا 
و توس��عه مش��ارکت های مردمی 
س��تاد مبارزه با موادمخدر جست 
وجو کرد:»پوش��ش پيش��گيري از 
اعتياد دانش آموزي در حال حاضر 
8 تا ١0درصد  است که بايد به بيش 
از٤0  تا 50 درصد برس��د تا ضريب 
امنيت و مصونيت دانش آموزان در 

مقابل اعتياد  افزايش يابد.« 
بايد گف��ت که نتيج��ه برنامه های 
پيشگيرانه نيازمند گذشت زمان است و همانطور 
که گفته شد آسيب ها با ش��تاب در حال حرکت 
روبه جلو است. از سوی ديگر اين وضعيت می تواند 
نشان دهنده از هم گسيختگي نهادهايي باشد که 
در اين رابطه فعاليت کرده و هر کدام برنامه اي را به 

صورت جداگانه اعمال مي کنند که باعث به نتيجه 
نرسيدن برنامه های پيش��گيري از اعتياد و حتي 

درمان آن شده است.

  بودجه قطره چکانی
ب��ه گفت��ه مع��اون کاه��ش تقاض��ا و توس��عه 
مش��ارکت های مردمی س��تاد مب��ارزه ب��ا مواد 
مخدر،٤0 درصد از  بودجه اين س��تاد به آموزش 
و پ��رورش و پيش��گيري از اعتياد  دان��ش آموزي 
اختصاص دارد ولي با اين وجود، اين بودجه براي 
مبارزه همه  جانبه با مواد مخدر در جمعيت هدف 
پاسخگو نيس��ت. پرويز افش��اری معتقد است که 
با نگاه مجلس و رفع محدودي��ت هاي بودجه اي 
 پوشش برنامه هاي پيش��گيري از اعتياد افزايش 

يابد. 
دبير کميته پيشگيری و س��وءمصرف موادمخدر 
 در آموزش و پرورش استان اصفهان، از بودجه ای

می گويد که به اصفهان تخصيص داده ش��ده که 
حدود2ميليارد بوده و تمامی آن در اختيار مدارس 
قرار گرفته اس��ت. مطابق اي��ن بودجه طرح های 
پيش��گيرانه در6 ناحي��ه آموزش و پرورش ش��هر 
اصفهان و خمينی شهر، شاهين شهر، فلاورجان، 
برخوار، زرين ش��هر و کاشان به دليل وجود مراکز 
صنعتی و چينش خاص جمعيتی، اجرايی ش��ده 

است.
محمد شفيعی به فعاليت خود جوش بسيج سلامت 
استان از سال85 اشاره می کند که برای مقابله با 
هش��ت رفتارپرخطر دانش آموزی فعال اس��ت و 
آموزش و پرورش استان علاوه بر اين نهاد با ١٤نهاد 
ديگر درباره پيش��گيری از اعتي��اد دانش آموزان، 

تعامل نزديک دارد.

    جمعیت معتادان
 با توجه به اينکه آمارهای متفاوت و احيانا متضادی 
در حوزه اعتياد از س��وی ارگان های مختلف ارائه 
می ش��ود، به  نظر می رسد بخش��ی از نبود وحدت 
رويه و برنامه منس��جم برای پيشگيری، نبود آمار 

منسجم و واقعی است.
به همي��ن دليل س��تاد مبارزه ب��ا موادمخ��در با 
همکاری وزارت آموزش و پرورش س��ومين طرح 
شيوع شناس��ی مصرف مواد مخ��در در جمعيت 
دانش آموزی را آغاز کرده که نتايج آن به زودی و 

در نيمه دوم سال اعلام می شود.
مرحله اول اين طرح در  سال8١ انجام و مشخص 
شد که س��وءمصرف مواد مخدر در دانش آموزان 
س��وم راهنمايی تا چهارم دبيرس��تان نيم  درصد 

است.
شيوع شناس��ی دوم در س��ال٩0 و درمي��ان 
دانش آموزان س��وم راهنمايی و چهارم دبيرستان 
انج��ام گرف��ت و براس��اس آن مش��خص ش��د 
س��وءمصرف مواد در دانش آم��وزان از نيم  درصد 
به يک  درصد رسيده است. اين تحقيق همچنين 
نش��ان داد مي��زان مصرف م��واد در گروه س��نی 
١5 تا ١٩س��ال؛ ١٣.56 درصد، 20 تا 2٤ س��ال؛ 
١6.8٣ درص��د و 25 تا 2٩ س��ال؛ ١٤.٣2 درصد 
اس��ت و باقيمانده اين رقم به گروه های سنی٣0 
تا 6٤  سال اختصاص دارد. اين طرح نشان داد که 
رشد١00 درصدی شيوع اعتياد بين کودکان زير 
١8 سال رخ داده و در جمعيت عمومی  نيز ٣  درصد 

از معتادان بين ١5 تا ١٩ سال هستند.
مس��وولان اعتقاد دارند که افزايش س��وء مصرف 
و دو برابر شدن ش��يوع مصرف در١0 سال  نشان 
از اين نيست که مدرس��ه محل مصرف مواد است 
بلکه مويد اين موضوع  بوده که مدرس��ه گلوگاهي 
اس��ت که مي توان مداخلات موث��ر و برنامه هاي 
 پيشگيرانه را انجام داد و از اين فرصت مي بايست 
اس��تفاده کرد،که در اين ميان دان��ش آموزان دو 
سطح آخر راهنمايي تا  اواسط دبيرستان به دليل 
رسيدن به سن بلوغ، ريسک پذيري، خطر پذيري 
 همچني��ن رفتن پ��ي تجربه و خطر بيش��تر حائز 

اهميت هستند.

پیشگیری از اعتیاد دانش آموزان در ایستگاه بودجه

کمین غول اعتیاد پشت دیوار مدارس اصفهان ای
ره 

زوا
ی 

ليل

پوشش 
پیشگیري از 

 اعتیاد 
دانش آموزي در 
حال حاضر 8 تا 

10درصد  است که 
باید به بیش از 40 
 تا 50 درصد برسد 
تا ضریب امنیت و 

 مصونیت
 دانش آموزان 

در مقابل اعتیاد 
 افزایش یابد

آگهی مزایده اطلاعیه منطقه سه شهرداری اصفهان 

مدیریت شعب بانک تجارت استان اصفهان روابط عمومی منطقه 3 شهرداری اصفهان 

نظر به اینکه یک باب مغازه به پلاک ثبتی 208 بخش 1 ثبت اصفهان متعلق به آقایان رس�ول 
غازی اصفهانی و اکبر مهرساب واقع در خیابان چهارباغ عباسی- ابتدای سید علیخان در مسیر 
طرح عمرانی مترو قرار دارد و علیرغم ش�رکت نامبرده در جلس�ات کمیس�یون معوض 
تاکنون توافق قطعی حاصل نگردیده،  لذا با توجه به ضرورت اجرای طرح و برابر تبصره 4 
ماده واحده قانونی نحوه تقویم ابنیه، املاک و اراضی مورد نیاز شهرداری مصوب 28 آبان 
1370 بدینوس�یله به نامبرده و کلیه مدعیان احتمالی ابلاغ می گردد حداکثر ظرف مدت 
یکماه از تاریخ نش�ر این آگهی نس�بت به معرفی یک نفر کارش�ناس به عنوان معتمد و 5 
نفر کارش�ناس به عنوان مرضی الطرفین به شهرداری منطقه سه واقع در کمال، روبروی 
حسینیه رضوی اقدام نمایند. شایان ذکر است که کارشناسان می بایستی جزء کارشناسان 
رسمی دادگستری و متخصص در رشته راه و ساختمان باشند و ظرف مهلت تعیین شده 

معرفی می گردند.
 بدیهی است در صورت عدم معرفی کارشناسان برابر مقررات اقدام خواهد شد.

بانک تجارت در نظر دارد اموال و اثاثیه اسقاطی و مستعمل خود را 
از طریق مزایده عمومی به فروش برساند. لذا از کلیه ی متقاضیان 
دعوت می شود حداکثر تا پایان وقت  اداری روز پنجشنبه مورخ 
94/06/19 جهت دریافت فرم شرکت در مزایده و رؤیت اجناس به 

دایره تدارکات و مهندسی بانک تجارت مراجعه فرمایند. 
نشانی: اصفهان- خیابان شیخ بهایی- نبش خیابان ابوذر – مدیریت 

شعب استان اصفهان – طبقه اول »دایره تدارکات و مهندسی« 



رییس س��ازمان نظام صنفی رایانه ای اس��تان با پیش بینی اینکه تا شش ماه آینده 
اثرات مثبت برجام در بازار کامپیوتر ظاهر شود، گفت: انتظار می رود با پایان یافتن 
مذاکرات هسته ای کشور و نیز پیاده سازی قانون جدید مالیات در سال 95 و قانون 
رفع موانع برای پشتیبانی از بخش تولیدی کش��ور، رکود در بازار پایان یابد. اطرج با 
اشاره به رویکرد جدید س��ازمان نظام صنفی رایانه ای اس��تان اصفهان، گفت: ارائه 
س��رویس و نرم افزار از اهمیت ویژه ای برای نظام صنفی برخوردار اس��ت و در این 
 راستا توس��عه بازار را با اس��تفاده از نرم افزار که از مزیت های رقابتی ماست، هدف

 قرار داده ایم. 
وی ب��ا اش��اره ب��ه ح��وزه ای ک��ه در دوره ه��ای پیش��ین ات��وکام کمت��ر ب��ه آن 
 توجه ش��ده، اف��زود: در نمایش��گاه ات��وکام س��ال 94 از مراکز رش��د دانش��گاه ها

و ش��رکت ه��ای دان��ش بنی��ان و نوپ��ا دعوت ک��رده ای��م ت��ا توانایی ه��ای خود 
 را عرض��ه کنن��د و در ای��ن نمایش��گاه فضای��ی ب��رای کس��ب و کار بیابن��د. 
وی همچنین گفت: یک پاویون برای طرح مشکلات سازمان های دولتی و مرتبط با 

بحث آی تی اختصاص خواهد یافت.

عباس آخوندی با بیان اینکه ما درحال جمع آوری اطلاعات، بررس��ی پروژه ها و توجیه 
اقتصادی شرکت های متقاضی س��رمایه گذاری دربخش های مختلف هستیم، گفت: 
شرکت های فرانس��وی،آلمانی، ایتالیایی، کره ای، چینی و... از کشورهای مختلف برای 
سرمایه گذاری در حمل و نقل ریلی و جاده ای اعلام آمادگی کرده اند که منتظر امضاشدن 
توافقنامه و لغو تحریم ها هستند تا بتوانند از شرایط برای سرمایه گذاری استفاده کنند. این 
عضو کابینه دولت یازدهم با تاکید براینکه شرکت های مختلف استقبال فراوانی برای ورود به 
بازار ایران دارند، افزود: امیدواریم پروژه های خوبی را درحوزه جاده، راه آهن و هوایی تامین 

مالی کنیم که در این راستا معرفی پروژه کرده و از طریق مناقصه بین المللی شرکت های 
برتر را انتخاب می کنیم. آخوندی  با بیان اینکه با ش��رکت های دس��ت اول هواپیمایی 
مذاکرات متعددی داش��ته ایم، ادامه داد: در این مذاکرات، در رابطه با مدل های تامین 
مالی، مراکز تعمیر و نگهداری صحبت هایی صورت گرفته که همچنان ادامه دارد و در حال 
پیگیری است. وزیر مسکن، راه و شهرسازی با تاکید براینکه سن هواپیماها درکشور زیاد 
است، تصریح کرد: سال ها در کشور هواپیمای جدید و صفر خریداری نشده که امیدواریم 

پس از رفع تحریم ها  مشکلات بخش هوایی نیز برطرف شود.

رییس سازمان نظام صنفی رایانه ای استان اصفهان:

تا 6 ماه آینده   بازار کامپیوترتکان می خورد
 وزیر راه و شهرسازی خبر داد؛

اشتیاق شرکت های اروپایی برای سرمایه گذاری در حمل ونقل ایران
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کارکردهای شکرگزاری و قناعت 
مطلوب در رشد و توسعه اقتصادی

 از متون دینی بر می آید که میان شکرگزاری و قناعت با پیشرفت 
مادی و اقتصادی پیوندی عمیق و استوار وجود دارد. شکرگزاری 
عملی در عرصه اقتصاد، به معنای استفاده درست از تمام امکانات، 
فرصت ها و توانمندی ها و کاربرد الگوی صحیح مصرف برای رشد 
و سعادت مادی و معنوی جامعه به همراه پرهیز از هدر دادن منابع 
و عوامل تولید است که همه تاثیری شگرف و مستقیم بر پیشرفت 
اقتصادی دارد. از سوی دیگر، وجود ارتباط غیبی و بیرون از دریافت 
بشر میان شکرگزاری و فزونی نعمت با رش��د و توسعه اقتصادی 
مطلوب بسیار مشهود است. توجه باطنی به مفهوم درونی و حقیقی 
قناعت در مدیریت صحیح فعالیت ه��ا و برنامه های تولید، توزیع 
و مصرف اقتص��ادی و جلوگیری از نتیجه گیری های نادرس��ت 
که ریش��ه در برداش��ت های غلط و غیر دینی از مفهوم صحیح و 
مطلوب قناعت دارد،  همه زمینه ها و راهبردهای ایده آل در کشف 
و گسترش پایدار تاثیر شکرگزاری و قناعت مطلوب بر رشد و توسعه 
اقتصادی به شمار می آیند. قناعت همچنین باعث ایجاد اعتدال 
و توازن در آدمی نس��بت به زندگی دنیوی و بهره وری اقتصادی 
 بوده و زمینه رضایتمندی از زندگی را به هم��راه ترک آزمندی و 
فزون خواهی فراهم می کند و موجب می ش��ود جامعه مصارف 
 اضافی خود را حذف و از تجملات بیهوده و اشرافی گری دوری کند و
سالم سازی فعالیت ها و افزایش امنیت اقتصادی را به دنبال دارد. 

دعوت ایران از پاکستان برای تجارت 
چرم، غذا و منسوجات

ولی الله افخمی راد در دیدار با هیات بلندپایه پاکس��تان که متشکل 
از س��فیر، وزیر کش��اورزی و وزیر غذایی ایالت پنجاب بود، به طرف 
پاکس��تانی پیش��نهاد داد تا در حوزه تج��ارت چرم، م��واد غذایی و 
منسوجات با ایران همکاری کنند. به گفته افخمی راد، پاکستان سهم 
بالایی در تولید چرم در جهان دارد و از سوی دیگر ایران نیز برای تولید 
محصولات چرمی خود به واردات این کالا نیاز دارد، بنابراین دو طرف 
می توانند در این زمینه با یکدیگر همکاری کنند. او با اشاره به تاثیر 
منفی شرایط دوران تحریم بر بخش کشاورزی ایران، ابراز امیدواری 
کرد تا با برداشته شدن تحریم ها تصمیمات مناسبی در این حوزه گرفته 
شود. رییس کل سازمان توسعه تجارت همچنین با اشاره به توان بالای 
ایران در صنعت نساجی از هیات تجاری ایالت پنجاب درخواست کرد 

تا از برخی کارخانه های نساجی ایران بازدید کنند.

با حضور قائم مقام وزیر نیرو؛
عملیات اجرایی طرح مدیریت 

هوشمند انرژی آغاز شد
با حضور قائم مقام وزیر نیرو و معاون وزیر آغاز عملیات اجرایی 
»طرح فهام« اعلام شد. همچنین، به منظور معرفی دستاوردها، 
ظرفیت ها و توانمندی های ایجاد ش��ده و آغاز عملیات اجرایی 
طرح فهام در داخل کشور، نمایش��گاهی با حضور 10 شرکت 
مش��اور و پیمانکار فعال در حوزه طرح فهام ب��ا حضور مدیران 
ارش��د صنعت برق کش��ور آغاز به کار کرد. طرح فه��ام که راه 
اندازی فراس��امانه ای هوش��مند برای اندازه گیری و مدیریت 
انرژی در کشور است، با هدف فراهم شدن بستر اصلاح الگوی 
 مصرف، بسترسازی مناسب برای اجرای کامل قانون هدفمندی 
یارانه ها، امکان اعمال مدیریت بار توس��ط بهره بردار ش��بکه 
در ش��رایط عادی و اضطراری، کاهش دخالت و خطای نیروی 
انس��انی در قرائت و صدور قب��وض و بهبود وص��ول مطالبات، 
افزایش کیفی��ت خدمات و کاه��ش زمان قطع��ی و نظارت بر 
کیفیت برق، ایجاد بس��تر برای گسترش اس��تفاده از تولیدات 
پراکن��ده و انرژی ه��ای پاک، ام��کان پیش فروش ب��رق و راه 
 اندازی ب��ازار خرده فروش��ی ب��رق، بهینه ک��ردن هزینه های 
بهره برداری و نگهداری و فراهم آوردن بس��تر مناس��ب جهت 

قرائت مکانیزه کنتورهای آب و گاز اجرا خواهد شد.

نایب رییس انجمن واردکنندگان خودرو:
 قیمت محصولات وارداتی 

کاهش نخواهد یافت
کوروش مرش��د س��لوک با اش��اره به رک��ود خری��د و فروش 
خودروهای وارداتی در س��طح کشور، اظهار داش��ت: مردم به 
خاطرمذاکرات 1+5 امید حض��ور برندهای مختلف خارجی در 
سطح کش��ور را دارند که این موضوع باعث ش��ده تا تمایلی به 

خرید خودرو نداشته باشند. 
وی با بیان اینکه در کن��ار خودروهای داخل��ی واردکنندگان 
خودرو نیز با ضررهای بسیاری در عدم فروش محصولات خود 
روبرو ش��ده اند، افزود: ای��ن روزها واردکننده خ��ودرو ترجیح 
می دهد محصولات خود را کمتر از قیمت تمام شده در بازار به 
فروش برساند تا با ضرر مواجه نشود. وی  اضافه کرد: دولت باید 
شفاف سازی لازم را در مورد بازار خودرو به مردم انجام دهد تا 
آنها منتظر تحولات بسیار در بازار نباشند. مرشد سلوک با اعلام 
اینکه در آینده تعرفه واردات خودرو با تغییراتی روبرو نخواهد 
شد، افزود: دولت تاکید کرده که سیاستی برای کاهش قیمت 
 ارز ندارد، پ��س در نتیجه قیمت خودروه��ای وارداتی کاهش

 نخواهد یافت .

بهمن عبدالهی، رییس اتاق تعاون ایران در خصوص 
موضوعات مربوط به مالیات بر ارزش افزوده گفت: 
در زمینه مالیات بر ارزش افزوده مشکلات بخش تعاون 
شامل سه مورد اس��ت که نقص قانون، بحث اجرا و 
 عدم فهم و ش��ناخت تعاونی ها از قان��ون به عنوان 
مهم ترین مشکل را در بر می گیرد. وی با تاکید بر 
اجرای سیستم مالیاتی جدید و ورود صندوق های 
مکانیزه دو اتفاق خوب نظام توزیع است، اظهارداشت: 
با ورود صندوق های مکانیزه به واحدهای فروش و 
همچنین اجرای سیستم مالیاتی جدید در کشور، 
می توانیم ش��اهد اتفاقات خوبی در آینده در نظام 
توزیع باشیم. وی افزود: یکی دیگر از تفاهمات ایجاد 
شده این بود که در شورای عالی مالیاتی که تاکنون 
عضوی از بخش تعاون نداش��ته، نماینده ای از این 

بخش حضور داشته باشد.

اولی��ن دور از مذاک��رات ب��رق و ان��رژی ایران و 
آلمان تیرماه س��ال جاری با س��فر هیات تجاری 
– اقتصادی این کشور اروپایی به ریاست زیگمار 
گابریل، قائم مقام صدراعظم و وزیر اقتصاد و انرژی 
آلمان در تهران آغاز ش��د. با گذشت بیش از یک 
ماه از انج��ام این دور از گفت وگوه��ا، دور جدید 
مذاکرات برق و انرژی ایران و آلمان دوشنبه هفته 
جاری- 1۶ شهریور ماه - با سفر وزیر اقتصاد ایالت 
بادن وورتمبرگ به تهران آغاز خواهد ش��د. این 
دور از مذاکرات با حضور حمید چیت چیان، وزیر 
نیروی کشور و »نیلس اشمید« وزیر اقتصاد ایالت 
بادن وورتمبرگ آلمان در ته��ران برگزار خواهد 
شد. این هیات بخش های مختلف صنعت همچون 
صنایع خودروسازی، صنایع شیمی و داروسازی و 

غیره را در بر می گیرد.

به گزارش اصفهان زیبا و به نقل از خبرگزاری مهر، 
محمدرضا مظلومی، مدیر بازرگانی شرکت ملی 
پخش فرآورده های نفتی درب��اره برنامه افزایش 
فروش س��وخت مایع در بازارچه ها و جایگاه های 
مرزی با کشورهای همسایه، گفت: در شرایط فعلی 
 در اکثر مبادی مرزی ف��روش فرآورده های نفتی

به ویژه بنزین و گازوئیل به صورت داخل باک و یا 
خرده فروشی در حال انجام است. این مقام مسوول 
با اشاره به افزایش سه برابری فروش و عرضه انواع 
سوخت مایع به ویژه بنزین و گازوئیل در بازارچه های 
مرزی ایران، اظهار داشت: در تیر ماه سال جاری 
بیش از ۳4 میلیون لیتر گازوئیل از طریق جایگاه ها 
و بازارچه های مرزی سوخت عرضه شده که نسبت 
به 1۲میلیون لیتر مدت مشابه سال گذشته رشد 

حدود سه برابری را نشان می دهد.

هیات های متشکل از وزرای امور خارجه، وزیر انرژی، 
 وزیر صنعت و جهانگردی و وزیر زیرس��اخت های

اس��پانیا به همراه ۷0 نفر از نمایندگان شرکت های 
معتبر اس��پانیایی از 15 تا 1۷ ش��هریور م��اه برای 
بررسی موقعیت های سرمایه گذاری به ایران سفر 
خواهند کرد. هیات اتریش��ی نیز متشکل از رییس 
 جمهور، وزیر امور خارجه و هیات همراه برای بررسی 
موقعیت های تجاری به ایران سفر می کنند. بر این 
اس��اس، حضور رییس جمهور اتریش در پاس��خ به 
دعوت رییس جمهور کش��ورمان انجام خواهد شد. 
این در حالی اس��ت که هیات اتریش��ی از تاریخ 15 
تا 1۸ شهریور به ایران سفر می کنند. هاینز فیشر، 
 رییس جمهور اتریش، در صدر هیاتی ۲00 نفره از 
شخصیت های سیاسی، اقتصادی و تجاری این کشور 

به تهران سفر خواهد کرد.

مع��اون ام��ور مس��کن و س��اختمان وزارت راه و 
شهرس��ازی اظهار کرد: مباحث مختلف پیرامون 
مالیات های مستقیم توسط کارشناسان امر از جمله 
سازندگان، مهندسان و وزارتخانه انجام شده که نهایتا 
مجلس با شنیدن همه نظرات، قانون را ابلاغ کرده که 
لازم الاجراست. حامد مظاهریان اظهار کرد: در عین 
حال برای اجرای قانون مالیات ها باید ملاحظاتی را در 
نظر گرفت که به رونق بازار کمک کند. به طور مثال 
در بخش خانه های خالی، سازمان مالیاتی اعلام کرده 
ابزاری برای شناسایی خانه های خالی ندارد، لذا تا 
زمان طراحی ابزار، باید کمک کرد که این ابزار بتواند 
کمک کند و بازدارنده نباشد. مظاهریان درباره تاثیر 
کاهش  ساخت و سازها گفت: با توجه به رکود حاکم 
بر بخش مسکن، قیمت ها ثابت است، اما مساله ای 
مثل هجوم تقاضا تابعی از اقتصاد کلان کشور است. 

تعاونی ها بخشودگی 
مالیاتی گرفتند

دور جدید مذاکرات برقی 
ایران-آلمان آغاز می شود

صادرات گازوئیل
 ۳ برابر شد

 سرمایه گذاران اسپانیایی 
و  اتریشی به تهران می آیند

 مالیات مسکن 
لازم الاجراست

اقتصاد مقاومتی
سید مهدی سلطانی

اخبار کوتاه

حس��ن طایی درب��اره وضعی��ت بازار 
 اش��تغال در کش��ور گفت: برای اینکه

ش��اهد پویایی در بازار کار باشیم باید 
دورویک��رد را دنب��ال کنی��م. رویکرد 
اول اینکه، در س��مت تقاضای نیروی 
کار موضوع س��رمایه گ��ذاری، بهبود 
 فضای کس��ب و کار،بودجه ها، اجرای
 فضای مناس��ب ب��رای کس��ب و کار
 وسیاست های ش��بیه به این موضوع

را می توانیم برای تحریک بازار کار به کار ببریم.  
وی ادام��ه داد:رویک��رد بع��دی عرض��ه محور اس��ت. به 
این معن��ی اس��ت ک��ه نی��روی انس��انی را آم��اده برای 
 ش��رایط بهت��ر و شایس��تگی بهت��ر وارد بنگاه کس��ب و 

کار کنیم. تاکیدات وزیر را سرلوحه کار 
خود قرار داده ایم. آموزش و توانمندی 
روس��تاییان را در دس��تور کار داریم. 
گام بعدی تربیت کارآفرینان اس��ت. 
یعنی آنه��ا را تجهیز به دانش��ی کنیم 
که در بازار کار نیاز داری��م. با توجه به 
بحث نوآوری می توانیم وارد بازارهای 
جدید ش��ویم. وی بیان کرد: در سال 
9۳ ح��دود ۳00 هزار فرصت ش��غلی 
جدید ایجاد ش��د. امیدواریم در عرصه توافق هایی که در 
عرصه دیپلماس��ی انجام می ش��ود امیدواریم به وضعیت 
بهتری دس��ت می یابیم و برنامه سال 94 ایجاد 400 هزار 

شغل است.

 محمدرض��ا نعم��ت زاده در دی��دار 
دس��ت اندرکاران صنعت فرش گفت: 
علاوه ب��ر انج��ام اقدام��ات لازم برای 
توس��عه ب��ازار داخلی ف��رش و ایجاد 
انگیزه ه��ای لازم بر اس��تفاده آن در 
آحاد م��ردم، باید به فراس��وی مرزها 
نیز توجه داش��ته باش��یم و سهم خود 
را در صادرات فرش دستباف افزایش 
دهیم. ب��ه گفته نعم��ت زاده، افزایش 

مشوق های صادراتی، برندسازی، انجام تبلیغات گسترده 
 و تش��کیل کارگروه های تخصصی می تواند ع��لاوه بر بازار 
۸0 میلیونی داخلی کش��ور، باعث افزایش سهم صادراتی 

فرش کشور باشند. 

وی در توضیح تش��کیل کارگروه های 
تخصصی در حوزه ف��رش گفت: یکی 
از کارگروه ها می تواند کارگروه تدوین 
مق��ررات و آیین نامه ه��ا و اصلاحات 
آن باش��د ک��ه ب��ا تصوی��ب مجلس 
شورای اسلامی و دولت، کار صادرات 
فرش را تس��هیل و روان ت��ر می کند، 
همچنین ایجاد کارگ��روه تبلیغات در 
رسانه های خارج از کشور با همکاری 
صاح��ب نظ��ران می تواند برای ای��ن صنعت موثر باش��د. 
نعم��ت زاده همچنین ب��ر ایجاد س��ایت تخصصی جهانی 
 فرش ب��ه منظور معرف��ی و عرض��ه تج��ارت الکترونیکی

 فرش تاکید کرد.

راه اندازی سایت فروش اینترنتی فرش ایران برای افزایش صادراتایجاد ۴۰۰ هزار شغل جدید با اجرای دستورالعمل ۱۹گانه وزارت کار
نعمت زاده پیشنهاد کرد؛معاون توسعه اشتغال وزارت کار مطرح کرد؛

اتاق بازرگانی استان دیروز )شنبه( پذیرای هیات بلندپایه 
تجاری جمهوری چک به ریاس��ت وزیر ام��ور خارجه این 
کش��ور بود که در آن اس��تاندار اصفهان و ریی��س اتاق به 
بیان پتانس��یل های اصفه��ان پرداختند. گفتنی اس��ت؛ 
 ۷0 فعال اقتصادی کش��ور چک اعم از تج��ار، صنعتگران و 

س��رمایه گ��ذاران ای��ن هی��ات را همراهی 
می کردند ک��ه در مکان اتاق بازرگان��ی اصفهان به 
بحث و مذاکره با فعالان اقتصادی استان پرداختند.

  به پتانسیل های بالای اصفهان واقفیم
وزیر امور خارج��ه جمهوری چک در این نشس��ت 
گفت: اجازه بدهید از استاندار و رییس اتاق به دلیل 
این اس��تقبال گرم تشکر کنم. این س��فر از نظر رده 
 مقام��ات، تجار و صنعتگران س��فری ف��وق العاده و 
 بی س��ابقه اس��ت. وی با اش��اره ب��ه زیبای��ی ها و

پتانس��یل های اصفهان گفت: ش��هرت اصفهان به 
چک رسیده و مردم ما اصفهان را به زیبایی و تاریخ 
می شناس��ند و ما نیز به پتانس��یل های اصفهان در 
مرکزی��ت اقتصادی و فرصت های س��رمایه گذاری 
آن به طور کامل اش��راف داریم. لوب��و میرزائو رالک 
با اشاره به صحبت های اس��تاندار اصفهان افزود: به 
خوبی گفته ش��د که روابط ما با ایران دیرینه اس��ت 

و متاس��فانه در طی این س��ال ها به کمترین تنزل کرده و حجم 
مبادلات به ش��دت کاهش یافته که به هیچ وجه قابل مقایس��ه با 

دوره های قبل نیست.

  از توافق هسته ای ایران حمایت می کنیم
وی در ادام��ه گف��ت: م��ی خواه��م ش��ما را مطمئ��ن کن��م که 
از توافق به وجود آمده بس��یار خوش��حالیم و امیدواری��م تا آغاز 
س��ال جدید میلادی ق��دم هایی ب��رای رفع تحریم ها برداش��ته 
ش��ود و من می دانم که پتانس��یل ها بس��یار بالاس��ت. زائورالک 
با اش��اره به بازدید خ��ود از میدان نقش جهان گف��ت: از حضور و 
قدم زدن در این می��دان لذت ب��ردم و در آنجا دی��دم که صنایع 
دس��تی اصفهان از چه غنای��ی برخوردار اس��ت. ریی��س هیات 

 تجاری جمهوری چ��ک در ادامه گفت: به اتفاق��ات امروز احترام 
می گذارم و مطمئن باشید جمهوری چک همان کشور قبل است 

که روابط طولانی با ایران داشت. 

  بیشترین رشد اقتصادی در حوزه یورو
وی در ادام��ه به بی��ان ویژگی های کش��ور خود 
پرداخ��ت و گفت: کش��ور ما 150 س��ال س��ابقه 
 صنعت داش��ته و برترین صنایع آن در رشته های 
ماش��ین آلات، دارو، غذا، انرژی و راه آهن فعالیت 
می کنن��د و در حوزه ی��ورو نیز با 4 درصد  رش��د 
بیش��ترین عدد از آن ماس��ت. زائورالک اشاره ای 
نیز به رغب��ت بالای تجار و صنعتگران کش��ورش 
برای حضور در ایران داشت و گفت: می توانستیم 
با چن��د هواپیما در ای��ران حاضر ش��ویم؛ چرا که 
فعالان اقتصادی چک با اقتصاد ایران و فرصت های 
آن آش��نایی دارن��د. وی همچنین اف��زود: تلاش 
می کنیم این تجارب خوش مجددا تکرار ش��ود و 
امروز به همراه ما کارآفرینان و شرکت های فعال 
در حوزه راه آهن، داروسازی، فولاد، خدمات فنی 

و ... به اصفهان آمده اند.

  امیدواری به مراحل بعدی همکاری ها
وزی��ر ام��ور خارج��ه چ��ک همچنی��ن اش��اره ای ب��ه ملاقات 
قبلی خود ب��ا دکتر ظری��ف کرد و گف��ت: در پ��راگ ملاقاتی با 
وزیر ام��ور خارجه ای��ران داش��تیم و همچنین در گف��ت و گو 
با وزیر اقتص��اد ای��ران موفق ب��ه امض��ای ق��رارداد اجتناب از 
 اخ��ذ مالیات طرفی��ن را امض��ا کردیم ک��ه آغاز مراح��ل دیگر

 همکاری است. وی در پایان با ابراز خوشحالی از گردهمایی فعلی 
و همچنین حضور آتی هیات های ایرانی در نمایشگاه اقتصادی 
جمهوری چک گفت: به عنوان سیاستمدار آنچه واجب بود انجام 
می دهم، ولی کار اساسی و پیشرفت آن بر عهده خود شما )فعالان 
اقتصادی( است، اما مطمئن هس��تم این گفت وگوها به نتایجی 
مثبت منجر می ش��ود و این آمادگی دوطرف است و بنده نیز به 

آن احترام می گذا            رم.

 دس��تورکار جلسه این ماه ش��ورای گفت و گوی دولت 
و بخش خصوصی ک��ه صبح پنجش��نبه در محل اتاق 
بازرگانی استان تشکیل شد، رس��یدگی به دو موضوع 
بررسی مشکلات بخش تعاون و گزارش دبیر کمیسیون 

هماهنگی امور بانک های استان بود.
موسوی لارگانی )رییس مجمع نمایندگان استان( نیز در 
این جلسه گفت: فشار بانک ها به صنایع، بر بیکاری می افزاید 
 و مضاف بر جلوگیری از ایجاد مش��اغل جدی��د، فرصت های

ش��غلی موجود را نیز به خطر می اندازد و در این موضوع باید 
کاری انجام داد. مشکل تامین سرمایه در گردش صنایع، اموال 
مازاد بانک ها، بازگش��ایی مجدد LC داخلی و لزوم گسترش 
نظارت بانک ها برای کنترل صرف تسهیلات در حوزه تولید از 
جمله موارد پیشنهادی اعضای شورا اعم از نمایندگان استان، 
نمایندگان بخش ه��ای تعاون، قوه قضایی��ه، اصناف و بخش 

خصوصی در این جلسه بود.

  رسیدگی به مشکلات بخش تعاون
 استاندار اصفهان در این جلسه گفت: مس��اله اصلی در دوره 
پس��اتحریم این اس��ت که بدانیم هر هیات خارج��ی که وارد 
استان می شود باید با کدام نهاد مذاکره کند و چه مسائلی در 
زمان حضور آن هیات پیگیری ش��ود. از همین رو در جلسات 
قبل شورا مقرر ش��د مجموعه ای از طرح ها که امکان سرمایه 
گذاری خارجی در آن وج��ود دارد آماده کنی��م که هر کدام 
با مش��خصات کامل قاب��ل ارائه به س��رمایه گذاران ش��وند و 
 دارای اولویت بندی نیز باش��ند. زرگرپور همچنین افزود: اگر 
س��رمایه گذاران خارجی بر کار خود اصرار داش��ته باشند که 
 تا کنون نیز چنین بوده و برجام بدون مش��کل و مطابق با نظر

مقام معظم رهبری تصویب شود، اصفهان فرصتی طلایی برای 
استفاده پیدا خواهد کرد که نیازمند آمادگی ما برای افزایش 

منافع استان از این فرصت است.
در ادامه جلسه، مستندات قانونی موانع و راهکارهای پیشنهادی 
کمیته کارشناسی شورا مورد بحث و بررسی اعضای شورا قرار 
گرفت که مهم ترین آنها مشکلات شرکت های توسعه عمران 
ش��هرداری در واگذاری های دولتی زمین و ملک، مزایده ها و 

مناقصه ها، مدارک تحصیلی اعض��ای هیات مدیره تعاونی ها 
اولویت دهی به تعاونی ها در فعالیت های اقتصادی، همکاری 
شوراهای شهر و تعاونی ها، بیمه بافندگان فرش و مشکلات آنها 
با تامین اجتماعی بود. بخش دوم جلسه شورای گفت و گوی 
دولت و بخش خصوصی استان به بررسی وضعیت اجرایی شدن 
 مصوبات امور بانکی اختصاص داش��ت که مجموعا 4۷ درصد

مصوبات ملی اجرا و ۳5 درصد اجرانشده گزارش شد که مابقی 
نیز در دست اجرا اعلام ش��دند. مصوبات استانی نیز بر اساس 
گزارش اعلامی، 91درصد به اجرا رسیده اند. سید عبدالوهاب 
سهل آبادی در این جلسه با اشاره به مشکلات موجود در نظام 
بانکی و تعامل آن با تولید، گفت: در این شورا و همچنین ستاد 
تسهیل تصمیمات به خوبی اتخاذ می شود، اما گاهی در اجرا 
به دلیل موانع موجود متوقف می شود. مشکل سود بر معوقات 
و وجه التزام و استمهال بدهی ها تنها پایان حیات صنایع را به 
تعویق می اندازد. استاندار نیز با ارائه گزارشی از وضعیت منابع 
و مصارف بانک های اس��تان گفت: پیش تر اعلام کرده بودیم 
که منابع بانکی و سپرده ها از استان خارج می شوند و در پایان 
سال 9۲ از ۳۶ هزار میلیارد تومان سپرده استانی 5۲درصد آن 
در استان سرمایه گذاری شده بود که این اعداد برای سال 9۳، 
 ۸4درصد از 5۲ هزار میلیارد گزارش ش��ده که نیمی از آن را 
به طور کامل شناس��ایی کردیم، اما محل صرف نیم دیگر آن 
هنوز مشخص نیست. زرگرپور همچنین افزود: نسبت مصارف 
 به منابع در بانک ه��ای دولتی 1۲0 و بان��ک های خصوصی

5۲ درصد گزارش شده است.
به گفته وی، بانک ها آمار و ارقام را درس��ت و مطلوب گزارش 
می دهند، اما مشکل ما شناسایی محل صرف این مبالغ است 
 و پس از بررسی مش��خص می ش��ود حجمی از این مبالغ در 
شرکت های زیرمجموعه سرمایه گذاری شده و این مساله ای 
است که مقامات دولتی و مقام معظم رهبری چندین بار آن را 
تذکر داده اند و البته علت آن نیز کاملا مش��خص است. سود 
زیرمجموعه های بانکی زیان عملیات بانکی را پوشش می دهد 
 و بانک ها به ناچار برای گریز از زی��ان اقدام به صرف منابع در 
زیرمجموعه ها می کنند که البته به لطف خدا این موضوعات 

در استان رو به بهبود است.

هفتاد فعال اقتصادی چک 
به دنبال فرصت های 
سرمایه گذاری استان :

در شورای گفت و گوی 
دولت و بخش خصوصی 

مطرح شد؛

بلیت اصفهان
 در جیب 
بازرگانان
چک

فشار بانک ها 
بـه  صـنایع

عامـل 
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ثبت نام کلاس ه��ای متنوع ادب��ی از جمله 
داستان نویسی، ش��عر، مثنوی خوانی و ویژه 
ترم پاییز در رده سنی نوجوانان و بزرگسالان 
 در مرک��ز  آفرین��ش  ه��ای ادبی قلمس��تان

 آغاز شد.
 این مرکز از هفته دوم ش��هریورماه به منظور  
برگزاری  کلاس های آموزشی ادبی ویژه فصل 

پاییز ثبت نام به عمل می آورد. 

این مرک��ز کلاس های ش��عر، ویراس��تاری، 
 ادبیات کهن، شاهنامه خوانی، سعدی خوانی،  

حافظ خوانی  و قصه های هزار و یک شب و... را 
برگزار می کند.  

علاقه مندان ب��رای ثبت ن��ام در کلاس های 

ویژه ترم پاییز می توانند با شماره 32616030 
تماس گرفته و یا  به  محل مرکز واقع در خیابان 
22 بهم��ن، خیابان علامه امین��ی، باغ غدیر، 

ساختمان الغدیر مراجعه کنند. 
گفتنی اس��ت؛ مرک��ز آفرینش ه��ای ادبی 

قلمستان رسالت کشف و پرورش استعدادهای 
نوجوان و جوان در زمینه های ادبیات متعهد را 
 بر عهده دارد و به همین منظور فعالیت های 
خود را در عرصه هایی شامل برگزاری دوره های 
آموزشی     همچون     ویراستاری،     ادبیات پایداری،  
 کارگاه از طرح تا فیلم نامه،     داس��تان نویسی،    
 فیلم نامه نویسی،     خبرنویسی، ادبیات کودک 

و ... انجام می دهد. 

سید ابراهیم رئیس�ی، دادستان کل 
کشور: قوه قضاییه پیگیری  هایی را برای 
مدیریت فضای مجازی در دست اجرا دارد، 
اما برای موفقیت در این عرصه، هماهنگی  های 
لازم بین دس��تگاه  ها بسیار ضروری است 
و ما موظفیم در راس��تای مبارزه با فس��اد 
و تعلیم و تربیت نفوس مس��تعده جامعه 
قدم برداریم. در ضمن تا وقتی اراده جدی 
از س��وی دس��تگاه های مرتبط فرهنگی و 
اجتماعی و سیاسی برای مبارزه با مفاسد و 
بهره برداری سوء از فضاهای مجازی نباشد 
اقدام قضایی ب��ه تنهای��ی در مرحله اجرا 

موفق نخواهد بود.

داداش زاده، مع�اون س�ازمان تنظی�م 
مق�ررات ارتباط�ات: طبق قان��ون باید هر 
سیم کارتی به واسطه صاحب آن مورد استفاده 
قرار گیرد تا مس��وولیت تمام موارد حقوقی به 
عهده خودش باش��د، حال اگر عده ای چنین 
س��یم کارت هایی داش��ته و ام��کان برقراری 
ارتباط با مالک اصلی خط را نداش��ته باشند و 
نتوانند سیم کارت خود را تغییر مالکیت دهند، 
سیم کارتشان قطع خواهد شد؛ چراکه به واسطه 
س��یم کارت های جعلی اقدامات خلافکارانه  
صورت گرفته و به واس��طه این سیم کارت ها 
قاچاق ترافیک انجام می ش��ود  تا اس��فندماه 

امسال تکلیف این موضوع روشن می شود.

فیض ش�ریفی، ش�اعر و منتقد ادبی: 
هر ش��اعری به نحوی کار می کند، بخشی 
ساده نویس اند و سهل و ممتنع را در شعر 

خود می آورند. 
البته این ش��اعران بیش��تر روی س��هل و 
ممتنع مانده، کلام شان را ارتقا نمی دهند 
و تنها سعی می کنند حامیان خود را حفظ 
کنند. عده  دیگری نیز از آن سوی بوم افتاده 
و به پیچیده گویی روی آورده اند و آن قدر 
به تصنع پرداخته اند که عاطفه را فراموش 
می کنند؛ در حالی که شعر باید سه شاخصه 
عاطفه، تخیل و آهنگ را داش��ته باشد که 

امروزه اکثرا رعایت نمی شود. 

داریوش ارجمند، پیشکسوت سینمای 
ایران: جوانان ما فرم  گرا هستند و اکنون 
در خیابان  ها مشاهده می  شود که جوانان 
ما به شکل  های مختلف و عجیب و غریب 

ظاهر می  شوند. 
البته من مخال��ف مد نیس��تم، اما عقیده 
 دارم م��د منطق��ی دارد و باید پش��توانه 

فرهنگی داشته باشد. 
ما باید بدانیم که فرم  گرایی تاثیر خود را در 
محتوای ما می گذارد؛ زیرا پشت هر فرمی 
محتوایی دارد و ما باید نسبت به این محتوا 
هشیار باشیم و بپرسیم که پشت هر فرم و 

مدی چه محتوایی وجود دارد. 

تقویت حافظه با بالا رفتن از درخت 
بر اس��اس یافته های جدید محققان بالا رفت��ن از درخت یک 
شیوه جالب برای افزایش قدرت ذهنی، تمرین تعادل و تقویت 

حافظه است.
محققان ب��ه افرادی ک��ه خواس��تار ارتقای ت��وان ذهنی خود 
هستند، علاوه بر اینکه توصیه می کنند در کنار انجام کارهایی 
از قبیل حل جدول متقاط��ع و یا جدول س��ودوکو، کارکردن با 
انواع نرم افزارها بر روی گوشی های هوش��مند و تبلت ها، حفظ 
 شماره تلفن و یا انجام بازی شطرنج، بالا رفتن از درختان را نیز

 تمرین کنند.
همچنین گزارش های دیگری حاکی از آن اس��ت که بررس��ی 
پژوهشگران فلوریدایی نشان می دهد تنها بالا رفتن از درختان 
و حفظ تعادل در سطوح ناهموار و ناپایدار می تواند باعث افزایش 

قدرت مغزی در انسان شود.
بر این اس��اس محققان ب��ا اندازه گیری قدرت ذهن��ی و انجام 
تس��ت آزمون حافظه قبل و بعد از بالا رفتن از درخت بین۷2 
 فرد داوطلب زن و مرد در رده س��نی 1۸ تا ۵۹ س��ال به دست 

آورده اند. 
در واقع این اف��راد از درختان بالا رفته و یا ب��ر روی یک طناب 

باریک به حفظ تعادل پرداخته اند.
اما قابل ذکر اس��ت که با وجود مفید بودن بالا رفتن از درخت 
و یا حفظ تعادل در یک وضعیت ناپایدار پژوهش��گران توصیه 
اکید می کنند افراد حتما از وسایل ایمنی، طناب و یا پشتیبانی 

توسط افراد استفاده کنند.
در کل نتایج به دس��ت آمده نشان داده اس��ت که بالا رفتن از 
درخت سبب تقویت قوای مغزی از طریق هماهنگ سازی بین 

حرکت اندام های بدن از جمله دست ها و پاها می شود. 
همچنین کارشناس��ان برای افزایش قدرت و توان مغزی انجام 
ورزش های پر تحرک را به افراد به جای انجام فعالیت های ذهنی 

بدون تحرک توصیه اکید می کنند. 
به خصوص که در حال حاضر مشکلات اختلال در حافظه و زوال 
عقل یکی از شایع ترین بیماری ها در جهان است و از سویی در 
ابعاد اجتماعی، بعد شخصیتی و سلامتی فرد اثر بسیار مخربی 

می گذارد.

ایمني مدرسه)بخش دوم(
1. وجود جعبه کمک هاي اولیه در مدارس و آشنایی مدیران مدرسه 

از نحوه استفاده از آن
2. پله ها داراي ارتفاع و شیب مناسب باشد. 

3. پله ها نرده هاي مناسب داشته باشند.
4. نور مناسب مطابق استانداردهاي نورسنجي باشد.

5. در مدرسه به خیابان  شلوغ منتهي نباشد و ترجیحا دانش آموزان 
از دری که به خیابان خلوتر منتهي مي شود تردد کنند. 

 6. دانش آم��وزان مدرس��ه ب��دون گواهي نام��ه و کلاه ایمن��ی از 
موتور سیکلت استفاده نکنند. 

7. همه موتور سیکلت هاي دانش آموزان باید مجهز به چراغ شبرنگ، 
چراغ راهنما، ترمز استاندارد، آیینه و... باشد. 

8. مدیران مدرسه با همکاري کارشناس نیروي انتظامي هر چند 
وقت یکبار جلسات بازآموزي دانش آموزان موتورسوار را داشته باشند. 
9. منبع سوخت )نفت( در مدارسي که گازسوز نیستند بدون  نقص 

و در محل مناسب دور از دسترس دانش آموزان باشد. 
10. به هیچ وجه بشکه یا گالن و یا پیت نفتي در راهروها و کلاس هاي 

درسي نباشد. 
11. هرگ��ز دانش آموزان وس��ایلي مانند چاقو، زنجی��ر و... را همراه 

نداشته باشد. 
12. وسایل بازي تاب، الاکلنگ و سرسره اگر در مدارس وجود دارد 

در زیر آن تشک نرم یا ماسه استفاده شود. 
13. در روبروی همه مدارس باید خط کش��ي مناس��ب و مطابق با 

استانداردهاي راهنمایي و رانندگي وجود داشته باشد. 
14. بالکن هاي مدرسه داراي نرده محافظ باشند. 

15. فاصله تابلو از اولین ردیف صندلي 2/20 متر باشد. 
 16. نور از س��مت چپ بتابد )پنجره ها در س��مت چپ قرار داشته

 باشد(.
17. ارتفاع پنجره از زمین 1/۵ متر باشد و مساحت پنجره یک پنجم 

مساحت کلاس باشد. 
18. مدرس��ه با توجه به تعیین جهت وزش باد، نباید در مس��یر و 
مجاورت عوامل آلودگي زا مانند کارخانه های صنعتي، شیمیایي، 
محل هاي دفن زباله، فاضلاب ش��هري، دام��داري و مرغداري، باغ 
خانه ها، کش��تارگاه ها، کوره هاي آجرپزي، محل انباش��ت کود و... 

باشد و حداقل ۵00 متر  فاصله مدرسه از این مکان ها الزامي است.

 اصلاح  پوسیدگی دندان 
با  رسیدگی مناسب  و  به موقع 

رعایت بهداشت دهان و دندان نقش مهمی در سلامتی و زیبایی این 
بخش از بدن دارد از این رو، همواره مورد پیگیری دندانپزش��ک ها و 
توجه مردم بوده است، زمان تشخیص پوسیدگی و رسیدگی مناسب 
به آن، تا اندازه ای مهم است که می توان ادعا داشت پوسیدگی دندان 
در مراحل اولیه با تش��خیص به موقع و رس��یدگی لازم، بهبودپذیر 
و اصلاح شدنی اس��ت.  دکتر ثمین نوری با اشاره به پوسیدگی های 
دندان��ی و بیماری ه��ای پریودنت��ال )لثه( ب��ه عنوان ش��ایع ترین 
بیماری های مزمن جهان گفت: پوسیدگی سندانی بیماری عفونی 
و میکروبی دندان هاس��ت که موجب تجزیه و حل شدن بافت های 

معدنی دندان می شود.
وی افزود: ایجاد حفره در دندان ها نش��ان دهنده عفونتی باکتریایی 
است و ضایعات پوسیدگی تنها در زیر توده ای از باکتری ها که قادر 
به ایجاد محیط اس��یدی برای حل کردن مواد معدنی دندان است، 
ایجاد می شود. دکتر نوری بیان داشت: از علل رایج پوسیدگی دندان، 
مصرف بیش از حد شیرینی ها به ویژه شکلات های چسبنده و مصرف 

نکردن کافی میوه و سبزی ها و رعایت نکردن بهداشت دهان است.

 بهبود پوسیدگی دندان با تشخیص زودهنگام
وی خاطر نشان کرد: پوسیدگی دندان در مراحل اولیه قابل برگشت 
و بهبودپذیر اس��ت از این رو، با تش��خیص به موقع، مسواک زدن و 
اس��تفاده از نخ دندان و خمیر دندان و دهان ش��ویه های فلورایددار، 
پوسیدگی دندان اصلاح می شود. دکتر نوری ایجاد پلاک و جرم بر روی 
دندان ها را از ضایعات مربوط به این بخش دانست و اظهار داشت: توده 
ژلاتینی از باکتری های اتصال یافته به سطح دندان »پلاک دندانی« 
نام دارد و پلاک میکروبی، قندهای موجود در محیط دهان را برای 
کسب انرژی اس��تفاده می کند و به عنوان محصول جانبی اسیدی 
می سازد که باعث پوسیدگی دندان می شود. وی بیان داشت:پلاک 
میکروبی به آسانی با دو بار مس��واک زدن در روز، استفاده از خمیر 
دندان فلورایددار، دهان شویه و نخ دندان، از سطوح دندانی برداشته 
می ش��ود.  دکتر نوری افزود: در صورتی که پلاک دندانی برداش��ته 
نشود، جرم که ماده ای سخت و متخلخل است تشکیل می شود که 
به دلیل تخلخل زیادش، محل مناسبی برای به دام افتادن ذرات غذا 
و لانه گزینی میکروب هاست. وی گفت: به دلیل اتصال سخت جرم 
به دندان ها، شخص قادر به جدا کردن آن از دندانش نیست و نیاز به 

جرم گیری نزد دندانپزشک دارد. 
دکتر نوری اظهار داشت: جرم در ابتدا رنگ روشنی دارد، اما به مرور 
زمان در اثر رسوب مواد غذایی و نفوذ خون از جدار لثه، رنگ آن تیره 

شده و سختی آن افزایش می یابد.
دکتر ثمین نوری خاطرنشان کرد: مکان هایی که مسواک زدن آنها 
مشکل تر است و در مجاورت دهانه غدد بزاقی قرار دارد، مستعدترین 

محل ها برای تشکیل جرم است.
وی گفت: بر خلاف تص��ور برخی، جرم گیری ب��رای مینای دندان 
بی ضرر است و نقش مهمی در جلوگیری از پوسیدگی دندان دارد، 
از این رو توصیه می شود هر ش��ش ماه برای معاینه به دندانپزشک 

مراجعه و در صورت صلاحدید جرم گیری انجام شود.

5 ترفند برای فروش 
بهتر  محصولات

ما افرادی هس��تیم که عادت ه��ا را خلق می کنیم. بر اس��اس 
تحقیق دانش��گاه تجارت هاروارد به طور میانگین خانواده های 
آمریکایی1۵0محصولی را مرتب خریداری می کنند که ۸۵ درصد 
نیازهای خانه آنها را برطرف می سازد. بنابراین چگونه می توان 
محصول جدیدی را به فروش رساند و مشتریان وفادار به دست 
آورد؟ راه حل آن کمک به مش��تریان برای غلبه بر نفس خرید 
و ایجاد ارتباط بین محصول و مشتری به بهترین شکل ممکن 

است. در ادامه با ترفندهایی در این زمینه آشنا می شویم:

 مزایای محصول خود را تبلیغ کنید
چه چی��زی باعث می ش��ود محصول ش��ما نس��بت به س��ایر 
محصولات مش��ابه در این صنعت برتری داشته باشد. از همان 
ابتدا با مشتریان خود صادق باشید. مزایای پذیرفته شده بر روی 
فاکتورهای بزرگی نظیر اعتبار بالاتر، راحتی بیش��تر و کارایی 
بهتر ساخته می شود تا اینکه بخواهد مساله قیمت در نظر گرفته 
شود. حتی در بحث مواد شوینده و تمیزکننده که بیشترین نیاز 
مصرف کنندگان را برطرف می کند هم می توان نوآوری داشت. 
مثلا یک تمیزکننده مشکل دیگری که همه اسپری ها داشتند 
را برطرف کرد و هنگام تمیزکردن دیوار به آن آسیب نمی رساند. 

 متناسب با برنامه روزانه مشتریان باشید
مشتریان چقدر از محصول شما را برای برطرف کردن نیاز خود 
لازم دارند؟ اگر هزینه آن بیشتر از کاربرد آن باشد، اکثر مردم 
به سمت امتحان محصول جدید نخواهند رفت. گاهی محصول 
جدیدی ابداع می ش��ود که چند کار را همزمان انجام می دهد، 
اما این موض��وع می تواند ب��ه زیان مصرف کننده باش��د؛ چون 
مشتری دقیقا نمی داند کاربرد این محصول چیست و از خرید 

آن صرف نظر می کند. 

 درست عمل کنید
زمانی که محصول جدیدی می سازید، برای مشتری کار اضافه 
ایجاد نکنید. س��عی کنید نحوه کارکردن با آن محصول بار اول 

آسان باشد. 
مثلا یک بیل باغبانی باید در بار اول و صدها بار بعدی درس��ت 
عمل کنید همچنین سرهم کردن یک اسباب بازی باید آسان 
باشد. فراموش نکنید یادگیری نحوه کار با یک وسیله آشپزخانه 

نباید بیش از پنچ دقیقه به طول انجامد.

 استفاده از مزیت محصول شما آسان باشد 
هر قدر شواهد بیش��تری برای استفاده از مزایای محصول خود 
داشته باشید می توانید انتظار فروش بیشتری هم داشته باشید؛ 
برای مثال شرکت که جالباسی قابل حمل تولید می کرد نشان 
داد که چگونه بدون سوراخ کردن دیوار می توان یک جالباسی 
را به در یا هرجای دیگری آویزان کرد و این نکته ای بود که باعث 

افزایش فروش آنها شد. 

ایمنینکته
در مرکز آفرینش های ادبی قلمستان آغاز شد؛

ثبت نام کلاس های آموزشی ویژه ترم پاییز

فضای مجازی 
تحت پیگیری  قوه قضاییه

 امکان کلاهبرداری
  با    سیم  کارت   هنوز  هست 

رعایت نکردن  شاخصه های 
مهم  در شعر امروز

 مُد  نیاز  به منطق 
و پشتوانه فرهنگی دارد

عکس روز
 اصفهان زیبا 

جشنواره»  ج«  مثل جدول در باغ تجربه

همزمان با برگ��زاری یازدهمین نمایش��گاه 
کتاب اصفهان، برنامه های متنوعی از سوی 
مدیریت امور کتابخانه ها و سالن های  مطالعه 
در س��الن نصف جه��ان میزبان ش��هروندان 
است.  کارگاه» شاهنامه خوانی و قصه گویی« 
ویژه کودکان دبس��تانی و نوجوانان در سالن 
نصف جه��ان برگزار می ش��ود.  ای��ن کارگاه 
روز یکش��نبه 1۵ ش��هریور ماه از ساعت 20 
تا 21:30 و روز دوش��نبه 16 ش��هریور ماه از 
ساعت1۸:30 تا20 میزبان بازدیدکنندگان 

نمایشگاه کتاب اصفهان است.  
ش��اهنامه خوانی از هنرهای قدیمی و رس��وم 
دیرین ایرانیان است که در آن یک نقال خوان به 
ارائه داستان ها و قصه های شاهنامه  فردوسی 

در قالب اجرای نمایشی می پردازد که تاکنون 
اجرای این کارگاه با استقبال خوب کودکان و 
نوجوانان همچنین والدینشان روبرو شده است.  
برگزاری مس��ابقه » چندصفحه س��لامتی«، 
مس��ابقه » ایس��تگاه اندیش��ه« و انج��ام ثبت 
نام ط��رح جامع ش��هری ویژه کتابخان��ه ها از 
 جمله  برنامه های مدیری��ت امور کتابخانه ها و 
س��الن های مطالعه اس��ت که در سالن شماره 
چهار نصف جهان اجرا می شود. گفتنی است؛ 
یازدهمین نمایش��گاه کتاب سال اصفهان 11 
تا 16 ش��هریور ماه از س��اعت10 صب��ح تا 22 
 ش��ب در محل دائمی برپایی  نمایش��گاه های

 بی��ن الملل��ی اصفهان واق��ع در پ��ل تاریخی 
شهرستان دایر است.

برنامه» تست گویندگی« به منظور تولید کتاب 
صوتی و جذب گویندگان برتر از روز چهارشنبه 
11 ش��هریور م��اه در مح��ل نمایش��گاه  کتاب 
اصفهان  در ح��ال اجراس��ت. کتاب های صوتی 
 ویژه نابینایان و افرادی که ب��ه هر دلیلی توانایی 
خواندن کتاب ندارند، تهیه می شود که در همین 
 راس��تا برنامه » تس��ت گویندگی« برای  تولید 
کتاب های صوتی در نمایشگاه کتاب اصفهان در 

حال اجراست.  
 از آنجایی ک��ه ارائه کتاب ه��ای صوتی بهترین 
روش ب��رای به��ره مندی اف��راد نات��وان و نابینا 
 برای مطالعه اس��ت  علاقه من��دان به گویندگی 
می توانند با ش��رکت در این نمایشگاه در اتاقک 
تست گویندگی حضور یافته و با انتخاب یکی از 

چندین  کتاب موجود به خوان��دن صوتی کتاب 
بپردازند و موقعیت خ��ود را محک بزنند. برترین 
گویندگان صوتی کتاب در آخرین روز نمایشگاه 
کتاب اصفهان انتخاب شده و پس از آن بهترین 
اف��راد در  امر گویندگی به عن��وان یک همکار در 
تهیه و تولید کتاب های صوتی انتخاب می شوند.  
تاکنون ۸ هزار جلد کتاب به صورت صوتی تهیه 
ش��ده که امیدواریم تا آخر سال جاری این تعداد 

به10  هزار عنوان جلد کتاب ارتقا یابد.
  گفتنی است؛ شهروندان علاقه مند به کتابخوانی 
و بهره مندی از تست گویندگی می توانند تا 16 
شهریور ماه هر روز از  ساعت  10 صبح تا 22 شب 
به محل نمایشگاه های بین المللی اصفهان، سالن 

نصف جهان مراجعه کنند.

 همزمان با برگزاری یازدهمین نمایشگاه کتاب اصفهان:
کارگاه »  شاهنامه خوانی و قصه گویی«

 در نمایشگاه کتاب اصفهان انجام می شود؛  
» تست گویندگی«  ویژه تولید کتاب صوتی 

سلامتمهارت
نفیسه نوریترجمه: امیرحسین واعظ

طرح سازه» قلک اهدای کتاب« ویژه کودکان و 
با شعار » اهدای کتاب به کودکانی که توان خرید 
کتاب را ندارند«، از روز  چهارشنبه 11 شهریور ماه 

در محل نمایشگاه کتاب اصفهان  رونمایی شد. 
این طرح در قالب  س��اخت یک سازه شبیه قلک 
برای اولین بار در اصفهان و حتی می توان گفت 

در سطح کشوری ویژه کودکان تهیه شده است. 

 این قلک با هدف اهدای کتاب به کودکانی که توان 
خرید کتاب را ندارند ولی علاقه مند به کتابخوانی 
هستند  ساخته شده تا دوستداران کتابخوانی با 
انداختن یک یا چندین جل��د کتاب در این قلک 

ویژه کودکان در رسیدن به این هدف والا سهیم 
 باشند.  بنا داریم این قلک را در مکان های شهری 
نصب کنیم که پس از آن تمامی کتاب هایی که 
داخل این  قلک انداخته می ش��ود در یک زمان 

مش��خص بازبینی و بین کودکانی که شناسایی 
شده اند و توان خرید کتاب را ندارند  توزیع شود.  

ش��هروندان علاقه مند به کتابخوانی و تماشای 
این قلک اهدای کتاب می توانند تا 16 شهریورماه 
هر روز از  س��اعت   10 صبح تا 22 ش��ب به محل 
نمایشگاه های بین المللی اصفهان، سالن نصف 

جهان مراجعه کنند.

تا 16 شهریور ماه برپاست؛
» قلک اهدای کتاب« در یازدهمین نمایشگاه کتاب اصفهان

اذان صبح/  05:19  31
طلوع آفتاب/ 06:41  
اذان ظهر/ 13:01  
اذان مغرب/ 19:40  
نیمه شب شرعی/ 00:20

آب و ه��وای اصفه��اناوق��������ات ش��رع��یت��ل��وی��������زی��������ونس�����ی�����ن�����م�����ا

24  33

سریال ایرانی /  شبکه3،  17:25
مردم چی میگن؟ / شبکه3، 19:00 
متن، حاشیه/ شبکه3 ، 20:10
آقا و خانم سنگی/ شبکه 3 ، 21:00  

صاحب امتیاز  ش��ه��رداری اصفهان مدیر مسئول دکتر مهدی جمالی ن��ژاد سردبیر مهندس مجتبی شاهمرادی

1436 ال���ق���ع���ده  ذی   22   1394 ش���ه���ری���ور   15 ی��ک��ش��ن��ب��ه   12ص���ف���ح���ه      2458 ش����م����اره 

اص���ف���ه���ان، م���ی���دان ام�����ام ح��س��ی��ن )ع���ل���ی���ه ال������س������ام(، خ���ی���اب���ان ط���ال���ق���ان���ی، م��ق��اب��ل ارگ ج���ه���ان نما
تلفن  32218182  ف��اک��س  32219070 ام��ور آگهی ه��ا  32229512 -031  /  021-88546630

i s f a h a n z i b a . i r

قدس / محمد رسول الله )ص( /  نهنگ عنبر
ساحل / محمد رسول الله )ص( 
خانواده   / مردن به وقت شهریور
سپاهان  / محمد رسول الله )ص( 
فرهنگیان   /  نهنگ عنبر
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